
روزنامه

با محور قرار دادن ارتقاء نشاط اجتماعی صورت گرفت؛ 

سنگ تمام شهرداری 
قم در دهه کرامت
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ستاد انتخابات استان قم اعلام کرد:
اسامی منتخبان شوراهای اسلامی شهرهای تابعه استان قم

  

مدیر منطقه دو شهرداری قم ساماندهی سکونتگاههای غیررسمی که شامل 250 
هکتار و حدود 21 درصد مساحت منطقه بوده را موردتوجه قرار داد و گفت: ساماندهی 
این سکونتگاه ها در دستور کار شهرداری قرار دارد. رضا رحیمی ، برنامه محوری و 
اظهار داشت:  و  را موردتوجه قرار داد  اقدامات شهرداری  پروژه ها در  هدفمندشدن 
در برش های برنامه های پنج ساله شهرداری قم، افزایش سرانه ها و رفع نیازهای مردم 
مطابق با توسعه خدمات در دستور کار قرار دارد و امروز اقدامات مؤثری در زمینه ایجاد 
رفاه عمومی در شهر قم و منطقه دو شهری انجام شده است. وی با بیان اینکه بهبود 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم از تحقق 108 درصدی وصولی نقدی 
عوارض در دو ماه نخست سال 1400 خبر داد. محمد وحیدنیا ، با اشاره به پرداخت 
همکاری  داشت:  اظهار   1400 سال  نخست  ماه  دو  در  شهروندان  نقش  و  عوارض 
شهروندان در پرداخت عوارض در دو ماه نخست سال قابل تقدیر است. وی تحقق برنامه 
شهرداری قم در وصولی نقدی را در دو ماه نخست سال نتیجه همکاری همه همکاران، 
مدیران مناطق و رهنمودهای شهردار دانست و افزود: شاهد وصولی 108 درصدی 
عوارض در این دو ماه بوده و امیدواریم تا پایان سال شاهد روند صعودی و تحقق کل برنامه 

مدیر منطقه دو شهرداری قم  مطرح کرد:

تأثیر دفاتر تسهیل گری در افزایش مشارکت های مردمی
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

تحقق ۱۰8 درصدی وصولی نقدی عوارض شهری نفر  دستگیری 124  با  گفت:  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
قاچاقچی، 110 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق طی 25 روز 
میرفیضی   محمود  سردارسید  شد.   کشف  قم  در  گذشته 

ارز و  و  با قاچاق کالا  اظهارداشت: در راستای تشدید مبارزه 
لزوم شناسایی و دستگیری قاچاقچیان، مأموران یگان امداد 
تکاوری  یگان  مأموران  و  قم  شهرستان  انتظامی  فرماندهی 
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فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری ۱24 قاچاقچی و کشف 
۱۱۰ میلیارد ریال انواع کالای قاچاق
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جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

رئیس جمهور منتخب مهار گرانی  را در اولویت قرار دهد

بایدهای دولت سیزدهم 
در سیاست خارجی

جذاب  چندان  نه  تلویزیونی  های  مناظره  سرانجام   
زودی  به  و  رسید  پایان  به  جمهوری  ریاست  نامزدهای 

جمهوری اسلامی ایران شاهد یک دولت جدید و تازه نفس خواهد بود که امید می رود 
بتواند سروسامانی به مسایل بدهد و گره سردرگم مشکلات داخلی و خارجی کشور را باز 

کند. 
هر چند احتمالا چگونگی اجرایی کردن برجام و رفع تحریمها همچنان مشغله مهم دولت 
سیزدهم در عرصه بین المللی نیز خواهد بود، اما این امر نباید سبب غفلت از شرایط جدید 
منطقه ای شود. یکی از مهمترین تهدیدات کنونی در عرصه منطقه ای  که باید در اولویت 
رسیدگی رئیس جمهور اینده ایران قرار بگیرد، سیاستها، جهتگیریها و اقدامات خصمانه 
رژیم صهیونیستی است که در ابعاد مختلف امنیت، ثبات و پیشرفت ایران را تهدید می کند. 
رژیم صهیونیستی تحت رهبری بنیامین نتانیاهوی افراطی در سال ها و ماه های اخیر 
بیشترین ضربه را به برنامه، تاسیسات و متخصصان هسته ای کشور وارد کرده و البته با 
ایجاد روابط دیپلماتیک و تاسیس سفارتخانه در برخی کشورهای عرب حوزه خلیج فارس، 
بیش از هر زمان دیگری به حریم امنیتی و حیات خلوت جمهوری اسلامی ایران نزدیک 

شده است. 
هر چند کنار زده شدن نتانیاهو از قدرت و روی کار آمدن نخست وزیری جدید در این رژیم 
می توانست شرایط متشنج منطقه را تا حدودی تغییر دهد، اما صدور اجازه راهپیمایی برای 
صهیونیستهای تندرو از سوی نفتالی بنت، نخست وزیر جدید آن هم برای جشن گرفتن 
سالگرد اشغال سرزمینهای فلسطینی در سال ۱۹۶۷ که منجر به درگیری و خشونت نیز 
شد، بیانگر این واقعیت است که دولت جدید این رژیم نیز بنایی برای تمرکز بر مشکلات 

داخلی و ارام کردن شرایط منطقه ندارد. 
بنت که پیش از این از بنیانگذاران و مالکان شرکتهایی در حوزه تجارت الکترونیک، 
فیشینگ و رایانش ابری بوده طبیعتا برنامه های جدی برای مقابله سایبری و جنگ 
رژیم  دفاع  وزیر  اخیر  سالهای  در  همچنین  وی  داشت.  خواهد  ایران  با  الکترونیکی 
صهیونیستی بوده و بسیاری از حملات به نیروها و پایگاه های ایران در سوریه و سایر مناطق 
تحت هدایت وی انجام شده و به اتخاذ مواضع سرسختانه در مقابل ایران مشهور است و این 

مساله لزوم توجه رئیس جمهور اینده ایران به مشکلات منطقه ای را صد چندان می کند.
اگر از زاویه دید  مکتب امنیتی کپنهاگ به ویژه نظریه مجموعه امنیتی منطقه ای به 
تحولات منطقه غرب آسیا و نوع بازیگری رژیم صهیونیستی در آن بنگریم، به این جمع 
ابعاد مختلف  را در  ایران  امنیت جمهوری اسلامی  رژیم  این  بندی خواهیم رسید که 
اطلاعاتی، نظامی، اقتصادی و اجتماعی تهدید می کند و از این رو لازم است سیاست و 

رویکرد ایران به این تهدیدات نیز ابعاد و زوایای مختلفی داشته باشد.  
در واقع  رژیم صهیونیستی تحت حاکمیت راستهای افراطی همواره در حال تغییر 
استراتژی، هدف، رویکرد و شکل جنگهای خود بوده  و به نظر می رسد در سالهای اخیر به 

نوعی جنگ هیبریدی علیه ایران اقدام کرده است.
جنگ هیبریدی یا همان جنگ ترکیبی به راهبرد نظامی پیچیده ای اطلاق می شود که 
ترکیبی از نبردهای متعارف، نامتعارف، سایبری، روانی و اطلاعاتی را در خود جای می 
دهد. به همین دلیل است که هوشیاری همیشگی در مقابل این رژیم و تعریف یک برنامه 

نظام مند و همه جانبه، باید جزء الزامات و اولویتهای رئیس جمهور اینده ایران باشد.
البته جمهوری اسلامی ایران در طی سالهای گذشته نیز استراتژی های بازدارنده و موثر 
بسیاری برای مهار این رژیم اتخاذ کرده که بسیاری از انها نیز کارامد بوده و سبب محدود 
شدن اقدامات و شکست سیاستهای آن گردیده، حقیقتی که بخشهایی از آن در سریال 

اسرائیلی تهران هم به نمایش در آمد.
با این وجود، سرقت برخی اسناد محرمانه، خرابکاری و ایجاد آتش سوزی در تاسیسات 
هسته ای و البته تلخ تر از همه اینها ترور ناجوانمردانه شهید فخری زاده به صورت سایبری 
آن هم در نزدیکی پایتخت ایران نشان می دهد مقابله با این دشمن سرسخت، اهتمام، 
جدیت و همکاری های بین نهادی بیشتری را می طلبد که بخشی از آن به عهده دولت 
جدید خواهد بود. در مقطع کنونی پیشرفت و تحول اقتصادی به حق دغدغه اصلی و 
اولیه مردم ایران است، اما بی شک این تنها نیاز ایران نیست. انتظار می رود دولت جدید 
با بهبود اقتصاد ایران از آن سکوی پرشی بسازد که بتواند حلال دیگر نیازها و الزامات ایران 
آزاد و آباد باشد؛  افزایش قدرت اطلاعاتی، علمی و سایبری کشور، تامین کارکنان بخشهای 
حساس و حفظ انها از نفوذ دشمن و توسعه مناسبات با کشورهای عربی_ اسلامی منطقه و 
بازداشتن انها از عادی سازی روابط با رژیم اسرائیل برخی از مهمترین این الزامات هستند. 
در قالب مجموعه امنیتی منطقه ای، ائتلاف سازی با قدرتهای منطقه ای یکی از راههای 
اساسی برای مقابله با تهدیدات امنیتی است و در این راستا دولت سیزدهم نیز باید بکوشد 
در ادامه تلاشهای دولت کنونی، یخ روابط با کشورهای عربی حوزه خلیج فارس را ذوب 
کند،  انها را از موضع ایران هراسی خارج کرده و جبهه واحدی علیه دشمن مشترک یعنی 

اسرائیل تشکیل دهد.
محقق و پژوهشگر روابط بین الملل 

محمد غرضی :

نباید کابینه آینده در وعده های 
رئیس جمهور دخالت کنند 

یک فعال سیاسی گفت: امیدواریم شعارهای انتخاباتی آقای رئیسی در عمل هم 
دل فقرا و مستضعفین را به دست بیاورد. آقای رئیسی در مناظرات گفتند که من برای 

کسری بودجه از جیب مردم هزینه نمی کنم و این موضوع بسیار با اهمیت است.  
در  رئیسی  ابراهیم  سید  پیروزی  خصوص  در  گفت وگویی،  در  غرضی  محمد 
انتخابات،  اظهار کرد: الحمدلله انتخابات بدون حادثه جدی انجام شد و ملت ایران 
در این انتخابات نشان داد که توانایی تشخیص را دارد. دشمنان خارجی مایل نبودند 
چنین انتخاباتی برگزار شود اما برگزار شد. با وجود اینکه بیش از ۴۰ درصد مردم در 

انتخابات شرکت کردند اما انتخابات انجام شد. 
و  فقرا  رئیسی در عمل هم دل  آقای  انتخاباتی  امیدواریم شعارهای  افزود:  وی 
مستضعفین را به دست بیاورد. آقای رئیسی در مناظرات گفتند که من برای کسری 
بودجه از جیب مردم هزینه نمی کنم و این موضوع بسیار با اهمیت است.  وی بیان 
کرد: در مورد تعامل با دنیا نیز قاعدتاً دولت های متخاصم از تعامل استقبال نمی کنند. 
همانگونه که آقای رئیسی پیش تر اعلام کردند که تجارت را از قید زد و بندهای رانتی 
نجات خواهند داد، ان شاالله که تجارت به جای رانتخواری به مسیر درست خود 

تبدیل شود. 
امروز واردات به دست اشخاص رانتخوار صورت می گیرد و با دلار  ۴۲۰۰ تومانی 
انجام می شود؛ ان شاالله که در دولت بعدی این مشکل حل شود. غرضی گفت: 
تجربه صد ساله گذشته نشان دهنده این است که دولت ها با کابینه شان تعریف 
نمی شوند و دائماً کابینه دولت ها تغییر می کنند اما رئیس دولت می تواند اشخاصی 
را انتخاب کند که با شعارهای ایشان موافق باشند نه اینکه در شعارها و وعده های 

رئیس جمهور دخالت کنند.  
وی خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی همیشه پایدار خواهد بود و مردم جمهوریت 
و اسلامیت را قبول دارند. شرکت نکردن برخی از شهروندان نیز به دلیل این است که 
نسبت به مدیریت ها گلایه داشتند. فعل و عمل مدیریت ها در گذشته منافات داشته 

بر همین اساس مردم دلخور بودند.

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری: 

ورود نوآوری به رسانه های مکتوب یک 
ضرورت است

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری ورود و توسعه نوآوری در رسانه های مکتوب 
را در شرایط امروز دنیا ضروری دانست. 

سورنا ستاری روز یکشنبه در آیین گشایش مرکز نو آوری و خلاق رسانه همشهری 
افزود:  رسانه های مکتوب این روزها به دلیل توسعه رسانه های دیجیتال اوضاع خوبی 
ندارند و لازم است نوآوری ها به این حوزه ورود کند. وی ادامه داد: چنین مراکز نوآوری 
و خلاق به شکل گیری ایده های جدید در این حوزه کمک و پای نوآوران دیگر حوزه 

ها را هم به این عرصه باز می کند.
 این کار شکل گیری کسب و کارهای مرتبط با رسانه ها را تسهیل می کند و به نفع 
خود رسانه ها است. رییس ستاد فرهنگسازی اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم 
و خلاق کشور بیان کرد: ایده ها هنوز در حوزه نوآوری های رسانه ای شکل نگرفته 

است اما این شروع، نتایج خوبی در پی خواهد داشت. 
وی با اشاره به اینکه شهرها در آینده فضای مهم و راهبردی خواهند بود، گفت: 
همین شهرها هستند که شیوه و ماهیت آموزش ها را نیز تغییر داده اند. امروز به 
واسطه توسعه شهرها مردم مجبورند تا پایان عمر نحوه استفاده از انواع فناوری را 
بیاموزند. به گزارش معاونت علمی و فناوری رییس جمهوی، رییس بنیاد ملی نخبگان 
با اشاره به اینکه رسانه های سنتی باید به دنبال نوآوری باشند، گفت: اگر این نوآوری 

ها نباشد رسانه ها توسعه نمی یابند و از بین می روند.
باید با ایجاد چنین مراکزی راه ورود نوآوری ها و ایده هایی خلاق به حوزه رسانه را 
باز کنیم. ستاری همچنین بیان کرد: شهرداری همیشه پشتیبان معاونت علمی و 

فناوری ریاست جمهوری برای توسعه فناوری و ایده های شهری بوده و هست.

شهرداری قم به مناسبت دهه کرامت برنامه های متعددی را 
برگزار کرد و با محور قرار دادن ارتقاء نشاط اجتماعی شهروندان 
تلاش کرد این دهه و به ویژه میلاد باسعادت حضرت معصومه)س( 

از  که  کرامت  دهه  فرخنده  ایام  دارد.  گرامی  بیش ازپیش  را 
ابتدای ماه ذیقعده با میلاد سراسر نور و رحمت حضرت فاطمه 
ذیقعده  ششم  در  آن  اواسط  آغاز،  دختر  روز  و  معصومه)س( 

دکتر اعظم ملایی*

رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم در پیامی از زحمات و 
تلاش های رسانه های ارتباط جمعی و صداو سیما در کمك به 

برگزاری باشکوه و پرشور انتخابات ۲8 خرداد قدردانی کرد.
به گزارش روابط عمومی استانداری قم متن پیام دکتر سلیمانپور 
معاون استاندار و رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم بدین شرح 

است:  
در پرتو الطاف بی پایان خداوند منان و در سایه هدایت های 
حکیمانه و خردمندانه مقام معظم رهبری)دامت برکاته(، با اراده 
ی برخاسته از اقیانوس بی کران و خروشان ملت بصیر و آگاه 
ایران، روز جمعه ۲8 خرداد ۱۴۰۰ در مصاف با دشمنان کینه 
توز و تحریم کنندگان خبیث انتخابات، به روزی تاریخی و به یاد 
ماندنی در تاریخ کشور تبدیل شد و مردم با تعصب ملی، غیرت 
بر  محکمی  سیلی  سخت،  انتقامی  در  انقلابی  شعور  و  دینی 
صورت کریه دشمنان انقلاب و نظام نواختند و به تعبیر زیبای مقام 
معظم رهبری) مدظله العالی( با دل امیدوار و دیده ی بیدار، جلوه 
های زیبایی از ایمان، آگاهی، بصیرت و ولایتمداری را به نمایش 

گذاشتند.
در این میان رسانه های ارتباط جمعی، صدا و سیما، خبرگزاری 
ها و مطبوعات به عنوان محور اصلی آگاهی بخشی در جامعه، 
نقشی ممتاز، سازنده و بی بدیل در خلق این حماسه افتخارآفرین 

داشتند.

بدون تردید تلاش اصحاب رسانه و خبر برای پرده برداشتن از 
دسیسه و فتنه دشمنان نظام، آشکار ساختن چهره واقعی تحریم 
کنندگان انتخابات، جهت بخشی برای حرکت در مسیر حفظ 
وحدت، اقتدار و امنیت ملی کشور، تشریح دستاوردها و برکات 
ارزش های دفاع  بازخوانی  آفرینی در جامعه،  امید  برای  نظام 
مقدس و تبیین الزامات و ضرورت های حضور در پای صندوق 
های اخذ رأی، زمینه را برای طی طریق در دفاع و حمایت از نظام و 
خلق این پیروزی بزرگ هموارتر ساخت و نگذاشت خواب دشمنان 

نظام در جدایی امت از امام و مردم از انقلاب تعبیر شود.
اینجانب با سپاس به درگاه خداوند قادر متعال زحمات و تلاش 
های بی دریغ و در خور تحسین تمامی فعالان عرصه رسانه و خبر 
اعم از صدا و سیما، مطبوعات، پایگاه های خبری، خبرنگاران، 
فعالان فضای مجازی و عکاسان و روابط عمومی سازمان ها را که 
یاریگر خادمان مردم در ستاد انتخابات استان قم درامر برگزاری 
انتخابات بودند ارج نهاده و تداوم توفیقات آنان را در خدمت به 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران و ملت شریف میهن اسلامی 

از بارگاه خالق کائنات مسئلت می نمایم.
ومن الله التوفیق
بیژن سلیمان پور
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
و رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم

قدردانی رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم از 
شورآفرینی رسانه ها در خلق حماسه ملی 28 خرداد 

آیت  انتخاب  پیامی  در  قم  شهردار 
الله سعیدی به عنوان نماینده مجلس 
تبریک  ایشان  به  را  رهبری  خبرگان 

گفت.
به گزارش شهرنیوز، دکتر سید مرتضی 

آیت  انتخاب  پیامی  در  سقائیان نژاد 
الله سعیدی به عنوان نماینده مجلس 
خبرگان رهبری را به ایشان تبریک گفت.

حضرت آیت الله سعیدی
با سلام و تحیت؛

خدمت در جوار مضجع نورانی و شریف 
حضرت فاطمه معصومه علیهاالسلام 
به  مستظهر  کرامت،  با  استان  این  و 
بوده  معنوی  توجهی  و  الهی  عنایتی 
اعتماد  نشانه ی  انتخاب حضرتعالی  و 
مردم فهیم قم و آینه وظیفه شناسی و 
پژواک توانمندی است و این توفیق الهی 
و لطف اهل بیت علیهم السلام با عنایت 
بانوی باکرامت است و موفقیت و ارتقاء 
انجام وظیفه را تضمین نموده و برکت 
آفرین است. اینجانب انتخاب و اعتماد 
مردم شریف و فهیم قم به عنوان نماینده 
تبریک  رهبری  خبرگان  مجلس  در 
سلامتی  آرزوی  ضمن  و  نموده  عرض 
الله  آیت  حضرت  رهبری  معظم  مقام 
العظمی امام خامنه ای مدظله العالی 
منان  ایزد  ازدرگاه  را  توفیقات تان  دوام 

مسالت دارم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

پیام تبریک شهردار قم به آیت الله سعیدی

رییس جمهوری به اعضای ستاد اقتصادی دولت تاکید کرد 

ارائه گزارش از وضعیت اقتصادی به 
رئیس جمهور منتخب

اعضای  به  جمهوری  رییس 
ستاد اقتصادی دولت تاکید کرد 
اقتصادی  وضعیت  از  گزارشی 
جمهوری  رییس  به  کشور 
منتخب ارائه کنند و گفت: تامین 
رفاه  افزایش  و  اساسی  کالاهای 
عمومی محور اصلی در سازوکار 
سال  برای  دولت  پیشنهادی 
پایگاه  گزارش  به  است.    14002

عراقچی : تمامی اسناد توافق آماده است

از هر زمان دیگری به توافق
 نزدیکتر هستیم 

محمد عطریانفر: 

حجم زیاد آراء باطله پیام سیاسی 
نگران کننده دارد 

بیان  با  خارجه  امور  وزیر  معاون 
آماده  توافق  اسناد  تمامی  اینکه 
است، گفت: ما از هر زمان دیگری 
اما  هستیم  نزدیکتر  توافق  به 
و  ما  میان  که  فاصله ای  پرکردن 
توافق وجود دارد، نیاز به تصمیماتی 
دارد که عمدتا باید طرف های مقابل 
بگیرند.  سید عباس عراقچی پیش 
مشترک  کمیسیون  نشست  از 

حزب  اعضای  از  عطریانفر  محمد 
کارگزاران بر این باور است که اصلاح طلبان 
در  چراکه  ندارند  نگرانی  آینده  دولت  در 
مقام پاسخگویی نیستند اما او در عین حال 
عنوان می کند که هر جا دولت اصولگرا نیاز 
به کمک داشت می تواند روی کمک اصلاح 
طلبان برای تامین منافع ملی حساب کند. 

این چهره  سیاسی اصلاح طلب، رئیسی 
را کاندیدای اصولگرایان دانست نه مستقل 
دولت  یک  آینده  دولت  است  معتقد  2و  7
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منتخبان شورای 
شهر قم معرفی 

شدند



دوشنبه سی  ویکم خردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25293

در پیام تبریک سرلشکر سلامی به رئیس جمهور منتخب تاکید شد: 

آمادگی همه جانبه سپاه برای تداوم 
همکاری با دولت 

فرمانده کل سپاه در پیامی با تبریک خلق حماسه پرشکوه ملت ایران و انتخاب آیت 
الله رئیسی به عنوان هشتمین رئیس جمهوری اسلامی ایران، آمادگی همه جانبه 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برای تداوم همکاری و هم افزایی با دولت ها در عرصه 

خدمتگذاری را اعلام کرد. 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در پیامی با تبریک خلق حماسه ۱۴۰۰ توسط ملت ایران و انتخاب آیت الله رییسی در 
»سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری« از آمادگی همه جانبه سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی برای تداوم راهبرد این نهاد انقلابی و مردمی در همکاری و هم افزایی با دولت 
ها در عرصه خدمتگذاری به مردم شریف و نجیب  و پیشبرد برنامه های دولت سیزدهم 
برای تقویت و به کارگیری ظرفیت ها و فرصت های تضمین کننده  پیشرفت کشور و 
مانع زدایی از روند بهبود وضعیت زندگی مردم و اندیشیدن به سازندگی شایسته و در 

شأن میهن اسلامی خبر داد.
متن پیام فرمانده کل سپاه به این شرح است:برادر گرانقدر حضرت آیت الله دکتر 

سید ابراهیم رئیسی )دامت توفیقاته(سلام علیکم؛
خدای کریم و نعیم را شاکریم در ایام نورانی و پر معنویت میلاد حضرت علی بن 
موسی الرضا )علیه السلام (  با هدایت قلب های آکنده از عشق به ولایت و سرافرازی 
وطن ، حضور شورانگیز و کم نظیر مردم پای صندوق های رای در انتخابات شکوهمند 
و  ایرانی  و  ایران  افتخار  موجب  و   " بزرگ ۱۴۰۰  "حماسه  خالق  را  خردادماه   ۲8

شرمساری دشمنان انقلاب و بدخواهان داخلی و خارجی این سرزمین قرار داد.
در این " حشر انقلاب " ، اراده و همت وصف ناپذیر مردم، قاطعانه و هنرمندانه پاسخ 
معنادار خود به طراحان تحریم انتخابات و علیات روانی و جنگ رسانه ای شومی که در 
پی ناامید سازی و انصراف مردم از حضور در این آزمون حساس و سرنوشت ساز بود ، را 
به شایستگی داد. آنکه در این رویداد ماندگار تاریخی درخشید ، خورشید پرفروغ  ملت 
بود که در قامت یک "امت مقتدر"  در لبیک به پیشوا و مقتدای خویش ، رهبر عظیم 
الشان انقلاب اسلامی حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی(،  
باشکوه و با صلابت ائتلاف کفار را در هم شکست و منافقان به پناهگاه خزیده را 
مایوس ساخت . یوم الله ۲8 خرداد ، در حقیقت روز پیروزی ملت رشید و قهرمان ایران 
و میدان شکست و فروپاشی سیاست ها ، راهبردها و سناریوهای شیطانی و فریبکارانه 

دشمن علیه حرم امن جمهوری اسلامی و تخریب ذهنی مردم بود.
بی تردید چشم انداز آینده کشور ، نمایانگر فصل نوین قوی شدن ایران و نقش آفرینی 
های درخشان ملت به ویژه جوانان  پرشور، پیشرو  و پیشران افتخارات ممتاز پیش رو 
است. پیروزی فرخنده جنابعالی با رای قاطع ملت شگفتی ساز و حماسه آفرین ایران 
در "سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری" را صمیمانه تبریک و تهنیت عرض نموده 
و ضمن آرزوی موفقیت و سربلندی آن برادر مومن ، انقلابی ، مجاهد و مورد اعتماد 
" امام " و " امت " در این مسند مبارک و خطیر ؛ آمادگی همه جانبه "سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی" برای تداوم راهبرد این نهاد انقلابی و مردمی در همکاری و هم افزایی 
با دولت ها در عرصه خدمتگذاری به مردم شریف و نجیب  و پیشبرد برنامه های دولت 
سیزدهم برای تقویت و به کارگیری ظرفیت ها و فرصت های تضمین کننده  پیشرفت 
کشور و مانع زدایی از روند بهبود وضعیت زندگی مردم و اندیشیدن به سازندگی 
شایسته و در شأن میهن اسلامی اعلام می دارم .سرلشکر پاسدار حسین سلامی 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی یکشنبه ۳۰ خردادماه ۱۴۰۰
  

وزیر دفاع: 

حماسه ۲۸ خرداد برگ زرینی بر دفتر 
پرافتخار انقلاب رقم زد

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در پیامی با تبریک به آیت الله رییسی برای 
پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری، نوشت: حماسه ۲8 خرداد برگ زرین دیگری 
بر دفتر پرافتخار انقلاب رقم زد. بی شک کشور با موفقیت در این امتحان از توطئه های 

نظام استکبار، مصون و محفوظ باقی خواهد ماند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت دفاع،  در متن پیام سرتیپ امیر حاتمی خطاب 
به آیت الله سید ابراهیم رییسی رییس جمهوری منتخب، آمده است: حماسه پرشکوه 
و به یادماندنی ۲8 خرداد ۱۴۰۰ و مشارکت پرشور و آگاهانه ملت ایران برگ زرین 
دیگری بر دفتر قطور و پر افتخار انقلاب اسلامی رقم زد و بی شک کشور با موفقیت 
از گزند حوادث و دشمنی های بین المللی و  آوردگاه بزرگ ملی  این امتحان و  در 

توطئه های نظام استکبار، مصون و محفوظ باقی خواهد ماند.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح افزود: من و همه مدیران، دانشمندان و 
متخصصین وزارت دفاع با تبریک صمیمانه این حماسه پرافتخار به رهبر عظیم الشان 
انقلاب و مردم سرافراز میهن اسلامی، کسب رای اعتماد از ملت شریف ایران در 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در ایام مقارن و متبرک با دهه کرامت و 

میلاد مسعود حضرت ثامن الحجج )ع( را به جنابعالی تبریک و تهنیت می گوییم.
سرتیپ حاتمی خاطرنشان کرد: بی تردید این مشارکت باشکوه نتیجه هدایت ها و 
رهنمودهای داهیانه و حکیمانه رهبر معظم انقلاب اسلامی و دانایی و بصیرت ژرف 
ملت شریف ایران نسبت به نقش محوری خود در تعیین سرنوشت و عرصه سیاسی 

کشور است که برگرفته از آموزه ها و تاکیدات بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی است.
وی عنوان کرد: رجاء واثق دارم همانگونه که در مسئولیت های مختلف بخصوص 
در مسند خطیر ریاست قوه قضاییه منشاء اثر و تحول شگرف بوده اید، به پشتوانه 
رای جمهوری، در این عرصه خدمتگزاری بزرگ به کشور و ملت با گام های بلند برای 
پیشرفت، آبادانی و توسعه پایدار به عنوان پایه های اقتدار و عزت ایرانیان قدم های بلند 
و مبارکی برداشته و در این راه پرفراز و نشیب نیز با توکل بر خداوند متعال و دعای خیر 
ملت شهیدپرورمان به توفیقات روزافزونی در تحقق اهداف و آرمان های عالیه انقلاب 

اسلامی که ثمره خون پاک هزاران شهید والامقام است، دست یابید.
  

پیام تقدیر سرلشکر باقری از ناجا؛

امنیت انتخابات نشان داد ایران مقتدر 
جولانگاه بدخواهان نیست

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در پیامی اعلام کرد که امنیت انتخابات ۲8 خرداد 
نشان داد که ایران عزیز و مقتدر جولانگاه بدخواهان ملت و این کشور قدرتمند نیست 
و نخواهد بود. سرلشکر محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ضمن تبریک 
میلاد با سعادت حضرت ثامن الحجج امام رضا )ع(، ولی نعمت ایرانیان و حضور پر 
رنگ، آگاهانه، با بصیرت و دشمن شکن آحاد هموطنان غیور، عزیز و وظیفه شناس 
در انتخابات ۲8 خرداد ۱۴۰۰ از نقش مؤثر و هوشمندانه فرمانده، مسئولان و کارکنان 
مقتدر نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران در کنترل نظم اجتماعی و تأمین امنیت 
داخلی و مرزها به ویژه امنیت هزاران شعبه اخذ رأی در سراسر کشور با همکاری بسیج 
و سایر بخش های نیروهای مسلح و دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی تقدیر و تشکر 
کرد. در ادامه پیام رئیس ستادکل نیروهای مسلح آمده است: در شرایطی که معاندین، 
اشرار، گروه های ضد انقلاب و دشمنان نظام و انقلاب اسلامی برای ایجاد ناامنی در 
کشور برنامه ریزی و دندان تیز کرده بودند، نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
با همکاری سایر دستگاه ها به ویژه بسیج و نهادهای امنیتی با هوشیاری و اقتدار 
مثال زدنی انتخابات ۲8 خرداد را در بالاترین سطح امنیت و آرامش برگزار نمودند و با 
پشتوانه عظیم مردمی، ثابت کردند ایران عزیز و مقتدر جولانگاه بدخواهان ملت و این 

کشور قدرتمند نیست و نخواهد بود.

رحمانی فضلی در جلسه هیئت دولت؛

انتخابات ۲۸ خرداد در امنیت کامل برگزار شد
وزیر کشور گفت :در طول برگزاری انتخابات ۱۴۰۰، خوشبختانه شاهد هیچ مشکل 

امنیتی در کشور نبودیم و انتخابات در امنیت کامل برگزار شد.
رحمانی فضلی در جلسه روز یکشنبه هیئت دولت در گزارش خود با اشاره به برگزاری 
انتخابات شوراهای  ریاست جمهوری، ششمین دوره  انتخابات  سیزدهمین دوره 
اسلامی در ۶ حوزه انتخابیه و میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری در کشور، اظهار 
داشت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و نگرانی از احتمال مواجه شدن با موج جدیدی 
از بیماری در سراسر کشور، با تدوین دستورالعمل های ویژه و نظارت بر اجرای دقیق 
آن در تبلیغات نامزدها و روز انتخابات، خوشبختانه با مراعات پروتکل های بهداشتی، 

این انتخابات در سلامت کامل برای رأی دهندگان برگزار شد.

رسالت سنگین رئیس 
جمهور منتخب

انتخاب آیت الله رئیسی به ریاست جمهوری اسلامی 
ایران در شرایط خطیر کنونی رسالتی بزرگ و باری 

سنگین بر دوش ایشان نهاد؛ رئیس جمهور منتخب حتما مد نظر دارند که:
۱- در شرایطی که فشار اقتصادی، بیکاری، هجمه های خارجی، ناکارآمدیهای 
به  ناامیدی  پمپاژ  انتخابات،  در  حضور  عدم  برای  گسترده  تبلیغات  داخلی، 
آینده در داخل و خارج، ترس و وحشت از اشائه بیماری کرونا و بسیاری دیگر از 
عوامل دست در دست هم داده بود تا این دوره خواسته نظام سلطه در تضعیف 
و نابودی جمهوری اسلامی محقق شود، اما به عنایت پروردگار و توجه حضرت 
ولی عصر)عج( ، دم گرم رهبری و هشیاری، وفاداری، موقعیت شناسی و باز هم 
پایداری و اعتماد مردم عزیزمان نقش بر آب شد و حماسه ای دیگر در حضور 
مردم در صحنه حمایت از نظام و انقلاب شکل گرفت، این وفاداری مردم مطمئنا 
انتظارات فراوانی را به همراه دارد و بار سنگینی بردوش رئیس جمهور منتخب 

خواهد گذاشت.
۲- مردم سالهاست که جز شعارها و وعده های پوچ و توخالی از مسئولین اجرایی 
کشور چیزی ندیدند، به اینها اضافه کنید، رانت، شبکه های مافیایی قدرت، ثروت، 
مقام و امکانات را که در دست عده ای خاص بوده که با بازیهای فریبنده سیاسی 
مردم را وجه المطامعه خود قرار دادند و خود بیشتر خوردند و بردند و فاصله طبقاتی 
و اجتماعی خود را با مردم بیشتر و بیشتر کردند، اکنون مردم به فردی از جبهه 
انقلاب و مردم رای دادند و بسیار امیدوارند تا آیت الله رئیسی که جدیت، قاطعیت، 
پیگیری، عدالت خواهی، فسادستیزی و مردمی بودن را به صورت علنی و ملموس 
در ریاست قوه قضائیه بروز داده است، قطار قوه فشل، چرخ سائیده واز رده خارج 
شده مجریه را دوباره به روی ریل خدمت رسانی به مردم قرارداده و مردم پس از 
سالها طعم شیرین حکومت اسلامی را بچشند و این مسئولیتی سنگین و بس 

خطیر است.
۳- رای بالای ۶۲ درصدی به رئیس جمهور منتخب و فاصله بیش از ۱۵ میلیون 
رای با دیگر رقبا حتی نامزد جبهه اصلاحات، نشان از انتظار بسیار بالای مردم از 
رئیس جمهور دارد و این کار را برای جناب آقای رئیسی بسیار حساس و دشوار می 
کند، مردم پس از سالها اعتماد به جناح چپ و راست، اکنون به فردی از جبهه 
ولایت و امت رای داده اند و نشان داده اند که نه امید صلاحی از اصلاح طلبان دارند 
و نه امید خیری از اصول گرایان که متاسفانه مررم را نردبانی برای بالارفتن خودشان 

کرده اند، این وظیفه وبار سنگینی است بر دوش رئیس جمهور منتخب.
برای برآوردن انتظارات مردم لازم است:

۱- بزرگترین ویژه گی آیت الله رئیسی که ولایتمداری است در زمان تصدی 
ریاست جمهوری نیز حفظ و حتی تقویت شود، بر کسی پوشیده نیست و در طول 
سی سال گذشته اثبات شده است، کسی که بیشتر از هر فرد دیگری در کشور 
خواهان خیر، عزت، اقتدار، پیروزی و سربلندی ایران وایرانی است رهبر معظم 
انقلاب است، هرکجا مسئولین و متولیان امر، ولایتمدارانه نصایح و فرامین ایشان 
را اطاعت وعملی کردند، کشور در آن جبهه موفق بوده و امنیت و آسایش در آن 
سو برای مردم و کشور به ارمغان آمد، و هر از آنچه رهبری هشدار و تذکر داده اند 
غفلت شد، جز خسارت برای مردم و کشور نبوده است، اگر کشور در امنیت است، 
اگر جنگ بر کشورتحمیل نشد، اگر داعش و حرامیها بر خاک و نوامیس ما حاکم 
نشده و آنها را به نکاح خود در نیاورد، اگر اسرائیل موفق به تحقق رویای نیل تا فرات 

و نابود کردن ایران و اسلام نشد.
اگر دشمنان کشور به واسطه اقتدار نظامی و موشکی جرات نگاه چپ به ایران 
را ندارند، محصول دیپلماسی غرب گرای کشور نبود، بلکه دستآورد تدبیر از سی 
سال پیش رهبری در تجهیز و تقویت کشور و کشاندن جنگ به هزاران کیلومتر 
آنطرفتر از مرزها و عدم اجازه نزدیک شدن به خاک کشور بود، این امور با اطاعت 
متولیان امر در این حوزه ها از رهبری و ولایتمداری آنها و انجام فرامین رهبر معظم 
صورت گرفته و ما را در این عرصه ها موفق داشت، اما تمام مشکلات داخلی، 
فشارها و تحریمها، وضعیت بد معیشتی و اقتصادی مردم، کاهش شدید عزت و 
اعتبار ایران وایرانی در دیپلماسیهای بین المللی، نا امیدی و قهر قشر قابل توجهی 
از جامعه، محصول عملکرد غیر ولایتمدارانه مسئولینی بود که رهبری چیزی را 
فریاد می زد و آنها راه خودشان را می رفتند و کار خودشان را می کردند، توجه به 
تذکرات دلسوزانه رهبری و عمل به آنها و در یک کلام، ولایتمداری کلیه عوامل 
دولت می تواند یکی از مهمتربن راههای برون رفت کشور از معضلات فعلی باشد.
۲- از مهمترین تذکرات همیشگی رهبری، توجه به امکانات و توانمندیهای 
داخلی، به کارگیری خدمتگزارانی از متخصصین، دانشمندان و مدیران که فکر و 
ذکرشان خدمت به مردم و سربلندی ایران عزیز، بدون توجه به جریانهای جناحی 
و سیاسی است، حمایت همه جانبه از تولید داخلی، حساسیت شدید نسبت به 
واردات و صادرات، اعتماد به نیروهای داخلی، توکل به قدرت لایزال الهی، بی 
اعتمادی به خارجیها و نگاه همواره با تردید و شک و دودلی به آنها و عدم انتظار 
حل مشکلات از سوی خارجیهاست، که تاریخ ثابت کرده است که توجه آنها به 
ما، همواره برای گذاشتن کلاهی گشاد بر سر ملت ایران و سوء استفاده از ما بوده 

است.
۳- از مهمترین اموری که می تواند دولت را در انجام رسالت سنگین و مهم خود 
موفق بدارد، شناسایی نیروهای متخصص، متعهد، مردمی، خدمتگزار، ساده 
زیست و خداترس است، پس از گذشت ۴۰ سال از انقلاب، نیروها و مدیرانی با 
این ویژگیها کم نیستند، لیکن باید گشت و آنها را پیدا کردو کار را با آنها پیش برد، 
اگر باز هم افرادی بر سر مسئولیتهای کشور قرار بگیرند که تفکر لیبرالیستی، رفاه 
طلبی، کاخ نشینی، و غرب نگاهی داشته و ناکارآمد وبی تدبیر باشند، همان آش 

و همان کاسه خواهد بود.
۴- بیشتر امور دستگاههای اجرایی کشور را بدنه کارشناسی و تصمیم سازی این 
قوه انجام می دهد، در بسیاری از موارد نظر کارشناسی یک کارشناس که خیلی 
محلی از اعراب مدیریت میانی یا کلان ندارد، دهها دستور مدیران ارشد را بر زمین 
می گذارد، دولت آینده برای سالم سازی و مردمی سازی این قشر باید اقدامی موثر 

و اساسی به عمل آورد.
۵- جریانهای اصولگرا و اصلاح طلب و شاخصان اثرگذار و مورد اقبال آنها، تلاش 
خود را به جای سنگ اندازی، مانع تراشی، تحریک اذهان عمومی، تبلیغات 
منفی، خرج کردن ثروتی که از ملت به دست آورده اند برای اثبات بی کفایتی و 
زمین زدن دولت، برای رضای خدا و برای آسایش ملتی که چند سالی است آرامش 
روحی، روانی و معیشتی اش را این منازعات سیاسی مختل کرده است، معطوف 
کمک به دولت و ایجاد روحیه نشاط و امید در مردم کنند و اگر نمی خواهند کمکی 
کنند، لا اقل چند سالی ساکت و آرام بنشینند، نه اقدامی کنند و نه تخریب و 
تخطئه ای، مردم اینها را خوب تشخیص می دهند و خائن و خادم را خوب می 

شناسند، فردای قیامت و پاسخ در محضر پروردگار جای خود را دارد.
و  ها  وعده  خلف  ها،  استفاده  سوء  ناملایمات،  ها،  مهری  بی  از  پس   -۶
ناکارآمدیهای بسیار جریانهای چپ و راست در طول سالیان متمادی، این بار مردم 
با اعتماد به تفکر انقلابی و ولایی، حضوری دگرگونه یافتند وامید دارند تا ان شاءالله 
فرجی در مشکلاتشان حاصل شود، حواس دولت و رئیس جمهور محترم منتخب 
باید کاملا جمع باشد که اگر این دور هم مردم طعم شیرین عدالت، رفاه، عزت و 

سربلندی را نچشند، باید گفت خدا عاقبتمان را به خیر کند.

محسن رضایی: 

برنامه راهبردی انقلاب اقتصادی را در 
اختیار رییسی قرار می دهم

 نامزد انتخابات ریاست جمهوری گفت: برنامه راهبردی انقلاب اقتصادی به 
تفکیک ۳۱ استان کشور را در اختیار حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم 
رییسی رییس جمهوری منتخب ملت قرار خواهم داد.  محسن رضایی در حساب 
کاربری خود در توییتر نوشت: برنامه راهبردی انقلاب اقتصادی به تفکیک ۳۱ 
استان کشور را در اختیار حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی رییس 
تیم  و  ایشان  تا در صورت صلاحدید  جمهوری منتخب ملت قرار خواهم داد 

اقتصادی دولت برای حل مشکلات مردم، مورد استفاده قرار گیرد.

اخبار

 

رییس جمهوری به اعضای ستاد اقتصادی دولت 
تاکید کرد گزارشی از وضعیت اقتصادی کشور به 
رییس جمهوری منتخب ارائه کنند و گفت: تامین 
کالاهای اساسی و افزایش رفاه عمومی محور اصلی 
 ۱۴۰۰ سال  برای  دولت  پیشنهادی  سازوکار  در 

است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
رییس  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
جمهوری در دویست و سی و چهارمین جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت که روز یکشنبه به ریاست 
وی برگزار شد، ضمن آرزوی موفقیت برای رییس 
جمهور منتخب، از ستاد اقتصادی دولت خواست 
و  کشور  اقتصادی  وضعیت  از  لازم  گزارش های 

اقدامات انجام شده را به رییس جمهوری منتخب 
ارائه کنند.

در ابتدای این جلسه وزیر نفت گزارشی از عملکرد 
جنگ  و  تحریم  تشدید  دوران  در  نفت  فروش 

اقتصادی ارائه کرد.
براساس این گزارش از سال ۹۷ با خروج یکجانبه 
آمریکا از برجام و آغاز جنگ اقتصادی ترامپ علیه 
ملت ایران، با اعمال سیاست ارعاب و تهدید دولت 
آمریکا مشتریان نفتی کشورمان، تقاضای خود را 
کاهش دادند و این کاهش درآمد، بر همه بخش ها 

از جمله بودجه دولت تأثیر گذاشت.
و  آمریکا  تحریم های  بر  علاوه  نیز   ۹۹ سال  در 
قیمت  آمدن  پایین  کرونا،  پاندمی  خاص  شرایط 

نفت، کاهش درآمد دولت را تشدید کرد به نحوی که 
در مجموع در سه سال جنگ اقتصادی، درآمد نفتی 

کشور بیش از صد میلیارد دلار کاهش یافت.
براساس این گزارش، دولت تدبیر و امید در این 
روش های  از  استفاده  کنار  در  کرد  تلاش  شرایط 
و فرآورده های نفتی،  غیر متعارف در فروش نفت 
وابستگی به نفت را در بودجه کشور کاهش دهد 
تا آنجا که وابستگی ۴۲ درصدی بودجه به نفت در 
ابتدای دولت تدبیر و امید، در لایحه بودجه سال ۹۹ 
به کمتر از ۱۰ درصد رسیده و برای نخستین بار در 
کشور، بودجه بدون اتکا به درآمدهای نفتی تدوین 

شد.
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه اولویت دولت، 
تامین ارز کالاهای اساسی و دارو در جهت افزایش 
رفاه عمومی و حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه 
بوده است، گفت: همه تلاش دولت بر آن بوده است 
که با مقاومت در برابر تحریم صد درصدی دشمنان 
ایران، درآمد ارزی لازم برای تامین کالاهای اساسی 
و ضروری و حفظ و ارتقای تولید کشور را فراهم کند.

این  در  دولت  موفقیت  کارنامه  افزود:  روحانی 
نبرد نابرابر با تحریم کنندگان قابل ملاحظه است. 
و  داخلی  بازار  نوسانات  کنترل  راستا  درهمین 
جلوگیری از افزایش قیمت کالاهای اساسی و نرخ 
تورم در کشور و همچنین ایجاد رفاه نسبی در جامعه 

از مهمترین اهداف دولت بوده است.
رییس جمهور اظهار کرد: در ساز وکار پیشنهادی 
دولت برای سال ۱۴۰۰، تامین کالاهای اساسی، 
افزایش رفاه عمومی محور اصلی است و با تخصیص 
منابع ارزی لازم، در یک حرکت نظام مند، تامین، 
تولید و توزیع در کشور، در مسیر بازگشت به رشد و 

ثبات قرار گرفته است.

معاون وزیر امور خارجه با بیان اینکه تمامی اسناد توافق آماده است، گفت: ما از هر 
زمان دیگری به توافق نزدیکتر هستیم اما پرکردن فاصله ای که میان ما و توافق وجود 

دارد، نیاز به تصمیماتی دارد که عمدتا باید طرف های مقابل بگیرند. 
سید عباس عراقچی پیش از نشست کمیسیون مشترک برجام اظهار کرد: امروز 
آخرین روز از دور ششم مذاکرات است. ما روزهای بسیار فشرده و کار بسیار سختی را 
پشت سر گذاشتیم و  الان در موقعیتی هستیم که فکر می کنیم تمامی اسناد توافق 
تقریبا آماده است. از مسائل اصلی مورد اختلاف، بعضی از مسائل حل شده و بعضی 
حل نشده است و این مسائل یک شکل دقیق به خود گرفته و کاملًا مشخص شده که 

ابعاد اختلافات چگونه است.
مذاکره کننده ارشد کشورمان در مذاکرات وین با بیان اینکه زمان برای تصمیم گیری 
طرف های مقابل ما فرا رسیده است، گفت: صحنه مذاکرات و توافق احتمالی کاملا 
را بگیرند. الان دیگر  باید تصمیمات خودشان  روشن هست و طرف های مقابل 
مشخص است که در چه حوزه هایی چه کارهایی امکان دارد و چه کارهایی امکان 
ندارد بنابراین زمانی هست که همه طرف ها به خصوص طرف های مقابل باید تصمیم 

نهایی خود را بگیرند.
 وی اضافه کرد: برای چند روزی که نمی توانم الان دقیق بگویم چه تعداد روز خواهد 
بود، مذاکرات را متوقف می کنیم و نه فقط برای مشورت های بیشتر بلکه برای تصمیم 

گیری به پایتخت ها برمی گردیم.
باید عمدتاً طرف های مقابل  تصمیم بگیرند 

عراقچی خاطرنشان کرد: همکاران من روزهای بسیار سختی داشتند و تا پاسی از 
شب روی اسناد کار کردند شنبه شب تا ساعت ۲ صبح روی آخرین برگ اسناد و پاسخ 
هایی که باید داده می شده کار کردند. به هر حال مذاکره غیر مستقیم کار آسانی 
نیست و برای جلوگیری از سوء تفاهمات لازم است خیلی دقیق تر و جزئی تر کار کرد.

معاون وزیر امور خارجه گفت: روزیکشنبه جلسه کمیسیون مشترک تشکیل شد ما 
یک جمع بندی از کاری که تا الان صورت گرفته خواهیم داشت  یکشنبه شب هم به 
تهران باز خواهیم گشت. وی در پاسخ به این سوالی درباره میزان پیشرفت مذاکرات 
درباره مسائل کلیدی در دور ششم گفت: در هر دوره مذاکره پیشرفتهایی داشتیم، 
و این پیشرفت در برخی از دوره ها کمتر و برخی بیشتر بوده است. این دور پیشرفت 
های خوبی داشتیم. عراقچی ادامه داد: الان از همیشه به یک توافق نزدیک تر 
هستیم ولی پرکردن فاصله ای که بین ما و توافق مانده کار آسانی نیست و احتیاج به 
تصمیم هایی دارد که باید عمدتاً طرف های مقابل ما بگیرند. امیدوارم در دور بعدی 
بتوانیم فاصله کوتاه باقی مانده را هم- اگرچه راه سخت و پر سنگلاخی هست- طی 
کنیم و بتوانیم به یک جمع بندی نهایی برسیم این امید من برای دور آینده است ولی 

قطعاً نمی شود پیش بینی کرد ولی من امیدوارم.

عراقچی : تمامی اسناد توافق آماده است

از هر زمان دیگری به توافق نزدیکتر هستیم 

رییس جمهوری به اعضای ستاد اقتصادی دولت تاکید کرد 

ارائه گزارش از وضعیت اقتصادی به رئیس جمهور منتخب
محمد جعفر جوادی*

معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه گفت: لغو تحریم های ضد ایرانی آمریکا 
در موضوع واکسن کرونا و ماسک نشان داد تحریم های آمریکا برخلاف ادعا ها مشمول 

دارو شده است.
رسول مهاجر پس از جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی وزارت خارجه در 
گفتگوی اختصاصی با خبرنگار خبرگزاری صداوسیما افزود: بحث بسیار مهمی راجع 
به صادرات داشتیم؛ وزارت امور خارجه در هماهنگی با اتحادیه اروپا و سازمان تجارت 
بین الملل، یک همکاری را چند سال پیش با موضوع شروع کرد برای آن که بتوانیم 

مسئله تدوین استراتژی صادرات را در کشور داشته باشیم.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه با اشاره به اینکه وزارت صمت تلاش 
خوبی در دو سال گذشته برای تسهیل صادرات انجام داده است گفت: امروز گزارش 
وزارت صمت در جلسه ارائه شد؛ محور اصلی گزارش این بود که چه کار کنیم که در 
ارتباط با رهنمود های رهبر انقلاب درباره اقتصاد درون زا و برون گرا، کشور بتواند 
همزمان با این که تاب آوری خودش را در برابر تحریم ها ادامه و صادرات را هم هر چه 
بیشتر توسعه دهد و مراوداتمان با کشور های همسایه و کشور های دنیا افزایش پیدا 

کند.
وی ادامه داد: بر اساس گزارش وزارت صمت کاستی هایی که در داخل وجود دارد از 
جمله اینکه در کشور ما در خیلی از امور از یارانه استفاده می کنند؛ اینکه چگونه کشور 

ما بتواند از این یارانه ها خلاص شود در جلسه امروز بحث شد. 
مهاجر با اشاره به اینکه برخی از مشکلات داخلی از جمله کمبود زیرساخت ها، 
مانع صادرات در داخل است اظهار داشت: اینکه از نظر قوانین و مقررات چه کار هایی 
می تواند برای روان شدن صادرات انجام شود مورد بررسی قرار گرفت؛ بعضی از اسناد 
تعرفه ترجیحی و آزاد نیز مورد اشاره قرار گرفت و همان طور که شما می دانید ما با برخی 
از کشور ها از جمله کشور های اوراسیا تعرفه ترجیحی خودمان را در طول سال داشته 
ایم و قرار است مذاکراتی همین روز ها شروع شود تا موضوع تعرفه آزاد در مجموعه 

اوراسیا مورد بررسی قرار بگیرد.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه همچنین اعلام کرد: در جلسه امروز 
بحث شد که کشور ما برای اینکه اسنادی با مجموعه کشور ها یا هر کشوری برای تعرفه 

ترجیحی یا آزاد داشته باشد، باید چه مصوباتی را باید بگذراند. 
وی با بیان اینکه در جلسه امروز درباره اینکه سازمان ها و وزارتخانه ها چگونه شرایط را 
به دولت جدید و رئیس جمهور جدید انتقال بدهند صحبت شد، اظهار داشت: درباره 
برنامه های ستاد هماهنگی در زمینه انتقال دولت در این جلسه صحبت شد؛ برای 
اینکه بتوانیم مراودات کشور و همکاری های اقتصادی را هم با کشور های همسایه و هم 

با کشور های دنیا داشته باشیم. 
اقدامات وزارت خارجه در مقابله با تحریم ها بی بدیل بود

وی در پاسخ به سوال دیگری درباره اینکه اخیرا یک مقام آمریکایی گفته است که 
ایران درباره واکسن و ماسک برداشته شده است گفت: این مصوبه و  تحریم های 
لغو تحریم های مربوط به واکسن و ماسک یک سال خواهد بود و این صحبت نشان 
داد تحریم های ظالمانه آمریکا بر عکس ادعای آن ها حتی مشمول دارو و تجهیزات 
بیمارستانی شده و خودش دلیلی بر ظالمانه بودن تحریم های آمریکاست؛ در حالی 
که کشور ما تحت تحریم های سازمان ملل و اتحادیه اروپا نیست، اما آمریکایی ها یک 
جانبه این تحریم را علیه ما اعمال کردند. معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه 
با بی بدیل خواندن اقدامات وزارت خارجه در مقابله با تحریم ها اظهار داشت: وزارت 
خارجه کار ها و اقداماتش را خبری نکرده؛ اما برای کمک به موسسات داخلی در تهیه 
واکسن کمک های بی دریغ و فراوانی کرده است؛ تهیه واکسن یک مسئله بسیار حیاتی 
با تکنولوژی پیچیده است و امروز ایران مفتخر است که خودش تولید کننده واکسن 
است.  وی با اشاره به اینکه در داخل کشور های اروپایی منازعه وجود دارد که واکسن را 
به کشور های خارج از اتحادیه اروپا صادر نکنند افزود: این در حالیست که کشور های 

در حال توسعه نیازمند واکسن هستند.

معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه :

لغو تحریم کرونایی آمریکا؛ اثبات حقانیت ایران 

یک نماینده پیشین گفت: رئیسی تاکیده کرده 
در  که  کسانی  از  نیست  قرار  قطع  طور  به  است 
ستادهای وی مسئولیت داشته اند استفاده کند اما 
این حق طبیعی ایشان است که از هم فکران خود 

استفاده کند. 
جلال میرزایی در گفت وگو باایلنا، درباره اینکه 
برخی افراد تندرو در ستادهای رئیسی مشغول به 
کار بودند این نگرانی وجود دارد که این افراد در 
کابینه وی دنبال سهم خواهی باشند، چقدر ضروت 
دارد که رئیسی  کابینه خود را با افراد غیر تندرو 
تشکیل و به وعده های عملیاتی خود عمل کند، 
گفت: آقای رئیسی با همین افرادی که در اطرافش 
قرار داشتند؛ با مواضع، برنامه و  گفتمانی که در ایام 
انتخابات و مناظرات داشتند و درباره شان صحبت 

کردند از سوی مردم رأی آورد.
اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
دموکراسی  جریان  در  معتقدم  کرد:  خاطرنشان 
باید این را بپذیریم که طرف پیروز این حق را دارد 
برای این که برنامه های خودش را اجرایی کند، با 

افراد موردنظرش دست به اقدام بزند، ما باید به حق 
دیگران احترام بگذاریم و مثل جریان مقابل مان 
عمل نکنیم؛ بنابراین این که بیاییم درباره برنامه و یا 
افرادی که قرار است در کنار ایشان باشند صحبت 

کنیم درست نیست و نباید ورود کنیم.
با  که  دیداری  در  رئیسی  آقای  داد:  ادامه  وی 
از  بارها گفت که پس  طیف های مختلف داشت 
اظهارنظر  کابینه اش  درباره  انتخابات  در  پیروزی 
می کند. در دیدار اخیری هم که با برخی از رسانه ها 
داشت، تاکید کرده بود که به طور قطع قرار نیست 
مسئولیت  ایشان  ستادهای  در  که  کسانی  از 
داشته اند استفاده کند اما این حق طبیعی ایشان 

است که از هم فکران خود استفاده کند.
بعید می دانم محدودیتی برای فضای مجازی 

ایجاد شود 
به  پاسخ  در  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
سوالی مبنی بر اینکه رئیسی در جریان مناظرات 
مجازی  فضای  در  خود  دنبال کنندگان  تعداد  به 
اشاره و از حضور خود در فضای مجازی دفاع کرد 

چقدر ضرورت دارد که در دولت خود در عمل هم 
نشان دهد محدودیتی برای فضای مجازی ایجاد 
نمی شود؛ چراکه مردم در این مورد این نگرانی را 
دارند، گفت: بعید می دانم محدودیتی برای فضای 
مجازی ایجاد شود و اتفاقی در این زمینه رخ دهد.

وی ادامه داد: باتوجه به شرایط، پیش بینی من 
این است که وضعیت فعلی در مورد فضای مجازی 
حفظ و محدودیتی را شاهد نباشیم. میرزایی در 
پاسخ به سوالی مبنی بر این که مدت ها است که 
مذاکرات برجامی در جریان است و رئیسی هم در 
مناظرات انتخاباتی وعده هایی در خصوص برجام 
و  احیا  را  برجام  داده، چقدر ضروت دارد که وی 
با دنیا تعامل داشته باشد، گفت: بارها در دولت 
روحانی، ظریف و عراقچی گفته اند که سیاست ها 

در ارتباط با برجام سیاست های کلان نظام است .
هم  رئیسی  آقای  دولت  داد:  ادامه  وی 
نظر  به  و  می کنند  دنبال  را  کلان  سیاست های 
نمی رسد تغییری در رویکردها در قبال برجام ایجاد 

شود.

جلال میرزایی: 

سیاست های کلان برجام در دولت جدید هم دنبال می شود
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با دندان حساس چه کنیم؟  این ۶ عادت غلط غذایی به چهره شما 
آسیب می زند!

تغذیه ناسالم به دلایل متعددی برای کل بدن آسیب رسان است و به پوست و 
صورت نیز رحم نمی کند. صورت ما از مشکلات مربوط به انتخاب نادرست مواد 

غذایی آسیب زیادی می بیند.
در واقع یک سری عادات غذایی وجود دارند که برای داشتن پوستی سالم تر باید 

هرچه سریع تر کنار گذاشته شوند:
مصرف بیش از حد شکر: تحقیقات جدید نشان می  دهند مولکول  های شکر 
در بدن، خودشان را به فیبرهای پروتئینی می  چسبانند و باعث ایجاد »گلیکاسیون« 
در بدن می  شوند. گلیکاسیون هم عاقبتی جز ایجاد تیرگی دور چشم، از دست 
رفتن درخشندگی پوست، پف کردن پوست )مخصوصا دور چشم ها( و به وجود 
آمدن چین  و چروک های فراوان در پوست را ندارد. از انواع میوه  ها و آبمیوه  های 
طبیعی در میان  وعده ها استفاده کنید. این محصولات دارای بالاترین حجم از انواع 
آنتی  اکسیدان  ها هستند که می  توانند علاوه بر مبارزه با رادیکال  های آزاد در بدن، 

پوستتان را هم شاداب و زیبا کنند.
نوشیدن اندک آب: یکی از مهم  ترین دلایل خشکی و چروکیدگی پوست در 
سنین پایین، کاهش آب بدن است. زمانی که بدن آب کافی دریافت نکند، دچار 
عوارضی مانند کاهش تمرکز و خشکی پوست می  شود. صبح ها که از خواب بیدار 
می شوید، یک لیوان آب ولرم بنوشید؛ هم برای حفظ سلامت پوست و هم برای 
حفظ سلامت دستگاه گوارش  تان. در طول روز هم هر یک  و نیم تا ۲ ساعت یکبار، 
یک لیوان آب بنوشید. اگر تحمل نوشیدن آب ساده را ندارید، آن را با کمی آبلمیو یا 

آب طبیعی یک میوه فصل، ترکیب کنید.
علاقه به غذاهای سرخ شده: چربی به طور مستقیم با مشکلات قند خون در 
ارتباط است چون باعث افزایش میزان چربی خون می شود. این مساله نیز در نهایت 
به مسدود شدن منافذ پوست منجر می شود. علاوه بر این باید بدانید که چربی 
خون مانع از انتقال خوب مواد مغذی و اکسیژن به بافت های بدن می شود و همین 
روند باعث افت درخشندگی و سلامت پوست می شود. در واقع پوستی که به خوبی 

تغذیه نشده و از اکسیژن سیراب نباشد پوست سالم، زیبا و درخشانی نخواهد بود.
نوشیدن زیاد قهوه: قهوه به خودی خود یک نوشیدنی سالم و مفید است. 
به شرطی که روزانه بیش از ۲ فنجان مصرف نشود. چون کافئین موجود در این 
نوشیدنی پرطرفدار باعث آزاد شدن آدرنالین می شود. باید بدانید که آدرنالین زیاد 
در بدن عاملی برای ایجاد علائم استرس می شود و این نیز برای سلامت پوست 
مضر است. علاوه بر این کافئین مانع از خوابی راحت و عمیق می شود. در نتیجه 
پوست از مرحله سم زدایی و ترمیم خود در خواب محروم می شود. به این ترتیب نیز 

درخشندگی و تمیزی از بین رفته و پوست کدر می شود.
اقلام غذایی  از  مصرف برخی  آکنه:  ایجاد  زیاد غذاهای مقصر در  مصرف 
به ظاهر سالم، نقش مهمی در ابتلا به آکنه و آسیب رساندن به چهره شما دارد. 
غذاهایی که به طور خاص منجر به آکنه می شوند عبارتند از: غذاهای دریایی 
به دلیل محتوای بالای ید در آنها، نان و پاستا به دلیل وجود نشاسته، شیر و دیگر 

محصولات لبنی پرچرب.
غافل شدن از ویتامین ها: بعد از ۳۵ سالگی ممکن است پوست شما به کرم 
های درمانی پاسخ ندهد. این در حالی است که ویتامین آ به بهبود خطوط صورت، 
تغییرات بافتی و آسیب های ناشی از نور خورشید کمک می کند. ویتامین های ای 
و ث نیز از التهاب جلوگیری می کنند. ویتامین ث همچنین باعث بهبود بافت و 

روشنی پوست می شود.

اینکه بعد از بخواب رفتن ناگهان چشمانتان باز می شود و به ساعت دیواری 
برای  متعددی  دلایل  نیست.  عادی  البته  و  جالب  چندان  می شوید  خیره 
بیداری های نیمه شب و به هم ریختن خواب وجود دارد که در این مطلب در 

خصوص آن ها صحبت می کنیم. لطفاً با ما باشید.
خواب خوب و باکیفیت یکی از ضروریات سلامتی است که متأسفانه این روزها 
تبدیل به آرزو شده است. گاهی پیش می آید که شب کابوسی ببینید و از خواب 

بپرید. اما در برخی موارد این بیدارشدن ها مکرر است و عوامل دیگری غیر از
کابوس فرد را از خواب بیدار کرده و آرامش را از او دریغ می کند. اینکه بعد از 
بخواب رفتن ناگهان چشمانتان باز می شود و به ساعت دیواری خیره می شوید 
چندان جالب و البته عادی نیست. دلایل متعددی برای بیداری های نیمه شب 
و به هم ریختن خواب وجود دارد که در این مطلب در خصوص آن ها صحبت 

می کنیم. لطفاً با ما باشید.
پوستتان تحریک شده و می خارد

اگر از اگزما رنج می برید بدانید که این بیماری پوستی تأثیر زیادی روی کیفیت 
زندگی و همچنین سلامت جسمی و روحی تان دارد. اگزما می تواند تغییراتی در 
دستگاه ایمنی ایجاد کرده و باعث بروز واکنش های التهابی شود که این مسئله 
نیز خواب را آشفته می کند. متأسفانه در افرادی که به اگزما مبتلا هستند شدت 
خارش در شب ها بیشتر می شود. این مسئله نیز مانع از خوابی راحت شده و 
یا باعث می شود فرد چندین بار از خواب بیدار شود. اگر مشکل اگزما دارید و 

خوابتان به هم ریخته است حتماً با پزشک مشورت کنید.
پاهایتان مورمور می شود

حدود ۱۰ درصد کانادایی ها از سندرم پاهای بیقرار رنج می برند که یک اختلال 
خواب عصبی شناخته شده است. علائم این سندرم در اغلب مواقع شب ها بروز 
می کند و به این ترتیب فرد به طور مرتب از خواب بیدار شده و کیفیت خوابش 

به هم می ریزد.
نتایج پژوهشی که در سال ۲۰۱۶ در Reactions Weekly  به چاپ رسیده 

است نشان می دهد ارتباطی بین مصرف آنتی هیستامین های رایج و شدت 
گرفتن علائم سندرم پاهای بیقرار وجود دارد. به عقیده متخصصان بیماران 
مبتلا به سندرم پاهای بیقرار در خواب مشکل دارند زیرا علائم آن ها در شب یا در 
زمان استراحت افزایش پیدا می کند؛ اما داروهای آنتی هیستامین مانند بنادریل 
یا دیفن هیدرامین که باعث خواب آلودگی می شوند ممکن است علائم آن ها را 
بدتر کند. اگر از این مشکل رنج می برید حتماً با پزشک مشورت کنید تا تمام 
داروهای مصرفی تان را بررسی کرده و همچنین برای تشخیص کمبود احتمالی 
ویتامین آزمایش بگیرد. در این صورت بهتر می توانید علائم این سندرم را کنترل 

کنید.
اتاقتان بیش از اندازه گرم است

دمای اتاق خواب تأثیر زیادی در داشتن خواب راحت یا آشفته دارد. برای اینکه 
بتوانید در آرامش بخوابید لازم است که دمای اتاقتان پایین باشد. یادتان باشد 
اتاق بسیار گرم اجازه نمی دهد به خواب بروید و یا خواب راحتی داشته باشید و 
در نتیجه نصف شب بارها از خواب بیدار خواهید شد. متخصصان بر این عقیده 
هستند که افراد درجات مختلفی را برای خواب ترجیح می دهند اما دمای 

خنک برای داشتن خوابی راحت مناسب تر است.
تشکتان سفت است

تشک باید این قابلیت را داشته باشد که سر، گردن و شانه ها را در وضعیت 
مناسب و خوبی قرار دهد. اگر تشکتان بیش از اندازه سفت باشد فشار زیادی 
در ناحیه ران ها و شانه ها ایجاد می کند و به خوبی پایین کمر را حمایت نمی کند. 
به این ترتیب برای اینکه فشار از این نواحی برداشته شود بارها غلت خواهید زد 
و همین مسئله خوابتان را آشفته خواهد کرد. بنابراین لازم است که از خوابیدن 
روی تشک های خیلی سفت و البته فرسوده خودداری کنید. اکثر افراد در 
تعویض تشک بیش از اندازه تعلل می کنند و این به سلامتی شان آسیب می زند. 
بهتر است تشکی انتخاب و خریداری کنید که سفتی مناسب و راحتی داشته 

باشد. حتماً قبل از خرید روی تشک دراز بکشید و تست کنید.

از آپنه خواب رنج می برید
اگر شب ها به طور مکرر از خواب بیدار می شوید ممکن است به آپنه انسدادی 
خواب مبتلا شده باشید. این مسئله معمولًا باعث بروز خروپف های شدید 
می شود و اغلب با توقف لحظه ای تنفس در طول خواب همراه است. آپنه خواب 
زمانی بروز می کند که عضلات پشت گلو به قدری شل می شوند که راه تنفس 
عادی را بند می آورند. مغز این مشکل تنفسی را شناسایی و تلاش می کند که 
مجاری تنفسی را باز کند بنابراین شما را از خواب آرام خارج می کند. اگر تصور 
می کنید آپنه خواب دارید و یا اطرافیانتان از صدای خروپفتان شکایت می کنند 
به پزشک مراجعه کنید. احتمالًا نیاز به متخصص بیماری های خواب دارید که 
آزمایشات لازم را برای سنجش اکسیژن خونتان در خواب انجام دهد و یا از شما 

بخواهد در منزل تنفس، میزان اکسیژن خون و ضربان قلبتان چک کنید.
استرس دارید

استرس مداوم یکی از عوامل مهم بی خوابی است. اگر شما به طور مداوم 
نگران مسائل مختلفی از جمله شغل، درآمد، تحصیلات و غیره باشید امکان 
اینکه در طول شب از خواب بیدار شوید بیشتر می شود. برای کاهش استرس 
حتماً زمان بیشتری به انجام ورزش منظم اختصاص دهید. حتی شده هر شب 
یا عصرها حداقل ۱۰ دقیقه پیاده روی کنید. نتایج پژوهشی که در سال ۲۰۱۷ 
در Advances in Preventive Medicine  به چاپ رسیده است نشان می دهد 

ورزش و تحرک بدنی باعث بهبود کیفیت یا مدت زمان خواب می شود.
نیاز به دستشویی پیدا می کنید

نیاز به دفع ادرار در نیمه های شب می تواند باعث بروز بی خوابی و بدخوابی 
شود. البته گاهی پیش می آید این اتفاق به دلیل زیاده روی در مصرف مایعات 
باشد. اما اگر هر شب این اتفاق برایتان می افتد و مجبور می شوید به خاطر 
دستشویی رفتن از خواب بیدار شوید می تواند نشانه ابتلا به دیابت یا عفونت 

ادراری باشد.
نوشیدنی های الکلی مصرف می کنید

به چاپ رسیده نشان   Sleep نتایج پژوهشی که در سال ۲۰۱۹ در مجله
می دهد که مصرف الکل، حداقل ۴ ساعت قبل از خواب می تواند باعث برهم 
زدن خواب شود. مصرف نوشیدنی های الکلی مدت زمان به خواب رفتن را 
کوتاه می کند؛ اما خواب آشفته و بی کیفیتی به همراه دارد. خواب نرمال با 
خواب عمیق شروع شده و سپس به مرور وارد فاز خواب پارادوکسال می شود. 
این مرحله از خواب با حرکات چشمی سریع بروز می کند. با مصرف این قبیل 
نوشیدنی ها، بیشتر از مرحله خواب پارادوکسال در مرحله خواب عمیق خواهید 
ماند. باید بدانید که مرحله پارادوکسال ۲۰ تا ۲۵ درصد زمان خواب را دارد و به 

بهبود تمرکز، حافظه و مهارت های حرکتی کمک می کند.
زمان زیادی را در مقابل صفحه موبایل یا تلویزیون سپری می کنید

اگر عاشق این هستید که قبل از خواب در صفحات مجازی چرخی بزنید و 
یا تا دیروقت پای تلویزیون می نشینید بدانید که خوابتان به طور جدی آشفته 
خواهد شد. چرا؟ به دلیل اینکه تلفن های هوشمند، لپ تاپ، تبلت دارای نور 
آبی هستند و برای مغز این نور شبیه نور روز است. در واقع نور آبی باعث کاهش 
تأثیر  هورمون ملاتونین می شود. این هورمون روی ریتم خواب شبانه روزی 
می گذارد و انتظار می رود میزان آن در زمانی که آماده خواب می شوید افزایش 
پیدا کند. شما می توانید در طول روز تلویزیون نگاه کنید و یا با گوشی همراه 
خود سرگرم بشوید اما اگر همین کارها را شب انجام دهید این کار مغز شما را 
تحت تأثیر قرار می دهد. به طوری که مغز تصور می کند خورشید طلوع کرده و به 

این ترتیب به خواب رفتنتان به سختی صورت می گیرد.

دلایل بیدارشدن های مکرر شبانه!

چرا نصف شب از خواب بیدار می شوید؟
به گفته ی پزشکان:

با این کارها به بدنتان آسیب می زنید

اینکه بدانید به بدنتان آسیب می زنید؟ احتمالًا جواب مثبت  آیا بدون 
است. از عادت های خواب و بهداشتتان گرفته تا رژیم غذایی و ورزش؛ شما 
می توانید از انواع و اقسام راه ها به بدن و روان خود بدون اینکه آگاه باشید 

صدمه بزنید.
به خواب و استراحتتان توجهی نمی کنید

به  بزرگی  آسیب  شبانه،  بدخوابی های  و  خُروپف  به  ندادن  اهمیت 
سلامتی تان می زند. خروپف می تواند علامت آپنه خواب باشد و احتمالًا نیاز 
دارید بررسی پزشکی شوید. عواقب نادیده گرفتن خروپف و بدخوابی های 
شبانه می تواند عوارضی مانند آشفتگی های طی روز و بی انرژی و کسل بودن 
داشته باشد. افرادی که دچار آپنه انسدادی خواب هستند، دو تا سه برابر 
سایرین دچار تصادفات رانندگی می شوند. آپنه انسدادی خواب می تواند 
موجب کاهش دقت و تمرکز شده، حافظه را ضعیف کرده و در عملکردهای 
ادراکی نقص هایی ایجاد کند. ضمناً این عارضه می تواند بر سیستم قلب و 
عروق نیز اثر گذاشته، احتمال بیماری فشارخون را بالا ببرد، سبب بیماری 
عروق کرونری شود، نارسایی قلبی و سکته مغزی ایجاد کند. ضمناً مشکلات 
ریوی از جمله فشارخون ریوی و نارسایی سمت راست قلب می توانند ناشی 

از آپنه انسدادی خواب باشند.
چاق هستید

بیش از دویست بیماری وجود دارند که ناشی از چاقی و اضافه وزن هستند. 
این بیماری ها شامل تمام اندام ها و ارگان های بدن می شوند و خیلی از آن ها 
تا زمانی که شدت نگیرند و وخیم نشوند خاموش اند. مثلًا دیابت می تواند به 
خیلی از ارگان های بدن از جمله عصب ها، کلیه ها و چشم ها آسیب زده و 
منجر به حمله قلبی شود. همچنین بیماری کبد چرب می تواند سبب التهاب 
و زخم کبد شده و در صورت تشدید به سیروز برسد. خوشبختانه خلاص 
شدن از چاقی و اضافه وزن، راه حل دارند. کاهش وزن حتی به اندازه ی پنج 
درصد از وزن بدن می تواند احتمال خیلی از بیماری های مرتبط با چاقی 
را به میزان زیادی کاهش بدهد و کمک قابل توجهی به سلامتی و کیفیت 

زندگی تان بکند.
وضعیت بدنی تان درست نیست

آنچه فکر کنید به سلامتی تان لطمه  از  نادرست بیشتر  وضعیت بدنی 
می زند. وقتی قوز می کنید یا شانه هایتان را پایین می اندازید، ستون فقراتتان 
در حالت نادرستی قرار می گیرد و بدنتان نمی تواند جریان خون لازم را برقرار 
کند و این مسئله قطعاً عواقبی دارد. کمردرد و گردن درد و شانه درد مزمن 
می تواند ناشی از فشار و تنشی باشد که در اثر بد نشستن یا وضعیت نادرست 
بدن ایجاد می شود. وضعیت نادرست بدن بر ظرفیت ریه ها و عملکرد آن ها 
نیز اثر منفی می گذارد. وقتی قوز می کنید و صاف نمی نشینید یا صاف راه 
نمی روید، قلب، مغز و دیگر ارگان ها اکسیژن کافی مورد نیازشان را دریافت 
ضعف  عروقی،  و  قلبی  بیماری های  به  منجر  می تواند  این  و  نمی کنند، 

عملکرد ادراکی و تنگی نفس شود.
روی تشک و بالش کهنه می خوابید

خوابیدن روی تشک و بالش مستعمل و کهنه به سلامتی تان صدمه می زند. 
رختخواب شما چیزی است که هر روز از آن استفاده می کنید اما خیلی از 
افراد نمی دانند که بالش و تشک خواب تا چه اندازه برای سلامتی شان مهم 
است. بالش و تشک کهنه در اثر سال ها استفاده، شکل و فرم خود را از دست 
می دهد و وقتی وزنتان روی آن می افتد گودی ها و انحناهایی پیدا می کند. 
خوابیدن در وضعیتی که ستون فقرات شما به جای اینکه تراز مناسبی داشته 
باشد، انحنا پیدا کند می تواند باعث کمردرد و گرفتگی های مزمن شود. 
ضمناً رختخواب مستعمل و نادرست باعث بدخوابی هم می شود. وقتی شب 
بد بخوابید و کسر خواب داشته باشید، توانایی بدنتان برای تشخیص اینکه 
چه زمانی از غذا خوردن سیر شده اید تضعیف می شود. وقتی چنین اتفاقی 
می افتد شما اغلب احساس گرسنگی می کنید و در نتیجه بیشتر می خورید 
و در نهایت وزن اضافه می کنید. کمبود خواب ناشی از رختخواب نادرست 
و ناراحت به مرور زمان باعث ضعیف شدن سیستم ایمنی بدن شده و شما 

راحت تر مریض می شوید.
به اندازه کافی تحرک ندارید

نداشتن تحرک کافی حتی می تواند کُشنده باشد. سبک زندگی بی تحرک، 
بی نهایت خطرناک است. متأسفانه افراد زیادی در سراسر دنیا بیشتر وقت 
خود را نشسته طی می کنند و بسیار کم تحرک اند. وقتی فعالیت بدنی 
چندانی ندارید، خودتان را در معرض چاقی، بیماری های قلبی، کلسترول 
بالا، انواع سرطان ها و دیابت نوع دوم و خیلی از بیماری های مزمن دیگر 
قرار می دهید. ورزش منظم می تواند طول عمرتان را بیشتر کند، احتمال 
بیماری های مزمن را کاهش بدهد، حالتان را خوب کند و به شما کم کند 

وزن کنید.
هر روز می دوید

هرچند ورزش یکی از بهترین کارهایی است که می توانید برای سلامتی تان 
انجام دهید، اما نباید زیاده روی کنید. وقتی می دوید سه برابر وزن بدنتان به 
زمین فشار وارد می کنید و این فشار بسیار زیادی است که مفاصلتان باید آن را 
تحمل کنند. بنابراین جای تعجب ندارد که هفتاد درصد از دونده ها در نهایت 

دچار آسیب هایی می شوند.
۶ عادت مرگ آور

عادات غلطی که به سلامتی لطمه می زنند
۵ عادت بد در محل کار که برای سلامتی مضرند

بیشتر اوقات استرس دارید
استرس هم می تواند مریضتان کند. استرس مزمن باعث می شود مغزتان 
کورتیزول زیادی تولید کند و این فرایند سلول های T را که اولین جنگنده های 
خونتان در برابر بیماری ها هستند مهار می نماید. به عبارتی دیگر، هورمون 
استرس می تواند اثرگذاری سیستم ایمنی تان را سرکوب کرده و شما را در برابر 
آنفلوانزا و سرماخوردگی بی دفاع کند. استرس مزمن می تواند فشارخونتان را 

هم بالا ببرد یا باعث شود پُرخوری کنید.
اغلب اوقات را تنهایی سپری می کنید

مانند  روحی  و  جسمی  عوارض  افزایش  باعث  اجتماع  از  کناره گیری 
افسردگی، اضطراب، آلزایمر، افت قدرت ادراکی و حتی مرگ می شود. شما 
نیاز دارید با افراد خانواده و دوستان معاشرت کنید یا اگر اجباراً تنها هستید 
باید با کمک یک مشاور، راه های سالمی برای غلبه بر تنهایی تان پیدا نمایید.

جوش هایتان را می ترکانید
ترکاندن جوش ها شاید بی خطر به نظر برسد اما واقعیت این است که 
می تواند آسیب جدی به پوستتان بزند. ترکاندن و چلاندن جوش و آکنه اصلًا 
به نفع پوستتان نیست و می تواند اثر و اسکاری دائمی روی پوستتان به جا 

بگذارد.
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اجتماعی

در پیام آیت الله اعرافی خطاب به منتخب مردم مطرح شد؛

لزوم پیگیری مطالبات به حق مردم در 
عدالت خواهی و مبارزه با فساد

 مدیر حوزه های علمیه در پیامی خطاب به منتخب مردم در انتخابات ریاست 
جمهوری گفت: مطالبات به حق مردم در عدالت خواهی و مبارزه با فساد را 

پیگیری نمایید.
آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه با صدور پیامی، انتخاب شایسته حجت 
الاسلام رئیسی به عنوان رئیس جمهور در سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری 

اسلامی را تبریک گفت.
متن این پیام بدین شرح است:جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای دکتر 
رئیسی )دامت تاییداته(سلام علیکم؛انتخاب جنابعالی از سوی ملت بزرگ ایران 
اسلامی در حماسه شورانگیز انتخابات روز ۲8 خردادماه در آستانه سده پانزدهم 
ظهور اسلام ایران به عنوان رئیس جمهور در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری را صمیمانه تبریک و تهنیت می گویم و از خداوند متعال بهروزی، کامیابی 

و توفیق تان را در انجام مسئولیت عظیم و صیانت از امانت الهی را خواهانم.
بی شک حماسه ای که مردم سرافراز ایران اسلامی در شرایط تهدید بیماری واگیر 
کرونا، فشارهای سخت تحریم های ظالمانه مستکبران جهانی و افزایش مشکلات 
معیشتی در سایه برخی سو تدبیرها و ناکارآمدی ها رقم خورد، امید دوباره ای در 
دل های همگان در داخل و خارج ایران اسلامی بر افروخت، و ملت باری دیگر 
در میدان عمل و صحنه انتخابات در نظام مردم سالاری دینی دست برتر »یدالله 
فوق ایدیهم« را به نمایش گذارد. امید است جنابعالی در مدت خدمت خویش 
در دومین جایگاه برتر در نظام سیاسی ولایی جمهوری اسلامی، با بهره گیری از 
اندیشه همه نخبگان، و تمامی ظرفیت های علمی و عملی ایران اسلامی به ویژه 
با استفاده از جوانان پرشور انقلابی متخصص و متعهد و مدیریت صالح و سالم در 
چارچوب شایسته سالاری، به عنوان نماینده و امین برای همه ایرانیان به دور از 
هر گونه سلیقه و جناح بندی سیاسی، قومیتی، جنسیتی، مذهبی و دینی، به 
مهندسی فرهنگی و اقتصادی ایران اسلامی در راستای گام دوم انقلاب اسلامی 
پرداخته و با ارائه عینی و تجسمی الگوی پیشرفته ایران اسلامی، و تحقق بخشی 
به اقتصاد مقاومتی ضمن تحقق منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و 
مطالبات به حق مردم در عدالت خواهی و مبارزه با فساد و ناکارآمدی، بی تدبیری 
و سو مدیریت، هم چون گذشته گام اصلاحی خویش را برداشته و بستری برای 
ظهور منجی عالم بشریت حضرت بقیه الله )روحی و ارواح المومنین لتراب مقدمه 
الفداء( فراهم آورده و دل های حقیقت جویان و عدالت خواهان و ظلم ستیزان را به 
سوی حق و حقیقت سوق داده و در مقام علم و عمل دشمن زبون و مکار را نومید 
ساخته و دست وحدت و اتحاد به سوی مشتاقان عالم به ویژه اهل توحید و امت 
اسلام گشوده و بیدارگران اسلامی در عرصه جهانی را در راستای انقلاب مهدوی 
)عج( دستگیری نمائید. اینجانب بار دیگر به ملت سرافراز و ولایتمدار ایران اسلامی 
که پیروز حقیقی این میدان به عنوان مردم میدان بودند، و آن جناب تبریک و 
تهنیت عرض کرده و از خدای متعال و منان مسالت دارم تا در تحقق اهداف نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران به عنوان میراث پیامبران و اولیا و شهدا و امام شهدا 

موفق و منصور باشید.
علیرضا اعرافی ؛مدیر حوزه های علمیه

  
وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد:

انجام سنجش نوآموزان با رعایت کامل 
پروتکل بهداشتی

رعایت  منظور  به  نوآموزان  نوبت دهی سنجش  پرورش گفت:  و  آموزش  وزیر 
پروتکل های بهداشتی به صورت الکترونیکی انجام می شود و موارد بهداشتی و 
فاصله گذاری اجتماعی به طور کامل هنگام مراجعه خانواده ها رعایت خواهد شد.
محسن حاجی میرزایی روز یکشنبه در مراسم افتتاح سنجش سلامت جسمانی 
و آمادگی تحصیلی نوآموزان بدو ورود به دبستان اظهار داشت: سنجش نوآموزان 
در ابعاد مختلف یک رویداد بزرگ است که در بدو ورود آنان به مدارس انجام می 

شود. 
وی افزود: اینکه هرچه زودتر مشخص شود فرزند دچار کدام اختلال است یا از 
نظر سلامت جسمانی چه تهدیدهایی زندگی و آینده او را تحت تاثیر قرار می دهد، 

اهمیت بسیاری دارد تا مداخله های موثر صورت گیرد.
وزیر آموزش و پرورش خاطر نشان کرد: توجه سنجیده و آگاهانه به یک دانش 
آموز برای نظام تعلیم و تربیت و جامعه اهمیت بسیاری دارد. بطور مثال سنجش 
هم آثار فردی دارد که مداخله بهنگام را ممکن می کند و برای آینده جامعه هم 

موثر است.
حاجی میرزایی ادامه داد: وقتی همه دانش آموزان از سال نخست تحصیل مورد 
سنجش قرار می گیرند، مجموع اطلاعات آموزه های مناسبی را در اختیار درمان 

و بهداشت قرار می دهد. 
در بسیاری از مواقع پژوهش موردی است، اما در اینجا تمامی دانش آموزان مورد 

سنجش قرار می گیرند که به پیشرفت خانواده و فرزندان کمک می کند.
وی یاد آور شد: با توسعه تعداد مراکز و افزایش آزمون های سنجش و توسعه 

کیفی  این موضوع به امری تاثیرگذار تبدیل می شود. 
وزیر آموزش و پرورش افزود: سنجش دانش آموزان  در سطح یک جامعه بزرگ 
انجام می شود، هرچند ممکن است خانواده ها در شهرهای بزرگ  اطلاعات 
بیشتری نسبت به فرزندان داشته باشند، اما چون سنجش در سطح روستاها نیز 

انجام می شود ، پیشگیری از وقوع رویدادها میسر است. 
توضیح  آموزان در خردادماه  امتحانات حضوری دانش  وی همچنین درباره 
داد: ۲۴ اردیبهشت تا ۲۴ خرداد یک میلیون دانش آموز  به صورت حضوری در 
امتحانات شرکت کردند و ۹۵ درصد دستورالعمل های بهداشتی رعایت شد. در 
آموزش و پرورش تلاش شده ضمن انجام ماموریت ها در دوران کرونا، از سلامت 

دانش آموزان اطلاع پیدا کنیم.
 

معاون فرهنگی اجتماعی سازمان تامین اجتماعی خبرداد:

ثبت نام وام بازنشستگان تامین اجتماعی 
به زودی

معاون فرهنگی اجتماعی سازمان تامین اجتماعی با اشاره به اینکه ثبت نام وام 
بازنشستگان تحت پوشش این سازمان به زودی آغاز می شود، گفت: در سال 

جاری به تعداد بیشتری از بازنشستگان وام پرداخت می شود.
در سال  افزود:  اجتماعی،  تأمین  بازنشستگان  وام  مورد  در  عادل دهدشتی 
جاری ۲ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای پرداخت وام به بازنشستگان تأمین 

اجتماعی اختصاص پیدا کرده است.
وی ادامه داد: این در حالی است که سال گذشته ۲ هزار میلیارد تومان و در سال 
۹8 نیز ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای پرداخت وام به بازنشستگان سازمان تأمین 

اجتماعی اختصاص پیدا کرده بود.
معاون فرهنگی اجتماعی سازمان تأمین اجتماعی تاکید کرد: سال گذشته ۳۵۰ 
هزار بازنشسته از تسهیلات وام قرض الحسنه استفاده کردند و امسال با افزایش 
میزان اعتبار تعداد افرادی که از این وام بهره مند می شوند نیز افزایش پیدا می کند.

دهدشتی در خصوص مبلغ وام نیز گفت: سال گذشته میزان وام پرداختی 
بازنشستگان ۳ تا ۵ میلیون تومان بود. امسال هم آمادگی داریم مبلغ وام افزایش 

پیدا کند و هم افرادی که از وام بهره مند می شوند، افزایش پیدا می کنند.
وی گفت: ثبت نام وام ضروری بازنشستگان به زودی به صورت غیر حضوری آغاز 

می شود و بر اساس تعداد بازنشستگان هر استان، سهمیه استان ها خواهد شد.
به  پاسخ  در  همچنین  اجتماعی  تأمین  سازمان  اجتماعی  فرهنگی  معاون 
این سوال که چرا به بازنشستگان بالای ۷۰ سال وام پرداخت نمی شود، افزود: 
جلساتی را با بانک عامل برگزار کرده ایم و قرار است ساز و کاری را مشخص کنیم تا 
بتوانیم این مشکل را حل کنیم. دهدشتی گفت: عدم پرداخت وام به بازنشستگان 
بالای ۷۰ سال ، ضوابط بانک است اما امیدواریم بتوانیم پیش بینی هایی را برای 

پرداخت وام و رفع مشکل این افراد انجام دهیم.

ایمان گزارش می دهد؛

علاج واکسن هراسی؛ ضرورت 
اطلاع رسانی از نتایج واکسیناسیون

اطلاع رسانی  می گوید:  کووید-۱۹  اپیدمیولوژی  کشوری  کمیته  رئیس 
احتمالی  عوارض  درباره  مطالعات  انجام  کنار  در  مردم  به  آگاهی بخشی  و 

واکسن های کرونا می تواند واکسن هراسی در جامعه را به حداقل برساند.
در حالی که پزشکان و کارشناسان سلامت در دنیا، واکسیناسیون همگانی را 
تنها علاج بازگشت جامعه جهانی به زندگی عادی و روزمره می دانند مدتی است 
که واکسن هراسی در کشورهای مختلف و از جمله ایران به مشکل تازه ای برای 
مقابله با کرونا تبدیل شده است؛ آن هم در حالی که این ترس با انواع شایعه ها 
و اطلاعات نادرست و بزرگنمایی عوارض واکسن ها در رسانه ها و فضای مجازی 
تشدید می شود و مردم را در مقابل این دوراهی قرار می دهد که واکسن بزنند 

یا نه.
این دوراهی سبب شده تا گروهی از سالمندان و افراد دارای بیماری زمینه ای و 
حتی بخشی از کادر درمان برای تزریق واکسن قانع نشوند یا تنها تمایل به تزریق 

یک واکسن خاص داشته باشند.
براساس آمار اعلام شده تا به امروز فقط ۷۰ درصد افراد مجاز به واکسیناسیون 
برای تزریق واکسن قانع شده اند. پاسخ پزشکان و کارشناسان به این افراد 
این است هیچ واکسنی بدون عارضه نیست اما عقل سلیم حکم می کند بین 

عوارض ویروس کرونا و واکسن، عوارض واکسن را بپذیریم.
به گفته عاطفه عابدینی دبیر علمی کمیته کشوری کووید-۱۹، بیش از ۹۰ 
درصد عوارض واکسن خفیف و قابل درمان است و البته واکسن کرونا عوارض 
شدید غیرشایع نیز دارد. در حال حاضر مرگ ومیر بالا در کشورهایی که واکسن 

کرونا را توسعه داده اند تک رقمی و حتی برخی روزها به صفر رسیده است.
احتمال خطر صفر نیست

حمید سوری رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کووید-۱۹در گفت وگو با 
ایرناپلاس اظهار داشت: خطر هر مداخله بیولوژیکی از طریق دارو، واکسن، 
ویتامین ها و مواد تقویت کننده با وجود اینکه فواید بسیاری دارند هیچ گاه صفر 

نیست و ممکن است میزان خطر متفاوت باشد.
آب هم که برای حیات لازم است می تواند در شرایطی برای سلامت خطرناک 
باشد. این فرض که واکسن هیچ خطری ندارد و صد در صد ایمنی ایجاد 
می کند باید اصلاح شود. البته معنای این حرف این نیست که بترسیم و واکسن 
کرونا تزریق نکنیم. مهم سود و زیانی است که این موضوع برای ما دارد. اینکه 

اگر واکسن تزریق نکنیم چه می شود و اگر واکسن تزریق کنیم چه خواهد شد.
عوارض واکسن 2 در میلیون است

سوری ادامه داد: شانس ابتلا به کرونا زمانی که کسی واکسن نزند در جامعه 
ما حدود ۷۰ درصد است. در واقع افراد در مواجه ای که در طول روز دارند حدود 
۷۰ درصد شانس ابتلا به کرونا دارند و شانس وخامت بیماری هم حدود ۲۰ 
درصد است. اما احتمال اینکه در صورت تزریق واکسن عارضه ای برای فرد 
ایجاد شود در بدترین شکل ممکن حدود ۲ در میلیون است. یعنی از میان یک 
میلیون نفری که واکسن تزریق کنند ۲ نفر ممکن است به عوارض شدید مبتلا 
شوند که البته دلیل آن هم این است که برخی از افراد ممکن است برای آن 

واکسن خاص آماده نباشند.
وی افزود: به همین دلیل برای برخی از واکسن ها توصیه شده است که فقط به 
بالای ۵۰ ساله ها تزریق شود و در صورت تزریق  به زیر ۵۰ ساله ها امکان آمبولی 
وجود دارد. زیرا عروق قلب افرادی که بالای ۵۰ سال هستند گسترش پیدا کرده 
و حتی اگر رگی آسیب ببیند و انسداد ایجاد شود رگ های دیگر هستند که به 
فرد آسیب وارد نشود اما در زیر ۵۰ ساله ها احتمال آسیب بیشتر است. به همین 

دلیل توصیه شد که زیر ۵۰ ساله ها یک واکسن خاص را تزریق نکنند.
به گفته سوری، واکسن هراسی نامناسب است و مقدار احتمال آسیب ناشی 
از واکسن نزدن به مراتب بیشتر از واکسن زدن است و اصلا این قابل مقایسه 
نیست. شانس بیماری در افرادی که در جامعه چرخش و گردش دارند ۷۰ 
درصد است و شانس عوارض واکسن زدن حدود ۲ در میلیون. این نشان می 
دهد که باید واکسیناسیون انجام شود. البته در مورد افراد خاص بهتر است آنها 
با پزشک معالج خود مشورت کنند که چه واکسنی را در چه شرایطی تزریق و چه 

ملاحظاتی را باید رعایت کنند.
این اپیدمیولوژیست اضافه کرد: بحث اصلی این است  که خطر هیچ کدام از 
واکسن های تائید شده بیشتر از نزدن آن نیست و واکسیناسیون به نفع جامعه 
است. ضمن اینکه ما نمی توانیم تا ابد ماسک بزنیم، خانه بمانیم، سفر نرویم 
و ممنوعیت ایجاد کنیم. جامعه باید به حدی از ایمنی برسد تا زندگی عادی 
جامعه بشری از سر گرفته شود. در حال حاضر بدون واکسن این امر غیرممکن 

خواهد بود.
به گفته سوری، کشورهایی که مرگ های ناشی از کرونا در آنها بالای هزار مورد 
در روز بوده پس از گسترش پوشش واکسیناسیون، آمار مرگ و میرشان تک 
رقمی و حتی بعضی روزها به صفر رسیده است. فکر نمی کنم جوابی مشخص تر 

از این برای کسانی که به واکسیناسیون شک دارند، وجود داشته باشد.
اقدامات لازم در برابر واکسن هراسی

سوری در پاسخ به این پرسش که برای جلوگیری از واکسن هراسی در جامعه 
چه باید کرد گفت: ابتدا باید عوارض ناشی از واکسن که اجتناب ناپذیر اما نادر 
است را بزرگنمایی نکنیم و موردی که مشاهده می شود را در مقابل صدها و 

میلیون ها نفر که واکسینه شده اند، قرار ندهیم.
نکته دوم اینکه اطلاع رسانی درباره شیوه تاثیر واکسن ها باید انجام شود. 
واکسن ها بالقوه خطری ندارند و خطر آنها بسیار ناچیز است. همه بحث هایی 
که بر سر واکسیناسیون وجود دارد درباره مقدار اثربخشی و طول مدت ایمنی 

است که در افراد ایجاد می کند. باید در این موارد به مردم اطلاع رسانی کرد.  
به گفته وی باید در کشور مطالعاتی در مورد واکسن های مختلف و عوارض 
احتمالی آنها انجام شود. رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کووید-۱۹ تاکید 
کرد: به صرف آنکه شرکت های سازنده ادعایی درباره عوارض واکسن مطرح 
می کنند، نمی توانیم مُبلغ آن باشیم. ممکن است پاسخ جامعه به واکسن های 
متفاوت، فرق کند که در این صورت باید در مدیریت واکسن تغییراتی ایجاد کرد. 
بنابراین در کنار رسانه های جمعی برای رفع واکسن هراسی باید مطالعاتی در 

داخل کشور انجام شود.
با اعلام نتایج علمی این مطالعات می توان اعتماد مردم را تقویت کرد، زیرا 
بسیاری از این هراس ها ناشی از نداشتن اطلاع کافی است. از طرفی باید از 
ظرفیت فضای مجازی برای ارائه اطلاعات درست و آگاهی رسانی اصولی در 

زمینه توسعه واکسیناسیون استفاده کرد.

معاون اول قوه قضاییه گفت: در سال گذشته بیش از ۹ هزار میلیارد تومان 
توسط سازمان ثبت اسناد و املاک، مطالبات بانک ها از طریق اجراییه ها وصول 

شد.
غلامحسین محسنی اژه ای روز یکشنبه در نشست خبری مجازی که به 
مناسبت هفته قوه قضاییه برگزار شد، با اشاره به انتخابات ۱۴۰۰ افزود: مردم 
ما مجددا حماسه دیگری را در پای صندوق های رأی خلق کردند و مکر دشمنان 

را به خودشان برگرداندند.
وی ضمن گرامیداشت دهه کرامت و ولادت حضرت ثامن الحجج علی بن 
موسی الرضا )ع(  با اشاره به نامگذاری هفته قوه قضاییه گفت: در این هفته 
برای هر روز یک نام انتخاب می شود و به تناسب آن نامگذاری اقدامات مرتبط 
در کشور اجرا می شود البته سال گذشته و امسال به دلیل شیوع بیماری کرونا 

شرایط کمی متفاوت است.
محسنی اژه ای با  اشاره به انتخابات ریاست جمهوری افزود: انتخابات ریاست 
جمهوری امسال یک تفاوتی با دوره های گذشته داشت، آن هم این بود که 
ریاست قوه قضاییه یکی از نامزدهای انتخاباتی بود اما تدبیری اندیشیده شد 
که تداخل و شائبه ای ایجاد نشود و یک تمهید باید داشته باشیم تا زمان تعیین 
ریاست قوه قضاییه به وقت مقتضی توسط مقام معظم رهبری معرفی خواهند 
شد و یک تفاوت معنادار بعد از استقرار دولت است و انتظار و توقع به حق مردم 

این است که کارها باید بیش از پیش بهتر شود.
معاون اول قوه قضاییه اضافه کرد: آقای رییسی به دلیل درخواست های مردم 
پا به عرصه انتخابات گذاشتند. مردم آقای رییسی را با رأی معناداری انتخاب 
کردند و ایشان باید تمهیدات لازم را برای دولت آینده داشته باشند و تمهیدی 
هم باید برای قوه قضاییه داشتند تا  مقام معظم رهبری جایگزین ایشان را معرفی 

کنند.
معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: ریاست قوه قضاییه که در هفته های آینده 
قرار است مسئولیت دولت و قوه مجریه را برعهده گیرد حدود ۴۰ سال در قوه 

قضاییه، مسئولیت داشته اند و به چالش ها و مشکلات کاملًا آگاه هستند.
وی افزود: ریاست قوه قضاییه با توجه به آگاهی و آشنایی هایی که با بسترها و 
گلوگاه های فساد داشتند باید در راستای رونق تولید گام بردارند زیرا مشکلات 
بانک ها، بخشنامه های دست و پاگیر، صادرات و واردات و گمرک ها، تامین، 
تخصیص و توزیع ارز، مساله زمین و تغییر کاربری ها، توزیع فرصت ها و رانت هایی 

که از کنار این مسائل به وجود می آید را می شناسند.
محسنی اژه ای تصریح کرد: در گام دوم انقلاب همه باید به فکر یک تحول 
باشیم و به همین دلیل سند تحول را ایجاد کردیم تا بتوانیم نسبت به مسائل به 

روز باشیم و رفتار مناسبی داشته باشیم.
معاون اول قوه قضائیه با اشاره به فرآیند آماده شدن سند تحول گفت: یک 
گروهی از نخبگان و حقوقدانان کارگروه تشکیل دادند و وضعیت قوه قضاییه را از 
همه جهات بررسی کردند و همه موارد از قانون تا عوامل انسانی را مورد بررسی 
قرار دادند و حدود ۴۷ محور اصلی از آسیب شناسی ها را اعلام و برخی موارد 

دیگر را پیش بینی کردند.
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: پیش نویس این سند آماده و خدمت رهبر 
معظم انقلاب ارسال شد، اما تاکید شد که ما به همین سند اکتفا نمی کنیم و 
باید به روز شود و در نهایت در سال ۹۹ یک سند ارتقا یافته هم به آن پیش نویس 

اضافه شد و امکان دارد در سال های آتی این سند مجدد به روز شود.
وی افزود: البته مردم محور بودن در این سند پیش بینی شده است، آن هم 
به صورت مستمر که از طریق ارتباط های مستقیم با نخبگان و توده های مردم 
همچنین در رابطه با اجرایی بودن این سند تلاش های بسیار شده که این سند 

اجرایی و منطبق با واقعیت باشد.
محسنی اژه ای گفت: مردم محور بودن ویژگی سند تحول قضایی است و در 
گام دوم انقلاب همه باید به فکر یک تحول باشیم و این سند منطبق با واقعیت 

و به روز اجرایی می شود.
معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: وصول معوقات بانکی که از سال ها قبل 
شروع  شد از سال ۱۳۹۵ توسعه بیشتری یافت و قوه قضاییه کمک شایانی به 

بانک ها و بانک مرکزی کرد.
محسنی اژه ای گفت: در سال گذشته و با وجود تحریم ها ارز صادراتی که باید 
برمی گشت، برنگشته بود بنابراین قوه قضاییه به میدان آمد و از رئیس وقت بانک 
مرکزی که اخیرا هم نامزد انتخابات بود پرسیدیم که چرا قیمت ارز گران می شود و 

ایشان گفت که ما ارز نداریم و ارزهایی که صادرات داشتند برنگرداندند. 
وی ادامه داد: در جلسه ای اعلام کردم که از اکنون به شما  قول می دهم به  
شرط اینکه لیست همه کسانی که ارز صادراتی داشتند، به ما بدهید تا کمک 

می کنیم و برگردانیم.
معاون اول قوه قضاییه اظهار داشت: در این فرایند به آسیب های جدی 
رسیدیم و در یک مورد خانمی که ۳۰۰ میلیون دلار ارز صادراتی گرفته بود، گفت 
من  اصلا خبر ندارم و یک کارت بازرگانی گرفتم و آن را به فردی اجاره  دادم و در 
این مدت هم فقط ۱۲ میلیون تومان بابت اجاره دریافت کردم؛ از این قبیل افراد 
بسیار بودند در حالی که اتاق بازرگانی، بانک مرکزی و وزارت خانه مربوطه سه 

دستگاه مسئول بودند بنابراین به  آنها اخطار دادیم. 
وی با بیان اینکه نداشتن یک آمار دقیق مشکل دیگر بود، گفت: حدود ۱8 
هزار نفر به ما  معرفی شدند و حدود ۱۹ میلیارد دلار به ما اعلام شد که برخی 
دلار و برخی یورو بود. پیگیری کردیم و در پایان حدود ۱۰ میلیارد دلار مربوط به 

یک وزارتخانه و دولت بود.
محسنی اژه ای تصریح کرد: در یک جلسه با حضور سران قوا و بانک مرکزی 
که در ماههای اخیر برگزار شد، من گفتم حدود ۱۰ میلیارد دلار ارز برای دولت 
بوده، اما آن را وصول نکرده اند، ابتدا این موضوع را تکذیب کردند، اما من گفتم 
که تمام آمار از بانک مرکزی دریافت شده و برخی در جلسات ارائه شده و پیگیری 

کردیم و این موضوع صحت داشت.
معاون اول قوه قضاییه گفت: یکی از اقدامات خوب و چشمگیر قوه قضاییه 

در رابطه با  وصول مطالبات و معوقات و برگشت ارزهای صادراتی بوده است.
تعیین تکلیف بسیاری از پرونده های کثیرالشاکی

وی در پاسخ به سوالی درباره پرونده های کثیرالشاکی گفت: دستورالعملی 
صادر شد و روسای کل دادگستری ها به خط شدند تا این رسیدگی به این 
پرونده ها در اولویت قرار گیرند و در سال قبل بسیاری از پرونده ها تعیین تکلیف 

شد.
معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: عمدتا پرونده های کثیرالشاکی مربوط به 

شرکت های تعاونی اعتبار، تعاونی های مسکن و برخی لیزینگ ها هستند.
محسنی اژه ای اظهار داشت: برخی از این پرونده ها مشکلات کارشناسی 
دارند و دولت آینده باید تلاش کند تا از ایجاد پرونده های با  شاکی بسیار کم 

داشته باشیم.
در مجموع  145 هزار محکوم داریم 

معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حقوق زندانیان، مجازات 
جایگزین حبس و کاهش مجازات های اعدام گفت: تحت تاثیر فضاسازی های 
دورغگویان و مدعیان حقوق بشر قرار نمی گیریم اما قائلیم که هر زندانی که 
ضرورت ندارد، حبس ندهیم بنابراین سیاست حبس زدایی در دستور کار است.
وی ادامه داد: قانون اعدام ها در مورد محکومان مواد مخدر اصلاح شد و 
کسانی که مجازات داشتند، در برخی موارد مجازات آنها کاهش یافت و در 

مواردی که در قانون پیش بینی شده آزادی های مشروط هم انجام می شود.
تبدیل  و  تعیین مجازات جایگزین حبس، تخفیف  اژه ای گفت:  محسنی 
مجازات اعدام و توبه برای محکومان اعدام که واقعا محرز شود طبق سازوکار 

پیش بینی شده در قانون اجرا می شود.
وی درباره مجازات جایگزین حبس افزود: اکنون با سازوکارهای جدید، بخشی 
به قبول دستگاههای دیگر است  از اجرای مجازات جایگزین حبس منوط 
همچنین برخی دوره های آموزشی باید توسط دستگاه های دیگر مورد پذیرش 

قرار گیرد بنابراین همکاری سایر دستگاه ها در این خصوص ضروری است. 
معاون اول قوه قضاییه تاکید کرد: معتقدیم تا جایی که ضرورت ندارد زندانی 
در زندان نماند البته برخی افراد حضورشان در جامعه از نظر فساد مالی، اخلاقی 

یا امنیتی مضر است. 
وی با اشاره به ضرورت حرفه آموزی و اهمیت اشتغال زندانیان گفت: زندانیان 
به ویژه افراد با زندان های طویل المدت نباید عمرشان در زندان تلف شود بنابراین 

باید در زندان حرفه ای بیاموزد و اشتغال داشته باشد.
محسنی اژه ای با اشاره به اقدامات  سازمان زندان ها  برای حمایت از خانواده 
زندانیان افزود: فردی جرمی مرتکب می شود و به زندان می رود اما بقیه اعضای 
خانواده که سرپرست آنها در زندان هستند گرفتار می شوند البته تنها قوه قضاییه 
نمی تواند از خانواده زندانی حمایت کند و باید قانونی نوشته شود و دولت و 

مجلس کمک کنند.
معاون اول قوه قضاییه اظهار داشت: مساله دیگر که تاکنون اقداماتی هم انجام 
شده، موضوع طبقه بندی زندانی است و حتما نیاز به  کمک دولت دارد؛ قوه 
قضاییه به این موضوع اعتنا و توجه داشته ولی کافی نیست و تفکیک بازداشت 

موقت از محکوم هم موضوع دیگری است که  باید مورد توجه قرار گیرد.
محسنی اژه ای گفت: در سال ۹۹ با توجه به شرایط خاص شیوع بیماری 
کرونا، ۱۲۰ هزار مرخصی برای زندانیان داشتیم یعنی ممکن است تعدادی از 
این مرخصی ها تکراری باشد، همچنین ۱۵ هزار آزادی مشروع و در مواردی عفو 

زندانیان را داشتیم. 
وی افزود: اکنون در مجموع ۱۴۵ هزار محکوم داریم البته این تعداد کم و زیاد 

می شود که غیر از بازداشت های موقت، مرخصی ها و زندانیان بیمار است.
مبارزه با فساد در داخل و خارج از قوه قضاییه جدی است 

معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره مبارزه با فساد گفت: مبارزه 
با فساد در داخل و خارج از قوه قضاییه جدی است و از قبل هم بیشتر ادامه 
خواهد یافت و زمینه های آن را باید دولت بعدی از بین ببرد و اگر از بین نرود 

ادامه دارد.
محسنی اژه ای افزود: گاهی اوقات مبارزه از یک مقطع شروع می شود و در 
مقطعی دیگر کاهش می  یابد و برخی وقت ها ممکن است کاهش یک مبارزه به 
دلیل موثر بودن اقدامات قبل باشد همچنین باید اقدامات بازدارنده باشد و اگر 

این گونه نباشد فساد ادامه می یابد و رسیدگی های قضایی نباید کاهش یابند.
قوه  در  اقتصادی  مفاسد  پرونده های  به  جدی  رسیدگی  به  اشاره  با  وی 
قضاییه گفت: در سال ۹۰ پرونده امیر منصور آریا سه هزار میلیاردی مطرح 
شد و حدود ۶ ماه طول کشید تا پرونده رسیدگی شود و بعد از دو سال برای 
آن حکم صادر شد یا رسیدگی به پرونده مهدی جهانگیری در سال ۹۶ شروع 
شد، اما قطعی شدن حکم آن در سال ۹۹ مشخص شد. پرونده فریدون هم از 
سال ۹۷ شروع شد یا پرونده های دیگری مثل پرونده بانک سرمایه  و صندوق 
فرهنگیان یا پرونده  بابک زنجانی که نشان دهنده مبارزه جدی با پرونده های 
مفاسد اقتصادی در قوه قضاییه است و گاهی در برخی از این پرونده ها ۵۰۰ 

کیفرخواست صادر شده است.
به هیچ وجه کارخانه ای به دلیل بدهی تعطیل نشود 

معاون اول قوه قضاییه درباره  اقدامات قوه قضاییه درباره حمایت از تولید و رفع 
موانع تولید گفت: یکی از اولویت ها در رابطه با تولید و مبارزه با قاچاق و جهش 
تولید و رفع موانع تولید است که بتوانیم به کمک دولت آینده این مشکلات را به 
طور ریشه ای حل کنیم و اگر موانع دولت را از خود دولت رفع نکنیم، هرچه قوه 

قضاییه برخورد کند، تمام نمی شود.
محسنی اژه ای افزود: قوه قضاییه برای راه اندازی تولید و جلوگیری از تعطیلی 
کارخانه ها و کارگاه ها وارد عمل شده و به همه زیر مجموعه های قوه قضاییه گفته 
شد به هیچ وجه کارخانه ای به دلیل بدهی تعطیل نشود و تجهیزات نباید توقیف 
شوند و اگر چنانچه نیاز به بازداشت رئیس کارخانه ای وجود دارد، تدبیری برای 

آن اندیشیده شود.
وی ادامه داد: بارها اعلام کردیم برای اعطای یک مجوز راحت بگیرید و مردم 
را نبرید و بیاورید؛ زیرا این رفت و آمدها شائبه رانت ایجاد می کند و فرد متقاضی 

ناچار می شود که برای حل مشکل خود به دلال رجوع کند.
ارزهای تزریق شده در بازار دست مصرف کننده نرسید

معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی سیاست ها و قوانین ضد فساد در 
کشور از وحدت رویه در اقتصاد، جامعه و سیاست برخوردار نیستند و گاها 
برداشت های متناقضی از آنها ارائه می شود، به نظر حضرتعالی قوه قضاییه به 
عنوان آخرین حلقه در اجرای سیاست های مبارزه با  فساد و در واقع مبارزه با 
مفسدان چقدر توانسته است موفق عمل کند؟ گفت: برخی موارد تخلف و 
برخی جرم است. گاهی قوه قضاییه به موضوع تخلفات ورود نمی کند و موارد 
تخلف را به دستگاه نظارتی منتقل می کند تا آنها ورود کنند اما برخی تخلفات 
هم می تواند دارای مضراتی باشد ولی برخی مفسده ها جرم است و گاهی 

اتفاقاتی می افتد که مشخص نیست که  فساد هست یا  نیست.  
وی با مثالی درباره مشکلات بازار ارز افزود: یکی از سیاست های بانک مرکزی 
و دولت ها برای تعدیل ارز، تزریق ارز در بازار بوده است در سال های اخیر مقدار 
زیادی ارز در بازار عرضه شد تا قیمت تعدیل شود، سوال این است که آیا تزریق 

ارز برای تعدیل قیمت درست بوده یا نه، اگر غلط بوده آیا جرم بوده یا تخلف.
محسنی اژه ای اظهار داشت: در مورد اجرای طرح اتفاقاتی افتاد که ارز را 
تزریق کردند اما دست مصرف کننده نرسید و فرد ارز را همانجا گرفت و به خارج 
از کشور قاچاق کرد و مواردی در این خصوص بوده است. زمانی هم گفتند 
برای تعدیل قیمت در بازار سکه، سکه در بازار تزریق کنند. گفتیم وارد سیاست 

تصمیم گیری نمی شویم اما وارد شیوه اجرا می شویم.
وی ادامه داد: گفتیم بیش از ۶۰۰ صرافی دارید ولی به ۱۵ صرافی فقط سکه 
می دهید که این اقدام رانت بزرگی را ایجاد می کند، فردی از بانک تسهیلات 
برای کار دیگری گرفت و ۳8 هزار سکه خرید، گفتیم حق ندارید تسهیلات 

بانکی برای مقصدی خاص را در خرید ۳8 هزار سکه مصرف کنید.
ورود سازمان بازرسی به موضوع واکسیناسیون کرونا

معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره ورود دستگاه قضا به مساله 
ترک فعل در حوزه واکسیناسیون کرونا گفت: سازمان بازرسی کل کشور به این 
موضوع ورود کرده اما گزارش نهایی نداده، اگر چنانچه کسی موظف به انجام 
تکلیفی است و آن تکلیف را عمداً انجام نداده جرم مرتکب شده و باید به جرم 

او رسیدگی شود.
وی ادامه داد: چنانچه فردی یک تکلیف را عمدا انجام نداد و سوءنیت آن ثابت 
شد، مرتکب جرم شده و باید با او برخورد شود اما اگر به هر دلیلی امکان انجام 
دادن آن فعل را نداشت بنابراین، این فرد با وجود اینکه ترک فعل داشته اما مجرم 

نیست چون توان آن را نداشته است.
محسنی اژه ای اضافه کرد: در برخی مواقع هم اگر فعلی انجام داده نشود به 
افراد بسیاری ضرر و خسارت پرداخت می شود و در اینجا حتی اگر فرد مجرم هم 

نباشد اما باید با او برخورد شود زیرا ضمانت بر عهده او بوده است.

معاون اول قوه قضاییه خبرداد:

وصول  ۹ هزار میلیارد تومان معوقات بانکی در سال گذشته
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عضو هیات نمایندگان اتاق تهران مطرح کرد؛ 

مطالبات مهم فعالان اقتصادی
 از دولت سیزدهم 

عضو هیات نمایندگان اتاق تهران لغو 
قیمت گذاری دستوری، برقراری امنیت 
سرمایه گذاری، اخذ مالیات از بخش 
خاکستری و لغو تحریم ها را از جمله 
مطالبات مهم فعالان اقتصادی از دولت 

سیزدهم عنوان کرد.
عباس آرگون در مورد مطالبات بخش 
اظهار  سیزدهم  دولت  از  خصوصی 
داشت: یکی از مطالبات مهم، بهبود 
فضای کسب و کار در کشور است؛ برای 
این امر نیز به رفع قوانین مخل و زائد 
کسب و کار، کاهش بروکراسی صدور 
مجوزها، حذف سازمان های مداخله گر 

و موازی، استقرار دولت الکترونیک، جلوگیری از اخذ تصمیمات خلق الساعه، ثبات 
بخشی به قوانین و مقررات جهت پیش بینی پذیر کردن اقتصاد آتی برای سهولت 

برنامه ریزی، حذف مقررات رانت زا و حذف امضاهای طلایی نیاز داریم.
ضرورت لغو قیمت گذاری دستوری

عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران افزود: از سویی دیگر نیز حجم دولت باید 
کوچک شود زیرا بخش عمده ای از درآمدهای جاری کشور صرف هزینه های دولت 
می شود؛ دولت باید چابک شده و از تصدی گری و عاملیت به سمت نظارت و هدایت 
حرکت کند و هزینه های جاری خود را کاهش دهد. ضمن اینکه دولت نباید با بخش 
خصوصی رقابت کند. وی ادامه داد: نکته مهم دیگر این است که دولت باید از قیمت 
گذاری دستوری دست بردارد و به مکانیزم بازار اعتقاد پیدا کند؛ در همین راستا باید از 
توسعه بخش خصوصی به عنوان بخش پیشران و رشد اقتصادی کشور حمایت کند. 
همچنین لازم است از اتخاذ تصمیمات سیاسی برای اقتصاد اجتناب شود. به طور 
کلی باید شاهد کاهش نااطمینانی ها در اقتصاد باشیم و عدم قطعیت ها در بخش 

اقتصادی و سیاسی کم شود.
دولت باید به مردم پاسخگو باشد

نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران گفت: در دولت 
سیزدهم باید شاهد شفافیت عملکرد و پاسخگویی به مردم باشیم. شفافیت کمک 
می کند که مبارزه جدی با علل و منشاء های فساد صورت گیرد و سرمایه اجتماعی 

مردم تقویت و با قاچاق کالا نیز مبارزه جدی شود.
وی با بیان اینکه سرمایه گذاری ها باید بر اساس مزیت های کشور باشد، اظهار 
داشت: موضوع مهم دیگر لزوم لغو تحریم هاست؛ زیرا در این سال ها تحریم ها هزینه 
زیادی را به اقتصاد کشور وارد کرده و تجارت کشور چه در بخش واردات و چه در بخش 
صادرات مختل شده است. تجار به دلیل تحریم مجبور به پرداخت هزینه هایی بالاتر از 
حد استاندارد هستند. تجار از منابع خاصی باید خرید کنند و از همه منابع توان خرید 
ندارند؛ هزینه های حمل و نقل بیشتر شده است و نقل و انتقال پول از مجاری قانونی 
انجام نمی شود. آرگون گفت: باید شاهد ثبات در کشور باشیم و عدم قطعیت ها کاهش 

یابد تا سرمایه گذاری توسعه یابد.
امنیت سرمایه گذاری برقرار شود

وی افزود: همچنین از نیروهای انسانی و نخبگان ایرانی به صورت سیستماتیک 
حداکثر استفاده شود تا هم اشتغال ایجاد شود هم از خروج این افراد از کشور جلوگیری 
شود، به این ترتیب می توانیم از این توان مدیریتی با کیفیت برای توسعه اقتصاد کشور 
حداکثر استفاده را ببریم. عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران افزود: همچنین 
باید برای پرورش مدیران آتی کشور از بین نخبگان فارغ از گرایش های سیاسی آنها 

برنامه ریزی شود تا ناکارآمدی مدیریتی به حداقل برسد.
لزوم اخذ مالیات از بخش خاکستری اقتصاد کشور

وی با بیان اینکه اصلاح نظام مالیاتی از دیگر مطالبات مهم بخش خصوصی است، 
گفت: در همین راستا استقرار نظام جامع مالیاتی، برقراری عدالت مالیاتی، شفافیت 
در تراکنش های مالی، کاهش معافیت های مالیاتی، اخذ مالیات از بخش های 
خاکستری و غیرشفاف اقتصاد و توسعه پایه های مالیاتی باید در دستور کار قرار گیرد.

نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران افزود: همچنین 
بهبود وضعیت هدفمندی یارانه ها، بهبود وضعیت دهک های پایین درآمدی، توسعه 
صادرات غیرنفتی از طریق در دست داشتن بازارهای نوظهور و تمرکز بر بازار کشورهای 
منطقه، جلوگیری از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده، استفاده از ظرفیت های بازار 
سرمایه و حمایت از بخش های تولیدی به ویژه در بخش تأمین مالی واحدها از دیگر 

مطالبات بخش خصوصی از دولت سیزدهم است.
5 مطالبه اولویت دار فعالان اقتصادی از دولت سیزدهم

آرگون در مورد چالش های اولویت دار تصریح کرد: بهبود فضای کسب و کار، ثبات 
بخشی به قوانین و مقررات، کنترل تورم، مدیریت نرخ ارز و اصلاح نظام بانکی برای 
تأمین مالی بنگاه های اقتصادی ۵ چالش اولویت دار اقتصاد کشور است که فعالان 

اقتصادی انتظار دارند دولت سیزدهم حل و فصل آنها را در اولویت خود قرار دهد.
عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گفت: این مشکلات شاید در بلندمدت 
حل شوند اما بالاخره باید از یک جایی شروع کرد؛ دولت سیزدهم باید از شعارزدگی 
جدا شود و به سمت عملگرا بودن حرکت کند. برنامه محوری مهم ترین موضوع در 
دست دولت باید باشد که البته آن هم باید بر اساس واقعیات جامعه باشد نه بر اساس 
مطلوبیت های ذهن دولت. دولت باید بداند که شناخت درست از مسائل کشور برای 
تصمیم گیری بسیار مهم است. وی در مورد وضعیت ۴ سال اخیر نیز گفت: در دولت 
دوازدهم فشارهای حداکثری تحریم ها را داشتیم و به نوعی این تحریم ها بی سابقه بود 
که مصادف با پدیده منحصربه فرد شیوع ویروس کرونا نیز شد که آثار منفی خود را در 

اقتصاد کشور در قالب تغییرات نرخ ارز، تورم و فشارهای معیشتی نشان داد.

نائب رییس اتحادیه طلا و جواهر مطرح کرد:

۲ عامل تاثیرگذار بر کاهش قیمت ها در 
بازار طلا و سکه

 نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران با اشاره به کاهش قیمت ها دربازار طلا و 
سکه گفت: عامل نخست کاهش قیمت ها، افت قیمت انس جهانی و عامل دیگر 

کاهش قیمت ارز در داخل کشور است.
»محمد کشتی آرای« درباره وضعیت بازار سکه و طلا در روزهای آینده، اظهار داشت: 

اکنون فرصت مناسبی برای تحلیل بازار نبوده و زود است در این مورد صحبت کنیم.
وی با بیان اینکه کاهش قیمت طلا و سکه در روز گذشته ناشی از دو عامل  بوده 
است، اضافه کرد: عامل نخست، افت قیمت انس جهانی و عامل دیگر کاهش قیمت 

ارز در داخل کشور است.
نائب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: کاهش قیمت ارز به دلیل تحولات 
سیاسی داخلی و نتیجه انتخابات ریاست جمهوری بوده و افت حدود ۱۰۰ دلاری 
قیمت انس جهانی نیز به سبب شرایط اقتصاد جهانی است که باعث شده بازار طلا 

با کاهش قیمت همراه شود.
وی تاکید کرد: هیچ پیش بینی در مورد بازار سکه و طلا نمی توان کرد اما انتظار داریم 

از اواسط هفته، قیمت تغییر کند.
کشتی آرای ادامه داد: به نظر می رسد که به دلیل تعطیلی بازارهای جهانی، قیمت ها 

اکنون ثابت بماند و از روز دوشنبه دوباره تغییر کند.
لازم به ذکر است ، قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح جدید روز )شنبه( 
در بازار تهران با کاهش ۳۰۰ هزار تومانی نسبت به روز کاری گذشته )پنجشنبه، ۲۷ 
خردادماه( به رقم ۱۰ میلیون و ۴۹۰ هزار تومان رسید. سکه تمام بهار آزادی طرح 

قدیم نیز ۱۰ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان معامله شد.
همچنین نیم سکه بهار آزادی پنج میلیون و ۶۵۰ هزار تومان، ربع سکه سه میلیون 

و ۶۰۰ هزار تومان و سکه یک گرمی هم ۲ میلیون و ۲۵۰ هزار تومان قیمت خورد.
علاوه بر این، در بازار طلا نیز نرخ هر گرم طلای ۱8 عیار به یک میلیون و ۳۶ هزار 

تومان رسید. قیمت مثقال طلا نیز چهار میلیون و ۴۹۰ هزار تومان شد.
همچنین هر اونس جهانی طلا نیز دیروز یک هزار و ۷۶۴ دلار و ۷8 سنت فروخته 

شد.

یک مقام کارگری با تاکید بر پرداخت وام ارزان به کارگران از محل صندوقهای 
که  داریم  واحدهایی  در حال حاضر  بودجه کشور گفت:  از  و خارج  حمایتی 
خریدار ندارد و اگر داشته باشد به دلیل برخی دستورالعمل های عجیب و غریب، 
متقاضیان از خرید آن منصرف می شوند. هادی ساداتی با بیان اینکه نگاه به 
مقوله مسکن کارگران باید تغییر کند، اظهار کرد: امروز قشر کارگری به عنوان 
قشری آسیب پذیر تحت تاثیر بحران های اقتصادی و مالی در شرایط سخت امرار 
معاش می کند و به دلیل افزایش هزینه های مسکن و اجاره بها در سبد معیشت، 
نیازمند تامین مسکن ارزان قیمت است. وی گفت: اگر کارگران با همین شرایط 
پیش بروند با توجه به اینکه قدرت پس انداز ندارند نمی توانند صاحبخانه شوند 

لذا از مسئولان و دولتمردان انتظار داریم با تغییر نگاه به مقوله مسکن کارگری در 
جهت خانه دار شدن آنها اقدام کنند. ساداتی ادامه داد: در حال حاضر واحدهایی 
داریم که خریدار ندارد و اگر طالب داشته باشد چنان قیمتی به آن بسته اند 
و برخی گزینش ها و دستورالعمل های عجیب و غریب برای متقاضیان وضع 
کرده اند که افراد از خرید منصرف می شوند لذا می خواهیم شرایط را برای افراد 
آسان کنند.   نایب رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی تصریح 
کرد: انتظار داریم از محل صندوق های حمایتی با بودجه غیر شمول که در امور 
معیشتی کمک رسانی می کنند وام و تسهیلات برای کارگران تعریف کنند تا به 
هیچ بخشی آسیب وارد نشود و به لایحه بودجه تسری پیدا نکند و از بودجه کشور 

جدا باشد تا چنانچه به تصویب نرسید نگویند مسکن کارگری فشار مالی به بودجه 
وارد کرد. وی با اشاره به عدم بهره مندی کارگران ساختمانی و آزاد از طرح مسکن 
کارگری گفت: دو سال قبل طرحی درباره مسکن کارگری آغاز شد که به نتیجه 
نرسید و به ما اعلام کردند که ثبت نام های اولیه را انجام بدهیم و افراد متقاضی را 
مشخص کنیم اما بعد دیدیم آنقدر گلوگاه برای ورود افراد گذاشته شده که امکان 
ورود کارگران ساختمانی به این طرح وجود ندارد. این مقام کارگری افزود: طرح 
مسکن کارگری شامل کارگران ساختمانی و آزاد نمی شود و فقط برای گروه خاصی 
از کارگرانی است که در واحدهای صنفی یا صنعتی مشغول کار هستند و از بین 

آنها هم تعداد محدودی می توانند انتخاب شوند.

در گفت و گو با یک مقام کارگری عنوان شد؛
دستورالعمل های عجیب و غریب مانع خرید متقاضیان مسکن!

رییس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی ایران گفت: پارلمان بخش 
خصوصی بسته ای حاوی پیشنهادهای کارآمد اقتصادی برای رییس جمهوری 

منتخب تهیه کرده است.
غلامحسین شافعی روز شنبه در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
مشهد از ضرورت شنیده شدن صدای فعالان اقتصادی با هدف پرهیز از 
اشتباهات گذشته در عرصه اقتصاد سخن گفت و افزود: این بسته به انضمام 
یک بررسی جامع و آسیب شناسانه از تمامی عواملی که باعث شده تا در قریب 
به چهار دهه گذشته اقتصاد کشور دچار سیر نزولی شود، گردآوری کرده و این 

جمع بندی را در اختیار سیزدهمین رییس جمهوری کشور قرار خواهد داد.
وی با اشاره به اهمیت نقش آفرینی و مشارکت گری فعالان اقتصادی در 
بزنگاه های مهم تاریخی اظهار داشت: هر ساله آمارهای متعددی در بخش 
های مختلف اعلام می شود که متولیان در آن نوید رشد می دهند اما بررسی 
و برآورد کلی، حکایت از آن دارد که در طول ۱۰ ساله گذشته رشد اقتصادی 

تقریباً صفر بوده است.
شافعی خاطرنشان کرد: به نظر می رسد که دولت آینده باید نگاهی واقع بینانه 
به شرایط و منابع موجود داشته باشد، در غیر این صورت روند مذکور تداوم می 
یابد. پارلمان بخش خصوصی ایران نیز با همین دغدغه و به منظور عمل به 
تعهدات خود در عرصه اقتصاد، بسته ای را پیرامون حقایق اقتصادی، عوامل 
بروز چالش ها، اشتباهات و...، جمع بندی کرده و به همراه پیشنهادهایی در 

اختیار رییس جمهوری منتخب قرار می دهد.
 وی با انتقاد از وعده هایی که با هدف اقناع افکار عمومی در طول تبلیغات 

انتخاباتی بیان شد اما پشتوانه ای برای آنها در اقتصاد وجود نداشت؛ عنوان 
کرد: عدم رشد اقتصادی کشور متاثر از وعده ها و برنامه هایی است که با 

واقعیت های موجود، همخوانی ندارد.
اولویت دادن به نگاه اقتصادی در انتصاب و انتخاب استانداران و 

سفیران   
رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به چالش های موجود در بخش صنعت 
کشور گفت: کوتاهی ها و کم کاری های گذشته، اثرات خود را امروز در بخش 
صنعت و تولید نشان می دهد و یکی از نمونه های آن، »شکاف تکنولوژی« 

است.
شافعی افزود: بهره  نگرفتن از دانش روز باعث شده تا تولیدات ما از بازار 
جهانی عقب بماند و قیمت تمام شده تولید برای صنعتگر ایرانی بیشتر از رقبای 
جهانی باشد. تداوم این روند به کمرنگ شدن حضور محصولات ایرانی در 
بازارهای جهانی، از دست رفتن فرصت ها و زیان بخش تولید منجر خواهد شد.
وی تاکید کرد: تقویت تولید، الزاما در گرو بالا بردن مصرف داخلی نیست 

بلکه باید زمینه حضور محصولات ایرانی را در بازارهای جهانی تقویت کرد.
شافعی خاطرنشان کرد: مساله مهم دیگری که اتاق و بخش خصوصی بر 
آن تاکید دارد و باید مورد توجه رییس جمهوری آینده نیز قرار گیرد، از میان 
رفتن اعتماد عمومی به عنوان یک سرمایه اجتماعی است. کاهش مشارکت 
می تواند به شکست تلاش های مصلحانه، )به واسطه عدم همراهی جامعه(، 

منجر شود.
او یکی از پیشنهادهای شاخص پارلمان بخش خصوصی به دولت آینده را 

اولویت دادن به نگاه اقتصادی در انتصاب و انتخاب استانداران و سفیران،  در 
قیاس با رویکردهای سیاسی عنوان کرد و گفت: طبیعتا این تاکید ما برای 
انتخاب مدیران تصمیم ساز در حوزه اقتصاد نیز وجود دارد و بر این باوریم که 
توفیق رییس جمهوری و دولت آینده، در گرو کابینه ای است که معرفی خواهد 
شد. نوع نگرش اعضای این کابینه، می تواند متضمن میزان تحقق وعده های 

انتخاباتی عنوان شده باشد.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران تاکید کرد: به نامزدهایی 
که به جمع فعالان اقتصادی آمده بودند، گفتیم که باید افراد دارای اهلیت 
حرفه ای )و نه سیاسی( را برای وزارتخانه های اقتصادی مدنظر قرار دهند و اگر 
این مهم عملی شود و هماهنگی لازم نیز میان بخش خصوصی، دانشگاهی و 
دولت در تصمیم سازی ها شکل بگیرد، مطمئن باشید که توفیقات جدی در 

عرصه اقتصاد و بهبود معیشت مردم را شاهد خواهیم بود.  
یارانه انرژی، دهک های بالای جامعه را بیشتر منتفع می سازد

شافعی با انتقاد از سیاست های یک بام و دو هوایی که در بخش انرژی کشور 
وجود دارد، گفت: امروز روند مصرف انرژی و عدم مدیریت آن، ما را به مرز 

بحران رسانده است.
وی بیان کرد: در سمت دیگر، همان موضوع شکاف تکنولوژی و عدم به روز 
رسانی زیرساخت ها در بخش انتقال انرژی یا ضعف عملکرد در تولید انرژی 
های نو، باعث شده تا هدررفت و اتلاف عظیمی را نیز در بخش انتقال شاهد 
باشیم. تداوم وضع موجود در سنوات آتی کشور ما را با چالش های جدی تر 
مواجه خواهد کرد. متاسفانه عدم واقعی سازی قیمت انرژی باعث شده تا 
یارانه ای که به این بخش تعلق می گیرد، بیشتر افراد برخوردار را منتفع سازد و 
قشر کم درآمد و دهک های پایین، سهم کمتری از یارانه انرژی داشته باشند و 

روند مدیریت مصرف نیز دشوارتر شود.
وی گفت: از سوی دیگر، آن گروه از فعالان بخش خصوصی که تولید انرژی 
نوین انجام می دهند، مطالبات هنگفتی از دولت دارند و در آستانه ورشکستگی 
هستند. اگر به میزان یارانه هایی که به بخش انرژی تعلق می گیرد، زمینه 
سرمایه گذاری در حوزه انرژی های نو فراهم شده بود، امروز جهش بزرگی را 

در منابع این بخش داشتیم.
شافعی در ادامه از روسای کمیسیون های تخصصی اتاق خراسان رضوی 
خواست تا در سلسله جلسات تخصصی با اعضای خود، بسته ای از پیشنهادها 
را با محوریت اقداماتی که می تواند به رشد اقتصادی این استان منجر شود، 

جمع بندی و ارائه کنند.
وی نوید داد: ۲8اردیبهشت ماه، ابلاغیه ای صادر شد که در آن تاکید شده 
بود هر شرکت تولیدی و اقتصادی باید مالیات خود را در استان محل فعالیتش 
بپردازد. این تصمیم در واقع به دنبال پیگیری های مکرر ما برای بازگرداندن 
مالیات شرکت های بزرگی صورت گرفت که در خراسان رضوی مستقرند اما 
مالیات خود را در تهران می پردازند. امیدواریم با اجرایی شدن این تصمیم، بار 
سنگین تامین درآمد مالیاتی تعیین شده برای استانمان، از دوش واحدهای 

تولیدی و اقتصادی بخش خصوصی، برداشته شود.
رییس پارلمان بخش خصوصی ایران، همچنین بر اهمیت توجه به جایگاه 
تشکل ها تاکید کرد و گفت: تشکل های فعال، بازوان اجرایی اتاق به شمار می 

آیند و بیشترین خدمت و همراهی را می توانند داشته باشند.
شافعی تاکید کرد: حمایت مادام العمر از تشکل ها، کارآمدی لازم را برای آنها 
رقم نمی زند. باور داریم که تشکل ها باید در مسیر ارتقا و بالندگی حرکت کنند. 
یک اقدام حمایتی اتاق، رتبه بندی و مشارکت جویی از این تشکل ها در بخش 
های مختلف نظیر واگذاری فعالیت های پژوهشی به تشکل های فعال،  است.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران خبرداد:

تدوین بسته رفع مشکلات اقتصادی برای رییس جمهوری منتخب 

توجه  با  تهران گفت:  بورس  رییس هیات مدیره شرکت 
به نوسان شدید بازار و اصلاح شاخص بورس در چند ماه 
گذشته، امروز همه می دانند که شفاف ترین سرپناه برای 
نقدینگی و تأمین مالی بازار سرمایه است، به طور حتم دولت 

آینده نیز به این موضوع توجه خواهد کرد.
از انتخابات ریاست جمهوری به عنوان مهمترین شاخص 
تاثیرگذار بر بازار سهام یاد می شود که در هفته های اخیر، 
باعث ابهام و سردرگمی سهامداران شده بود. اما با مشخص 
مثبت  واکنش  روز شنبه، شاهد  از  انتخابات  نتیجه  شدن 
سهامداران به انتخابات بودیم به طوری که شاخص بورس، 

روندی صعودی در پیش گرفت.
البته فعالان بازار سرمایه معتقد هستند که مشخص شدن 
برنامه ها و تیم اقتصادی رییس جمهوری منتخب، می تواند 
روند حرکت معاملات بورس را شفاف تر کرده و ابهامات را 

برطرف کند.
بازار تحت تاثیر انتخابات ریاست جمهوری

ریاست  انتخابات  نتیجه  به  تجریشی"  خان  تقی  »امیر 
و  بر معاملات بورس اشاره کرد  آن  تاثیر  و  ایران  جمهوری 
افزود: بازار از سال گذشته روند اصلاحی در پیش گرفت اما 
بعد از فراز و نشیب هایی که معاملات این بازار تجربه کرد، از 
سه ماه گذشته اقدامات زیادی برای بهبود وضعیت بورس و 

بازگشت رشد به معاملات این بازار در دستور کار قرار گرفت.
انجام  مثبت  تلاش های  وجود  با  کرد:  خاطرنشان  وی   
شده برای ثبات بازار و بازگشت آرامش به سرمایه گذاران، 
بازار با تردیدهایی برای ورود دوباره سرمایه های مردم به این 
بازار مواجه شد، یکی از این تردیدها مربوط به تعیین تکلیف 
انتخابات ریاست جمهوری بود که روند معاملات این بازار را 

تحت تاثیر خود قرار داد.
تجریشی به انتخابات ریاست جمهوری اشاره کرد و گفت: 
بازار نگران نتیجه انتخابات بود، این امر موجب شد تا سرمایه 

انتخابات ریاست  نتیجه  انتظار مشخص شدن  گذاران در 
جمهوری باشند و روند بازار در هاله ای از ابهام قرار بگیرد.

وی اظهار داشت: با برگزاری انتخابات و با توجه به حضور و 
مشارکت گسترده مردم در روز جمعه، سایه تردید در این بازار 
مرتفع شد و روز گذشته شاهد واکنش مثبت بازار به نتیجه 
انتخابات و سبز پوشی شاخص بورس بودیم که امیدواریم 
این روند در بازار ادامه دار باشد.  به گفته رییس هیات مدیره 
شرکت بورس تهران، با توجه به اینکه در وضعیت فعلی تهدید 
خاصی این بازار را تهدید نمی کند؛ بنابراین سرمایه گذاران 
باید نسبت به این موضوع واقف باشند که با توجه به وضعیت 
شرکت ها و قیمت های موجود، بازار سهام در مقایسه با سایر 

بازارها می تواند بازدهی مطلوب تری را در اختیار آنها قرار 
دهد. وی به دیگر ابهام موجود در بازار که تا حدودی روند 
معاملات بازار را تحت تاثیر خود قرار داده است، اشاره کرد و 
اظهار داشت: نکته دیگر بحث مذاکرات برجامی است که به 
نتیجه رسیدن هر چه زودتر آن می تواند ابهام فعلی بازار را در 

کوتاه مدت رفع کند و روند معاملات را بهبود ببخشد.
تجریشی به محورهای فعالیت رییس جمهور منتتخب مردم 
اشاره کرد و افزود: از جمله محورهای اصلی برنامه رییس 
بوده  بهبود معاملات  برای  جمهور منتخب، مساله بورس 
است که نشانه های اولیه این موضوع را در حضور و بازدید وی 

از بورس تهران مشاهده کردیم.  

رییس هیات مدیره شرکت بورس تهران گفت:  انتظار این 
است که دولت آتی عملکرد مثبتی را از خود در حوزه بازار 
سرمایه نشان دهد، اما انتظار همه فعالان بازار و آحاد سرمایه 
گذاران این است که بعد از انتخاب و استقرار کابینه، به این 
بازار به عنوان یک اولویت توجه شود و با اتخاذ تصمیمات 
منطقی، ضمن ورود سرمایه های مردم به این بازار مانع از 

ضرر و زیان احتمالی سهامداران شوند.
وی اظهار داشت: تصمیمات عملیاتی که در این خصوص 
گرفته می شود باعث تحت تاثیر قرار گرفتن انتظارات بلند 
مدت از معاملات بورس می شود و بر اساس آن می توان آینده 

بلند مدت این بازار را مورد پیش بینی قرار داد.  
تجریشی به دیگر اقدام تاثیرگذار در بهبود روند معاملات 
بورس اشاره و تاکید کرد: نکته دیگر نیز تصمیم به حذف 
قیمت گذاری دستوری است که تصمیم قطعی برای اجرای 
آن در ادامه دولت فعلی و قرار گرفتن آن در اولویت اقدامات 

دولت آتی می تواند اثر بسیار مهمی را بر روند بازار بگذارد.
داشت:  اظهار  تهران  بورس  شرکت  مدیره  هیات  رییس 
اکنون که در فصل مجامع قرار داریم خوشبختانه عملکرد 
جایگاه  در  تولید  و  سودآوری  نظر  از  شرکت ها  از  بسیاری 
خوبی قرار داد و می تواند به لحاظ سودآوری روزهای روشنی 
را برای این شرکت ها رقم بزند. وی افزود: تدوام این امر منوط 
به برنامه اقتصادی دولت آتی در خصوص توجه به تولید، 
نرخ ارز و همچنین چگونگی تأمین مالی دولت است، گرچه 
حرکت در این مسیر باید در محدوده بودجه مصوب سال 
۱۴۰۰ باشد. تجریشی با بیان اینکه با توجه به نوسان بازار و 
اصلاح شاخص بورس در چند وقت گذشته، امروز همه می 
دانند که شفاف ترین سرپناه برای نقدینگی و تأمین مالی بازار 
سرمایه است، گفت: به طور حتم دولت آتی نیز به این امر 
توجه خواهد کرد و امیدواریم اثر آن را تا پایان سال در روند 

معاملات بازار مشاهده کنیم.

رییس هیات مدیره شرکت بورس تهران مطرح کرد:

بازار سرمایه، شفاف ترین سرپناه برای نقدینگی و تامین مالی

احضاریه
آقای محمدرضاهاشمی فرد فرزند صید میرزا متولد ۱۳۶۲ شماره ملی ۴۵۰۱۰۲۱۵۷8با 
عنایت به اینکه در پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۰۴۷۳۳۰۲۹۰۰۰۰۴8 این شعبه متهم هستید 
به حمل و مباشرت در قاچاق کالا )پارچه و کاپشین( به ارزش سیصدو شصت و دو میلیون 
انتظامی شماره  به  پژو  خودروی  با  ریال  ونه  شصت  و  هشتصد  و  وهفتادهزار   وهشتصد 

 ۵۹8ج8۴ ایران۹8 وفق ماده ۱۷۴ قانون آیین دادرسی کیفری به شما ابلاغ می گردد 
ظرف یک ماه پس از انتشار نشریه در شعبه حضور یابید بدیهی است در صورت عدم حضور 

در موعد مقرر به اتهام شما غیابا رسیدگی می گردد.
رئیس شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات حکومتی استان 
قم-علی کیخا
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تیم فوتبال پرسپولیس موفق شد با برتری برابر تراکتور قهرمان سوپر لیگ فوتبال 
ایران شود. 

سوپر جام باشگاه های ایران عصر روز بکشنبه از ساعت ۱۹:۵۰  بین پرسپولیس و 
تراکتور در ورزشگاه آزادی به قضاوت علی صفایی به مصاف هم رفتند که این دیدار 

با برتری یک بر صفر پرسپولیس خاتمه یافت.
این چهارمین قهرمانی متوالی پرسپولیس در سوپرجام بود.

سوپرجام فوتبال ایران در حالی بین پرسپولیس) قهرمان لیگ( و تراکتور)قهرمان 
جام حذفی( برگزار شد که از آخرین سوپرجام فوتبال ایران چیزی حدود ۳ فصل 

می گذشت. 
مدافع عنوان قهرمانی در آستانه این دیدار وحید امیری و کمال کامیابی نیا را به 
خاطر مصدومیت از دست دادند. تراکتوری ها هم در این دیدار پیمان بابایی را به 

خاطر مصدومیت در اختیار نداشت.
یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس در سوپرجام با لباس صبا در اولین دوره 

این رقابت ها با سابقه قهرمانی در این رقابت ها را دارد.
در نیمه اول بازی بیشتر در میانه زمین دنبال شد.

اولین موقعیت این دیدار در دقیقه ۱۰ روی دروازه تراکتوز خلق شد که پاس در 
عرض نوراللهی را دروازه بان تراکتور گرفت.

در دقیقه ۱۵ شوت  آل کثیر وارد دروازه تراکتور شد اما داور پیش از آن خطا روی 
مدافع تراکتور را اعلام کرده بود.

یک دقیقه بعد روی اشتباه سید جلال حسینی تیکدری در موقعیت خوب گلزنی 
قرار گرفت اما ضربه این بازیکن تراکتور راهی به دروازه پرسپولیس نداشت تا بدین 

ترتیب جدی تبریزی.ها راهی اوت شود.

در دقیقه ۱8 پرسپولیس روی یک حرکت ترکیبی از جناح چپ صاحب موقعیت 
شد که ضربه این بازیکن با واکنش محمدرضا اخباری راهی اوت شد.

در دقیقه ۲۰ آقایی با بیرون پای چپ شوتی را به سمت دروازه تراکتور روانه کرد که 
ضربه او راهی به دروازه حریف نداشت.

دو دقیقه بعد ضربه راه دور بوحمدان از بالای دروازه لک به بیرون رفت.
در دقیقه ۳۰ داور ۲ دقیقه بازی را متوقف کرد تا تیم ها فرصتی برای نوشیدن  آب 

داشته باشند.
در واپسین ثانیه های نیمه نخست دیدار داور چسبیده به محوطه جریمه تراکتور 
به سود پرسپولیس اعلام کرد که این ضربه را عالیشاه زد که اخباری آن را مهار کرد. 

نیمه نخست با تساوی بدون گل خاتمه یافت.
در حالی که بازی  در نیمه نخست روبه اتمام بود محمد قادری و حامد لک 
برخوردی درون محوطه جریمه پرسپولیس با هم داشتند که این برخورد موجب 

مصدومیت این دو بازیکن شد اما دو بازیکن مشکلی برای ادامه بازی نداشتند.
در نیمه دوم تیم ها بازی سرعت بیشتری دنبال کردند.

 در دقیقه ۴۹ در حالی که حامد لک کمی از دروازه جلو آمده بود محمد عباس زاده 
سعی داشت توپ را از بالای سر لک وارد دروازه پرسپولیس کند که ضربه او راهی به 
دروازه این تیم نداشت. در دقیقه ۵۱ روی اشتباه مدافعان تراکتور آل  کثیر صاحب 

موقعیت شد که ضربه او را محمدرضا اخباری مهار کرد.
یک دقیقه بعد این تراکتور بود که صاحب موقعیت شد اما ضربه تیکدری با 

اختلاف کمی از کنار دروازه پرسپولیس به بیرون رفت.
سعید آقایی به خاطر خطا روی تیکدری از داور اخطار دریافت کرد.

در دقیقه ۵۵ تراکتوری ها روی حرکت قادری و پاس در عمق این بازیکن صاحب 
این موقعیت شدند که حامد لک پشت مدافعان پرسپولیس را از دروازه دور کرد.

دردقیقه ۵۹ پرسپولیس صاحب یک ضربه کرنر شد که ضربه پهلوان را اخباری 
مهار کرد. در دقیقه ۶۰ عیسی  آل کثیر در زمین تراکتور صاحب توپ شد و پس از 
پشت سر گذاشتن مدافع تراکتور با یک بغل پای دقیق دروازه تراکتور را باز کرد تا گل 

اول این مسابقه این گونه به ثمر برسد.
تراکتوری ها می توانستند روی یک ضربه ایستگاهی دروازه پرسپولیس را باز کند 

که ضربه سر بازیکن تراکتور با واکنش لک همراه بود.
محمد قادری نیز از تراکتور به خاطر خطای شدید روی عبدی از داور کارت زرد 

دریافت کرد.
در دقیقه ۷۷ مهدی تیکدری به خاطر برخورد با سعید آقایی از زمین بازی اخراج 

شد تا کار تراکتور برای ادامه بازی سخت تر شود.
در دقیقه 8۰ مغانلو نیز از داور کارت زرد دریافت کرد.

دقیقه 8۴ روی سانتر دقیق شهریار مغانلو مهدی عبدی با ضربه سر دروازه تراکتور 
را تهدید کرد که محمدرضا اخباری توپ را راهی کرنر کرد.
داور برای نیمه دوم ۶ دقیقه  وقت اضافه در نظر گرفت .

سیامک نعمتی که به عنوان بازیکن تعویضی یه میدان آمده بود از ناحیه کتف 
مصدوم شد و از بازی بیرون رفت.

این دیدار در نهایت با برتری یک بر صفر پرسپولیس خاتمه یافت تا سرخپوشان 
قهرمان این دوره از سوپرلیگ فوتبال ایران شوند.

با پیروزی برابر تراکتور؛

پرسپولیس فاتح سوپرجام فوتبال ایران شد گرفتاری میان نابلدان یا توهم توطئه؟

 رفتار مجیدی نشانه چیست؟
در  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 
حالی دوباره دست به نقد مدیریت 
که  است  زده  استقلال  باشگاه 
پیش   مهمی  بازی های  آبی پوشان 
روی دارند و این مساله باعث واکنش 
شده  استقلال  باشگاه  مدیرعامل 

است.
فرهاد مجیدی سرمربی تیم فوتبال 
استقلال روزشنبه با انتشار مطلبی 
فضای  در  خود  شخصی  کانال  در 
مجازی، بار دیگر به مدیریت باشگاه 
استقلال حمله کرده و مدعی شده 
که قول و وعده های مدیران باشگاه 

استقلال همچنان عملی نشده است.
تقریبا دو هفته از آخرین اظهارات مجیدی در خصوص مسائل مدیریتی 
باشگاه استقلال گذشته و حالا سرمربی آبی پوشان پایتخت پیش از شروع 
رقابت های لیگ برتر باز هم از دست مدیران استقلال شاکی شد و انتقادات 

تندی به زبان آورد.
او در خصوص مشکلات تیمی و همچنان درباره مشکلات قرارداد گابریل 
پین دستیار ایتالیایی اش صحبت کرد اما شاید این جمله  سرمربی آبی پوشان 
خلاصه تمام صحبت هایش باشد: "سر تا پای این باشگاه را نابلدی و ناتوانی فرا 

گرفته اما هیچ مسئولی به فکر نیست. خجالت هم نمی کشند."
با این حال مجیدی از نقشه مدیران مسئول صحبت کرد و معتقد است با این 
روال قرار نیست تیم استقلال نتیجه بگیرد. او اظهار کرد: "نقشه آقایان این است 
که آنقدر معطل  کنند تا بازی ها شروع شود و نتیجه این شرایط اسفناک در نتایج 
بازیها مشخص شود و آن موقع با کمک باندهای مخرب می خواهند آدرس 

انحرافی بدهند و من و شاگردانم را قربانی این همه بی کفایتی بکنند."
این اتفاق در ادامه در ادامه باعث واکنش احمد مددی شده است و او از رفتار 
فرهاد مجیدی و صحبت های او گله مند است. او اظهار کرد: "هیچکس حق 
ندارد دیگری را ناعادلانه قضاوت کند. رفتارهای آقای مجیدی ناپایدار و بی 
ثبات است و باید این رویه اصلاح شود. مجیدی همه را مورد عتاب و توهین قرار 
می دهد، در حالی که ایشان در جایگاهی که قرار دارد، باید مراقب رفتارهایش 
باشد. آقای مجیدی توهم توطئه را کنار بگذارد و فکر تیم باشد. با توهین 
و سفسطه به هیچ تیمی امتیاز نمی دهند و ایشان برای توجیه نتایج تیم راه 

دیگری غیر از توهین و تهمت را برگزیند."
فرهاد مجیدی در حالی انتقادات خود را علیه مدیریت به زبان آورده که سال 
گذشته نیز به خاطر نقشه مدیران استقلال برای »مذاکره با با استراماچونی« 
از سمت خود استعفا داد. او درباره این مساله اظهار کرده بود:  "آنها با وجود 
قرارداد یک سال و نیمه من، با اقدامی عوامفریبانه که هدفی جز تخریب جایگاه 
سرمربی تیم نداشت در آستانه داربی، خبری که حتی رسانه های کشور آقای 
استراماچونی هم مراعات زمان انتشارش را کردند، به صورت غیررسمی به 
رسانه ها دادند و حالا من حاضر نیستم به خاطر یک برد جذاب و صعود به فینال 
جام حذفی این کارشکنی تاریخی را نادیده بگیرم. جالب است که از لحظه 
انتشار خبر مذاکره ایتالیا تا شروع داربی مصاحبه  و تکذیبی از مدیرعامل در کار 
نبود اما از امروز صبح سراسیمه به دنبال تکذیب خبری هستند که با جزئیات 

مستند به بیرون درز کرده و رسوایی تازه ای رقم زده است."
باعث  ادامه  در  هم  گذشته  سال  در  مجیدی  حاشیه ساز  صحبت های 
واکنش های احمد سعادتمند شد و اختلافات این دو نفر و افشاگری هایشان 
در نهایت موجب شد استقلال وارد مسائلی شود که در نهایت به ضرر این تیم 

تمام شود.
در طی دو هفته اخیر  مجیدی در ۲ مقطع زمانی مختلف به مدیریت باشگاه 
استقلال حمله کرده است و  این روند، ذهن را به سال گذشته می برد؛ زمانی 
که استقلال در آستانه قهرمانی جام حذفی بود اما به خاطر حواشی مدیریتی 
و اختلافات فرهاد مجیدی و احمد سعادتمند، دست استقلال از جام کوتاه 
ماند و بعد از برکناری مجیدی، آبی پوشان در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
هم ناکام ماندند. البته این بار خبری از استعفای مجیدی نیست و باید دید این 
شرایط باز هم استقلال را به ناکامی می برد یا قرار است اتفاقات دیگری برای 

آبی پوشان رقم بخورد.

حسین عبدی: 

انتظار از تیم ملی بالا رفته است
پیشکسوت فوتبال ایران گفت: انتظار از تیم ملی بالا رفته و وظیفه سنگینی 
بر عهده ملی پوشان است و امیدوارم در مسابقات نهایی نیز بتوانند همین گونه 

موفق عمل کنند و به جام جهانی راه یابند.
حسین عبدی ، با اشاره به صدرنشینی تیم ملی فوتبال ایران در رقابت های 
انتخابی مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اظهار داشت: تیم ملی در این 
مسابقات عملکرد خوبی داشت و با نتایج خوبی که کسب کرد، اجازه نداد کار 
برای صعود به اما و اگر کشیده شود. وی افزود: در این مسابقات هم طلسم 
نبردن در بحرین شکسته شد و هم نبردن عراق. خدا را شکر این استرس ذهنی 
از بازیکنان برداشته شد و تیم با اعتماد به نفس بیشتری کارش را در مرحله بعدی 
مسابقات آغاز خواهد کرد. پیشکسوت فوتبال ایران در مورد ادامه مسابقات در 
مرحله نهایی بازی ها اضافه کرد: مسوولیت تیم ملی برای مسابقات دور بعد 
سنگین تر شده و انتظارات از تیم ملی بالاتر رفته است. تیم ملی از نظر روحی و 
روانی در شرایط خوبی قرار گرفته است. حالا بازیکنان با استرس کمتری پای به 
مسابقات خواهند گذاشت و امیدوارم در آن دیدارها نیز سربلند ظاهر شوند و با 
بهترین نتایج به جام جهانی برویم . وی در مورد برخی انتقادات که گفته می شود 
رقبای تیم ملی شرایط خوبی نداشتند که تیم توانست نتایج خوبی بگیرد، اضافه 
کرد: بازی اول با هنگ کنگ برای ما حکم بازی دوستانه داشت و در نیمه اول 
بازی با بحرین هم تیم ملی نتوانست عملکرد قابل قبولی داشته باشد اما پس 
از آن تیم روی فرم خوبش قرار گرفت و در بازی های بعدی جای هیچ انتقادی 
را نگذاشت. وی گفت: حتی در بازی با عراق هم به خوبی و هوشمندانه بازی 
کردیم و اجازه ایجاد موقعیت به حریف را ندادیم. عراق تیم ضعیفی نبود اما با 
عملکرد خوب بازیکنان از پس این بازی هم برآمدند و به هدفشان که برد بود 
رسیدند. عبدی در رابطه با شایعاتی که مبنی بر تغییر سرمربی تیم ملی مطرح 
می شود اضافه کرد:  این وظیفه فدراسیون فوتبال است که بهترین تصمیم را 
برای تیم ملی بگیرد. اسکوچیچ عملکرد بدی نداشته اما مسوولان هر تصمیمی 
بگیرند باید آنها پاسخگو باشند. فقط باید هر تصمیمی گرفته شود هر چه زودتر 

تکلیف مشخص شود تا فرصت سوزی نداشته باشیم.

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

دعوت هفت کشتی گیر قمی به اردوی 
تیم های ملی کشتی 

رئیس هیات کشتی قم با اشاره به دعوت هفت کشتی گیر از این استان در 
اردوهای تیم ملی گفت: قم در اردوی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان دارای 

۲ نماینده و در اردوی تیم ملی کشتی آزاد جوانان دارای پنج نماینده است.
هادی علیایی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا،  افزود: در دوازدهمین 
مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان ، علیرضا نجاتی و محمدجواد 
رضایی دو فرنگی کار قمی دعوت شده اند. وی ادامه داد: این اردو که از ۲8 
خرداد جاری در خانه کشتی شهید مصطفی صدرزاده آغاز شده است و تا هفتم 

تیرماه ادامه دارد، به منظور آماده سازی برای حضور در المپیک توکیو است.

بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال تاکید کرد اگر این تیم لطماتی متحمل شده به خاطر کم تجربگی مدیرعامل این 
باشگاه بوده است.

محمد نیک سیرت مهاجم سابق و پیشکسوت آبی پوشان در خصوص دیدار تیم های استقلال و پرسپولیس در مرحله 
یک چهارم نهایی جام حذفی گفت: هر دو تیم از نظر فنی شرایط خوبی دارند و اگر حاشیه ای برای بازی ایجاد نشود، 

می توان شاهد یک دربی جذاب و پر از صحنه های جالب بود.
وی اضافه کرد: تنها نگرانی من برای استقلال، داوری ها و اشتباهاتی است که سیل آن به سوی این تیم سرازیر شده 
است. نگرانم از اینکه اشتباهات داوری دربی قبلی دوباره تکرار شود یا اتفاقی که در آبادان برای ما رقم زدند را باز هم 
شاهد باشیم. مهاجم سابق آبی پوشان با انتقاد از این اشتباهات تاثیرگذار داوری بیان داشت: فدراسیون فوتبال یا باید 
برای این بازی داور خارجی بیاورد و یا تضمین های لازم را بدهد که داوران اشتباهات تاثیرگذار نداشته باشند. تا کی باید 

شاهد این باشیم که تیم محبوب ما از اشتباهات تاثیرگذار و بزرگ داوران صدمه می خورد.
پیشکسوت استقلال با اشاره به کری خوانی دوباره وزیر ورزش برای هواداران استقلال گفت: مگر ایشان از چه چیزی 
خبر دارد که با این اطمینان از پیروزی تیمش صحبت می کند؟ آیا قرار است اتفاقی بیفتد که ما از آن بی خبریم؟ من به 
آقای وزیر توصیه می کنم دست از این رفتار بردارد. او می تواند سیاستمدارهای همه دنیا را رصد کند و ببیند آیا هیچ وزیر 
دیگری را پیدا می کند که در چنین سطح پایینی در فضای ورزش کری بخواند؟ این رفتار او باعث می شود یک سری 

هنجارهای اجتماعی بین هواداران دو تیم شکسته شود.
نیک سیرت در خصوص آخرین وضعیت استقلال و برخی مشکلاتی که پیرامون آن را گرفته بیان داشت: عمده 
مشکلات استقلال ناشی از مدیریت در این باشگاه است. بی رودربایستی می گویم نقطه ضعف باشگاه ما مدیریت آن 
است. متاسفانه مدیر باشگاه تجربه لازم را برای اداره باشگاه بزرگی مثل استقلال با میلیون ها هوادار ندارد و این بی 

تجربگی باعث بروز مشکل می شود.
وی افزود: اختلاف عمیقی هم که بین هیات مدیره و مدیرعامل پیش آمده ناشی از همین کم تجربگی مدیریتی است 

که دود آن مستقیم به چشم استقلال و هوادارانش می رود.

پیشکسوت باشگاه استقلال می گوید فرهاد مجیدی محبوبیت دارد و اگر نتیجه بگیرد تبدیل به اسطوره بزرگی 
خواهد شد اما آدم های حسود نمی گذارند استقلال موفق باشد.

فرد ملکیان در گفت وگویی درباره حواشی این روزهای استقلالی ها اظهار کرد: مشخص است یک خرد جمعی 
پشت حواشی استقلال وجود دارد و می خواهند استقلال را خراب کنند. شاید برای هر تیمی این اتفاق رخ دهد 
اما این که هر سال این اتفاق تکرار می شود یعنی نیرویی وجود دارد که سعی می کند این تیم نتواند موفق باشد. 
واضح است که برخی نمی خواهند این تیم سر پا بایستد و به همین دلیل از هر راهی استفاده می کنند که به این 

تیم ضربه بزنند.
او اضافه کرد: همه فرهاد مجیدی را رها کردند. این شاید یک پروژه برای خراب کردن فرهاد مجیدی باشد. 
این ماجرا مثل ماجرای ناصر حجازی می شود که به خاطر شخصیت و محبوبیتش آن ماجراها را برایش درست 
می کردند. همین موقعیت اکنون برای فرهاد مجیدی به وجود آمده و یک سری ها دوست ندارند مجیدی در 
استقلال نتیجه بگیرد. او محبوبیت دارد و اگر نتیجه بگیرد تبدیل به اسطوره بزرگی خواهد شد اما آدم های حسود 

نمی گذارند استقلال موفق باشد.
پیشکسوت باشگاه استقلال با بیان این که این دعواها به ضرر استقلال تمام می شود، گفت: ۴، ۵ سال است که 
استقلال نتیجه نمی گیرد و هواداران هم از این موضوع ناراحت هستند. این ماجرا هم برای فرهاد مجیدی بد تمام 
می شود و من نمی دانم این ماجرا چه زمانی می خواهد تمام شود و هواداران استقلال چه زمانی می توانند روزهای 

خوش تیمشان را ببینند.
او اضافه کرد: آینده استقلال با این وجود مثل ۳، ۴ سال گذشته می شود و وقتی چنین موقعیتی وجود دارد چه 
بخواهید و چه نخواهید کارایی گذشته را ندارید و تمرکز کافی برای کسب نتایج مطلوب وجود ندارد. اگر امسال 
پرسپولیس قهرمان شود، ذهنیت بدی برای هواداران به وجود می آید. نمی دانم چرا یک تیم خاص باید از همه 
امکانات برخوردار باشد و نفراتش چند سال است در کنار هم بازی می کنند و نتیجه می گیرند اما برای تیم ما 

مزاحمت ایجاد می کنند.

پیشکسوت استقلال:

استقلال از کم تجربگی مدیریت لطمه خورد
ملکیان: خرد جمعی پشت حواشی استقلال است

 آدم های حسود نمی گذارند این تیم موفق شود

 رئیس کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال با بیان اینکه 
دراگان اسکوچیچ نشان داد مربی شایسته ای است، گفت: 
شرایط تیم ملی باید هرچه زودتر مشخص شود و فدراسیون 

دنبال اسم بزرگ نباشد. 
مرتضی محصص ، درباره عملکرد تیم ملی فوتبال ایران 
به  صعود  و  جهانی ۲۰۲۲  جام  انتخابی  دوم  مرحله  در 

مرحله سوم، گفت: وقتی به بازی های یورو ۲۰۲۰ نگاه 
می کنیم بازهم متوجه می شویم که در فوتبال چیزی به نام 
غیر ممکن وجود ندارد. اینکه یک تیم از قبل در یک مسابقه 
یا تورنمنت برنده و بازنده است، تفکر منطقی نیست. قبل 
از سفر تیم ملی ایران به بحرین، صحبت های مثبت و منفی 
زیادی مطرح می شد ولی در کل، رسانه ها حمایت خوبی 

کردند.
تاکید  فوتبال  فدراسیون  توسعه  و  فنی  کمیته  رئیس 
کرد: فراموش نکنیم که تعدادی از بازیکنان ایران در لیگ 
برتر انگلیس، لیگ پرتغال و سایر لیگ های اروپایی بازی 
می کنند. در حال حاضر شکل و شمایل بازی و خواسته ها 
و نیازهای تیم ملی با زمانی که کارلوس کی روش سرمربی 
ایران بود، فرق کرده است. کی روش خدمات زیادی را به 
فوتبال ایران انجام داد و همیشه از او حمایت کردم ولی نمی 

دانم آیا با تفکرات او می توانستیم نتیجه بگیریم یا نه.
محصص خاطرنشان کرد: ما با تفکرات اسکوچیچ در 
گرفت.  خوبی  نمره  اسکوچیچ  گرفتیم.  نتیجه  بحرین 
او برقراری ارتباط با بازیکنان را از روز اول حفظ کرد. در 
ساختار فوتبال مدرن، ارتباط موثر در جایگاه نخست قرار 

تمام  اول در  بدنسازی. صحبت  نه تکنیک و حتی  دارد 
کنفرانس ها و وبینارها که بنده در آن حضور دارم، راجع به 
ارتباط است؛ ارتباط مربی با بازیکن، بازیکن با داور، مربی 
با داور و… در غیر این صورت، تصمیم گیری که در پله دوم 
است، ایجاد نمی شود  ی افزود: پله سوم، تکنیک است 
که ما نگرانی نداریم چون بازیکنان ایران از این حیث جزو 
بهترین های آسیا هستند. آمادگی جسمانی هم در رده 
آخر قرار دارد. اگر ارتباط کلامی و غیر کلامی، تصمیم 
گیری و تکنیک باشد، یعنی آمادگی جسمانی خوبی هم 
دارید. در مجموع به اسکوچیچ نمره خوبی می دهم. او 
هم مدیریت خوبی در تیم ملی داشته است و هم بازی به 
بازی پیشرفت کرده. رئیس کمیته فنی و توسعه فدراسیون 
هم  ایران  فوتبال  ملی  تیم  ترکیب  کرد:  تصریح  فوتبال 
انعطاف پذیر بود. ما مقابل بحرین با دو مهاجم بازی کردیم 
ولی در مسابقه ای دیگر، سردار آزمون تک مهاجم بود. در 
واقع با یک سیستم، بازی ها را پشت سر نگذاشتیم که این 
خودش نقطه قوت است. محصص درباره بلاتکلیف بودن 
وضعیت سرمربیگری تیم ملی یادآور شد: فکر می کنم باید 
هرچه زودتر شرایط تیم ملی مشخص شود. امکاناتی که 

برای تیم فراهم شده است از جمله هواپیمای اختصاصی، 
هتل خوب و مواردی از این دست، شایسته بازیکنان تیم 
ملی است. ما خوش شانس هستیم بازیکنانی داریم که 
در سطح اول جهان بازی می کنند. تیم ملی ما یک تیم 
معمولی نیست. ضمن اینکه فراز و نشیب برای هر تیم 
ملی در جهان وجود دارد. وی ادامه داد: ایران با اسکوچیچ 
نتایج خوبی گرفته است. او نشان داد که مربی شایسته 
ای است بخصوص اینکه برای کار در تیم ملی، زمان کم 
است. مطمئن هستم در آینده حتی برنامه های بهتری هم 
خواهیم داشت چرا که موفقیت در بحرین انگیزه ها را بالا 
برده است. رئیس کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال 
همچنین در خصوص اینکه گفته می شود فدراسیون تمایل 
چیزی  من  گفت:  کند،  همکاری  دیگری  مربی  با  دارد 
در  مباحث  این  می گفتم.  بودم،  شنیده  اگر  نشنیده ام. 
رسانه های تمام دنیا وجود دارد. در حال حاضر با اسکوچیچ 
خط ارتباطی بین بازیکن و مربی باز شده است و نباید این 
خط را از بین ببریم. نباید دنبال »اسم« باشیم. اسم بزرگ 
عالی است و من برای همه مربیان احترام قائلم ولی تیم 

ملی با اسکوچیچ هم نتایج خوبی گرفته است.

مرتضی محصص :
دراگان اسکوچیچ نشان داد مربی شایسته ای است 

فدراسیون فوتبال به دنبال اسم  بزرگ نباشد

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید مدیرعامل این باشگاه باید از سمت 
خود کنار برود. محمد مومنی پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگو با ایسنا،  
درباره شرایط این روزهای آبی پوشان پایتخت و صحبت های سرمربی و مدیرعامل 
استقلال اظهار کرد:  به نظر من حاشیه ها را کسانی درست می کنند که ناکارآمد 
هستند. افراد ناکارآمد صحبت نمی کنند و روی صحبت  آدم های دیگر حرف می زنند. 
او ادامه داد: با توجه به صحبت هایی که انجام شد معلوم است ارتباطی میان سرمربی 
و مدیرعامل نیست. باید مدیریت باشگاه پاسخگوی وضعیت تیم باشد. باشگاه باید 

نسبت به تعهدات خود پایبند باشد. الان آقای مددی آمده است جواب مجیدی را داده 
است. او با این صحبت ها کاری انجام نداده است و به نظر شما الان مشکلات تیم با 
این صحبت ها حل می شود؟ چه کسی باید این مسائل را حل کند؟ وقتی اجازه ها از 
بالادستی ها گرفته می شود، دیگر وضعیت به همین شکل پیش می رود. مومنی با انتقاد 
به عملکرد مدیرعامل باشگاه استقلال افزود: من حق را به آقای مجیدی می دهم. چون 
اوست که با تیم زندگی می کند. مددی تا روز پیش پیدایش نبود و سکوت او باعث ضربه 
زدن به استقلال شده است. به نظر من در این ۲۰ روز که کاری نمی شود انجام داد و 

بهتر است که مددی زودتر از باشگاه برود. پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در خصوص 
آینده باشگاه استقلال با توجه به شرایط موجود آبی ها خاطرنشان کرد: آینده استقلال 
به استقلال کاری نمی کند.  این حاشیه ها جز ضرر زدن  به روز بدتر می شود.  روز 
پیشکسوت های استقلال هم نمی توانند کاری بکنند. مومنی در پایان در پاسخ به این 
سوال استقلال با توجه به رقابت های مهمی که در جام حذفی و لیگ برتر در پیش دارد،  
می تواند عملکرد موفقی داشته باشد؟ گفت: امید همیشه هست اما با این دوستانی که 

تیشه به ریشه استقلال می زنند، فکر نمی کنم بشود کاری را از پیش برد.

محمد مومنی:

 مددی باید زودتر کنار برود
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رقابت های انتخابات ریاست جمهوری به پایان رسید و با 
مشخص شدن نتایج انتخابات ۱۴۰۰، سید ابراهیم رئیسی 
به عنوان رئیس دولت سیزدهم شناخته شد. حالا رئیسی 
مانده و وعده هایی که در جریان تبلیغات انتخاباتی خود 

مطرح کرد. 
رئیسی  انتخاباتی،  تبلیغات  فرصت  ماه  یک  این  در  به 
در چندین برنامه تلویزیونی شرکت و با برگزاری جلسات و 
رای دهندگان،  آرای  کسب  برای  مختلف  گردهمایی های 
میان  مناظره  سه  همچنین  کرد.  مطرح  را  وعده هایی 
دادن  برای  دیگری  محل   ۱۴۰۰ انتخابات  کاندیداهای 

وعده های مختلف از سوی رئیسی بود.
حالا رئیسی تا ۴۵ روز دیگر کلید پاستور را برای چهار سال 
در اختیار خواهد گرفت و به نظر می رسد با همراهی جریان 
اصولگرایان و دیگر نهادها، بهانه هایی مثل کارشکنی یا نبود 
قوانین مناسب برای عملی نشدن وعده های رئیس دولت 
وجود نخواهد داشت و باید دید که آیا رئیسی می تواند به 

وعده هایی که در انتخابات به مردم داده است عمل کند یا 
خیر.

وعده های رئیسی در جریان انتخابات ۱۴۰۰ به شرح زیر 
است:

وعده های مدیریتی؛
داشتن نگاه یکسان به همه مردم

تغییر وضع موجود به نفع مردم
تضمین قانونی حق همه مردم

پایان روابط فسادانگیز و جریان رانت خواری و برخورد با 
مظاهر فساد

جهت گیری در راستای عدالت
نیروهای کارآمد و  و  از همه ظرفیت های کشور  استفاده 

اجماع سازی
تحول در نظام اجرایی و شیوه اداره کشور

تحول در نظام اداری برای مقابله با فساد اداری و برداشتن 
ضابطه های دست وپاگیر

شناخت اقلیمی مسائل کشور علاوه بر مسائل کلان
ایجاد گشت ارشاد برای مدیران

اصلاح دولت و مبارزه با فساد، ناکارآمدی و تبعیض
ایجاد سامانه شفافیت و شفاف سازی اقدامات

به حداقل رساندن یا منتفی کردن تعارض منافع در بسیاری 
از سطوح مثل بخش مسکن و سلامت

وعده های اقتصادی؛
ساخت ۴ میلیون مسکن در ۴ سال

ایجاد یک میلیون شغل در هر سال )۴ میلیون شغل در 
پایان ۴ سال(

رساندن تورم به نصف میزان فعلی و پس از آن، تک رقمی 
کردن تورم

ایجاد سامانه جامع اطلاعات اقتصادی
مدیریت بازار ارز

رفع وابستگی کالاهای اساسی و سفره مردم به نرخ ارز
اصلاح نظام بانکی کشور

تحول ساختاری در نظام بانکی
سوق دادن نقدینگی به سمت تولید

افزایش نظارت بر بازار
کنترل گرانی و مقابله با گران سازی

اصلاح نظام قیمت گذاری و تامین و توزیع برای حل فاصله 
طبقاتی

تغییر سیاست های  با  و بی عدالتی  حل فاصله طبقاتی 
نادرست اقتصادی

متناسب سازی حقوق مردم با تورم
توزیع عدالت با استفاده از ظرفیت های اقتصادی

اصلاح نظام مالیاتی و ایجاد سامانه هوشمند برای مقابله 
با بروکراسی فسادزا

حمایت از خانواده ها و اقشار محروم
تامین حداقل معاش مردم با ارائه کارت خرید برای سه 

دهک پایین
جهش در تولید و تقویت کسب و کار

استفاده از ظرفیت تولیدی کشور که ۴۰ درصد آن خالی 
است

فعال کردن اقتصاد دریایی
وعده های سلامت و بهداشت؛

آسان کردن دسترسی به متخصصین و پزشکان در همه 
کشور

واکسیناسیون کرونا برای همه آحاد مردم در اسرع وقت
کمک به آسیب دیدگان از کرونا

کاهش ۵۰ درصد از هزینه های درمان
پرداخت هزینه درمان از طریق ارائه کارت سلامت برای 

برخی از اقشار جامعه
توسعه خدمات درمان ناباوری

توجه به معیشت و حقوق پزشکان و پرستاران
وعده های اجتماعی و فرهنگی؛

حل مشکل مسکن جوانان در آستانه ازدواج
رایگان شدن اینترنت برای دهک های پایین جامعه

رونق اقتصاد فضای مجازی
تجدید نظر در بخشنامه های دست و پاگیر

حل مشکل طرح تحول سلامت
حل آسیب دیدگی عدالت در جامعه

شناخت حقوق همه مردم و دختران و زنان و روستاییان 
برای حل مشکلاتشان

وعده های سیاست خارجی؛
پایبندی به برجام با اقتدار خارجی در امتداد اقتدار داخلی
سامان دادن اقتصاد، معیشت و فرهنگ و مسائل اجتماعی 

و حقوق مردم در عرصه سیاست خارجی
تردید نکردن برای رفع تحریم ها و در کنار آن خنثی سازی 

تحریم و شرطی نکردن اقتصاد
دیپلماسی  کنار  در  اقتصادی  دیپلماسی  به  ویژه  توجه 

سیاسی و استفاده از ظرفیت های اقتصادی منطقه ای

آیا رئیس جمهور منتخب می تواند به وعده های انتخاباتی خود عمل کند؟

همه  وعده های رئیسی

محمد عطریانفر از اعضای حزب کارگزاران بر این باور است که اصلاح طلبان در دولت 
آینده نگرانی ندارند چراکه در مقام پاسخگویی نیستند اما او در عین حال عنوان می کند 
که هر جا دولت اصولگرا نیاز به کمک داشت می تواند روی کمک اصلاح طلبان برای 

تامین منافع ملی حساب کند. 
ماراتن رقابت های انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ به پایان رسید و همانطور که پیش 
بینی می شد ابراهیم رئیسی هشتمین رئیس جمهوری ایران شد و باید از مرداد ماه 

سکان دولت سیزدهم را در دست گیرد.
بالا بودن تعداد آراء باطله در این دور از انتخابات که حتی از تعداد رأی ۳ کاندیدای 
دیگر نیز بیشتر بود، نگرانی هایی را سبب شده است. محمد عطریانفر، عضو شورای 
مرکزی حزب کارگزاران معتقد است که رئیسی باید خود را رئیس جمهور همین آراءباطله 
هم بداند و البته به شورای نگهبان کنایه می زند که به علت بالا بودن این تعداد رأی باطله 

ورود کند.
این چهره  سیاسی اصلاح طلب، رئیسی را کاندیدای اصولگرایان دانست نه مستقل و 
معتقد است دولت آینده یک دولت اصولگرا خواهد بود. عطریانفر درباره وضعیت اصلاح 
طلبان در دولت آینده هم معتقد است که اصلاح طلبان منزوی نخواهند شد، نگرانی هم 

ندارند و بیشتر مطالبه گر خواهند بود.
مشروح مصاحبه خبرگزاری خبرآنلاین با محمد عطریانفر از چهره های شاخص اصلاح 

طلب را می خوانید؛
*آقای عطریانفر! تحلیل شما از نتیجه انتخابات1400 در بعد مشارکت، آراء 

باطله و ...چیست؟
قانونگذار و دولتی که آیین نامه قانون را تدوین کرده و به تصویب رسانده، بندی تحت 
عنوان آراء باطله دارد بدین گونه که بخشی از این آراء باطله خوانده می شود و به حساب 
می آید اما بخشی از آن خوانده نمی شود و در نهایت به حساب نمی آید. بنابراین زمانی 
که قانونگذار، قانون را مصوب می کرد به لحاظ مفهومی، درک آن از آراء باطله این بوده 
که ممکن است در نوشتن تعرفه های انتخاباتی، اشکالاتی روی برگه رأی توسط عده ای 
صورت گیرد که این ها دلالتی بر موضعگیری و جهت گیریِ شهروندی که به کاندیداهای 
انتخاباتی رأی داده، نیست و در نتیجه هیچ چیز را روشن نمی کند لذا این مفهوم را آورده 
که این آراء باطله به هیچ جهتی تعلق نمی گیرد و نامزدهای انتخاباتی از آن بهره ای 
نمی گیرند در نتیجه در مورد برخی از این آراء که گفتم خوانده و شنیده می شود به عنوان 
کسی که مشارکت سیاسی کرده را به رسمیت می  شناسند و قبول می کنند و در مورد 
آنهایی هم که خوانده نمی شود  طرف با نگاه تمسخرآمیز در انتخابات مشارکت کرده 

است و رأی آن خوانده نمی شود.
فهم قانونگذار و مصّوب)کسی که قانون را تصویب کرده است( از آراء باطله این بوده 
است اما این عدد و رقم های آراء باطله را در برابر حجم انبوهی از مشارکت کنندگان 
قرار دهیم نسبت اندکی است و معمولا در حدود نیم یا یک درصد پذیرفته شده است. 
تجربه سیاسی ما در انتخابات پیشین نیز همین را نشان می دهد که حجم آراء باطله 
بسیار اندک است اما وقتی آراء باطله به لحاظ کمیت، افزون و گسترده می شود و مورد 
توجه قرار می گیرد به گونه ای که این آراء از حجم آراء ۶۰ درصد،۷۰ درصد یا ۷۵ درصد 
نامزدهای انتخاباتی که آراءشان شمرده شده، بیشتر می شود می تواند یک پیام سیاسی 

نگران کننده ای را با خود به همراه داشته باشد.
پیام مهم آراء باطله چه بود؟

از نگاه من پیام ۴ و نیم میلیونی رأی باطله ) که به لحاظ استقرار در جدول آراء، بعد از 
آراء فرد پیروز قرار می گیرد( این است که جماعت انبوهی از شهروندان ایرانی هستند که 
نسبت به انتخابات اعتراض داشتند و این اعتراضات را در قالب انداختن رأی در صندوق 
آراء به صورتی که جهت گیری به سمت هیچ کسی پیدا نکند بروز داده اند. حال این 
جهت گیری اعتراضی غیر از کسانی است که اساسا در انتخابات شرکت نکردند و به بیان 
دیگر نه به صفت شهروندان متعارف و منفعلی که معمولا در تاریخ سیاسی ایران از مرز ۲۰ 
تا ۴۵، ۵۰ درصد شرکت نمی کردند، بلکه اینها به گونه ای متفاوت از آن گروه تحریمی، 

موضع اعتراض آمیزشان را مطرح کردند.
 این مسئله نیازمند آسیب شناسی است و بنده حداقل در مقام اولیه در حوزه بررسی، 
پاسخگو که در  و  نهادهای مرجع  این هستم که  به  قائل  و آسیب شناسی،  تحلیل 
مقدمات برگزاری انتخابات باید مشارکتی داشته باشند و در ترم های حقوقی ، بسترساز 
اجتماعی- سیاسی برای شهروندان باشند و آنها را به مشارکت تشویق کنند اینها یک 

نوع بی توجهی ها و عدم احساس مسئولیت مشترکی را به نمایش گذاشتند که تاثیرات  
و تبعات عملیاتی اش در روز برگزاری انتخابات، این گونه می شود که یک حجم انبوهی 

از آراء باطله را شاهدیم.
جامعه نسبت به عملکرد شورای نگهبان دغدغه مند و گلایه مند است

از نگاه بنده در گام اول، با تمام حرمت و اعتباری که برای نهاد ارزشمند کنترل کننده 
هدایت کننده و تنظیم کننده شورای نگهبان در نهاد قانونی قائل هستم اما عملکرد 
اعضای شورای نگهبان به گونه ای که بوده که جامعه از عملکرد و خروجی تدبیر و تصمیم 
شورای نگهبان دغدغه مند و گلایه مند است به گونه ای که مردم و افراد معترض برای 
اینکه اعتراض خودشان را بروز دهند در قبال این تدبیر نامناسب و غیرقابل قبول سکوت 
می کنند و به صورت واکنشی، رأی خودشان به صورت آراء باطله در صندوق می اندازند 

که هیچ جهت گیری خاصی نداشته باشد.
متاسفانه شورای نگهبان به دغدغه رهبری هیچ توجهی نکرد

بنده این دغدغه را به این دلیل به صراحت مطرح می کنم که اگر توجه داشته باشید 
رهبری از موضع مظلومیتی که بر جماعتی از نامزدهای انتخاباتی وارد شد و جفا در حق 
آنها شد، صدای اعتراض ایشان بلند شد و شورای نگهبان را مورد خطاب قرار داد اما 
متاسفانه این نهاد قانونی حتی به دغدغه و تنبه رهبری، هیچ وقعی ننهاد و جهت گیری 

روشنی نکرد.
دغدغه رهبری این بود که ما آراء باطله چندمیلیونی نداشته باشیم

من فکر می کنم این دغدغه رهبری بیش از آنکه در مقام دفاع از یک نفر، دو نفر و یا پنج 
نفر از نامزدها باشد دغدغه ایشان به دلیل نقدی که به شورای نگهبان وارد کردند و گفتند 
این جفاکاری و ظلم را باید جبران کنند بیشتر در مسیر این اتفاقی که امروز رخ داده بوده 

است بدین گونه ما آراء باطله چند میلیونی نداشته باشیم.
اتفاقا موضع دفاع از شهروندان و اینکه ما حق نداریم رفتار حقوقی مسئولانه خودمان 
را در نظام سیاسی، حقوقی و اجرایی خود را به گونه ای تدبیر و طراحی کنیم که موجب 
رنجش صاحب ولی نعمتان انقلاب که مردم هستند، شود.  از این حیث به نظر می رسد 
این آراء باطله در این انتخابات به طور خودماهیتی و روشی در مقایسه با آراء باطله در 
دوره های دیگر کاملا متفاوت است و حتما باید به جای اینکه روی این تحلیل و بررسی، 
هدف گیری حقوقی انجام بدهیم و صرفا بگوییم جنبه های ساختاری دچار ایراد بوده که 
این اتفاق رخ داده، باید حتما یک تحلیل کاملا هوشمندانه و محتوایی انجام دهیم و به 

بیانی دیگر آن را به عنوان یک تذکر و تنبه برای آینده انتخابات در نظر بگیریم.
شورای نگهبان صدای اعتراض آراء باطله را شنید؟

شورای نگهبانی که مدعی نظارت استصوابی است و اعلام می کند که تا آخر خط، 
هر کجا حق دخالت و بررسی دارد و می تواند اعمال تدبیر کند، در اینجا هم با همین 
دیدگاه، نگاه کند در واقع از موضع نظارت استصوابی به ما توضیح دهد وقتی چنین 
ظلمی در حق انتخابات صورت می گیرد و بخشی انبوهی در حدود ۵ میلیون رأی دهنده 
از مشارکت منطقی و معنادار باز می مانند و صدای اعتراض خودشان را این گونه بیان 
می کنند، از منظر نظارت استصوابی، این مسئله را اصلاح کند. چرا شورای نگهبان در 
اینجا فراموش می کند و حس می کند مسوولیتی ندارد اما در آن جا که می خواهد طرف 
را از صحنه رقابت ها بازدارد احساس اقتدار می کند و با قدرت اعلام می کند که حقوق 

قانونی شورای نگهبان است و دخالت می کند.
پاسخگوی آراء باطله 5 میلیونی، شورای نگهبان است

تاثیر قائل  و  باطله، نقش  آراء  بالا رفتن  *یعنی شما برای شورای نگهبان در 
هستید؟

از نگاه بنده شورای نگهبان مسئول است و من با صدای بلند اعلام می کنم که تحلیل و 
تفسیر من از آراء انبوه نزدیک به ۵ میلیون آراء باطله این انتخابات این است که پاسخگوی 

عدم مشارکت این شهروندان، شورای نگهبان است.
نبودن چهره های شاخص در کاهش سطح مشارکت موثر بود

*عدم حضور چهره های شاخص را در این مشارکت چقدر تاثیرگذار می دانید؟
مشارکت  در  جنبه  دو  انتخابات،  در  مردم  مشارکت  و  انتخابات  رونق  برای  معمولا 
حداکثری موثر است نخست، فضای عمومی و اعتماد جامعه مخاطب به حاکمیت است 
و اینکه مردم احساس تکلیف می کنند که در تعیین سرنوشت خودشان مشارکت کنند؛ 
این یکی از مولفه های تاثیرگذار در مشارکت تقویت شده و حداکثری است که نقش آن 

هم بسیار کلیدی و مهمی است.

نکته دوم این است که تاثیرات محلی و منطقه ای و محدودی است که چهره های 
از  حریمی  یک  شوندگی،  انتخاب  مقام  در  انتخابات  در  کننده  شرکت  شاخص 
طرفدارانشان را روشن می کنند و آن را تشویق به حضور می کنند. بنده در این قضیه بر 
این باورم که عدم حضور چهره های شاخص تر هم در کاهش سطح مشارکت بی تاثیر 

نیست.
رئیسی، رئیس جمهور آراء باطله و خاموش هم باشد

*وظیفه رئیس جمهور منتخب را در قبال آراء باطله و خاموش چه می دانید؟
ابتدا به آقای رئیسی به عنوان رئیس جمهور منتخب تبریک می گویم. تمامی رقابت ها، 
موضع گیری ها و نقدها تا قبل از روز برگزاری انتخابات، مشروع و دفاع بوده است اما از روز 
شنبه یعنی روز جمعه بعد از انتخابات، کسانی که در مقام رقابت بودند به آقای رئیسی، 
خیر مقدم گفتند و رئیس جمهور منتخب را تشویق کردند و همراهی خودشان را برای 
پیشبرد اهداف ملی به ایشان ابلاغ کردند و نشان دادند و دست همکاری و همدلی به 

سمت ایشان دراز کردند.
حق  در  رقبا  سوی  از  شکوهمندانه  و  شرافتمندانه  که  است  اقدامی  اقدام،  این 
رئیس جمهور منتخب ارائه شد ما هم از آن استقبال می کنیم اما گام مهمی که از سوی 
رئیس جمهور منتخب باید برداشته شود این است که از امروز یا از روزی که ایشان برای 
پذیرش مسوولیت سوگند می خورند جناب آقای رئیسی، رئیس جمهور قاطبه ملت ایران 
است چه کسانی که به ایشان رأی دادند، چه کسانی که در مقام نقد، رقیبان ایشان 
هستند، چه کسانی که اعتراض خاموش خود را در قالب آراء باطله مطرح کردند، چه 
کسانی که خود را از اصل مشارکت بازداشتند، تحریم کردند و مشارکت نکردند و چه 
کسانی که خارج از این قواعد، در حالت انفعال، شراکت انتخاباتی نداشتند جناب آقای 

رئیسی رئیس جمهور همه ملت است.
این موضع، موضع منطقی است که در قانون به رسمیت شناخته شده و در ادبیات 
توسعه و دموکراسی خواهی هم قطعی است مبنی بر اینکه رئیس جمهور برگزیده 
اکثریت، قبل از آن که در راستای تامین منافع طرفداران حداکثری اش بوده باشد 

مسوولیت و ماموریت دارد که حقوق اقلیت از قدرت ناکام مانده را تامین کند.
رئیسی خود را مدیون اصولگرایان می داند

*با توجه به اینکه آقای رئیسی اعلام کردند که مستقل وارد شده  ام، پیش بینی می 
کنید کابینه ایشان به کدام سمت سنگینی می کند؟ کدام طیف از اصولگرایان؟ ممکن 

است به سمت فراجناحی بودن حرکت کنند یا ...
اینکه آقای رئیسی گفته اند مستقل آمده اند بنده چنین عبارتی را نشنیده ام و اگر این 
را گفته اند بیشتر نوعی مطایبه و شوخی سیاسی بوده است. جریان اصولگرایی کشور 
یکپارچه و با همه ظرفیت هایشان، آقای رئیسی را به عنوان نماینده خودش برگزید و 
دعوت به مشارکت کرد و آقای رئیسی را به عنوان نماد خود را معرفی و از ایشان حمایت 
کرد. در فعالیت های تبلیغاتی و حمایتی، با تمام جان و توانش مایه گذاشت و پیش برد. 
از این جهت فکر می کنم آقای رئیسی، دیگر چنین بیانی را نخواهند داشت و خودشان 
را مدیون جریان اصولگرایی کشور می دانند و باید نسبت به این رسم جوانمردی پایبند 

باشند که از نگاه بنده این گونه است.
کابینه رئیسی، کابینه اصولگرا است

اساسا لفظ استقلال در این زمینه ها، لفظ چندان پسندیده ای نیست اینکه ما مستقل 
از احزاب و گروه های سیاسی هستیم یک تصویر نادرستی است که برخی نامزدها 
فکر می کنند که این مسئله مایه تنزه طلبی و پاک رفتاری اینها می شود در حالی که 
کجا اشکال وارد شده کسی که یک فکر سیاسی را نمایندگی می کند کارش نادرست 
است؟ خیر این گونه نیست. ما باید رقابت ها را در چارچوب اندیشه های سیاسی متنوع 
را بپذیریم و افراد هم باید وفاداری شان را نسبت به طرفدارانشان در زمانی که به قدرت 

می رسند به رسمیت بشناسند.
یقینا کابینه رئیسی اصولگراست و غیر از این نمی توان تصور کرد.

اصلاح طلبان نگرانی ندارند
*آقای عطریانفر! تحلیل شما از آینده جریان اصلاحات در دولت آینده چیست؟ 

منزوی میشوند یا مطالبه گر یا ...
اصلاح طلبان نگرانی ندارند در حال حاضر اصلاح طلبان یک پیام به جامعه ایران 
می دهند مبنی بر اینکه در نقطه ای قرار گرفته ایم که برای توفیق صددرصدی جریان 
اصولگرا، همه زمینه ها و مقدمات فراهم است؛ مجلس همراه،دستگاه قضایی همراه،  
نهادهای غیرانتخابی و مسوول در سطوح دیگر که همراه با این دولت هستند؛ نهاد 
روحانیت، نهادهای حوزوی، نهادهای فرهنگی.  در واقع تمامی بسترهایی که دولت را در 
برنامه ها و شعارهایش به صورت صددرصدی موفق کند الان مهیا است از امروز به بعد، 
طبیعتا هیچ عذری پذیرفته شده نیست و تمامی شرایط برای موفقیت دولت قانونی آقای 

رئیسی که از حوزه اصولگرایی به قدرت رسیده، فراهم است.
دولت اصولگرا می تواند روی ظرفیت های اصلاح طلبی حساب کند

ما هم بسیار خوشحالیم چون حضور رقابتی اصلاح طلبان در امر انتخابات، حضور 
طریقتی است نه موضوعیتی. بدین معنا که ما موضوعا، در تلاشیم برای تامین منافع 
مردم، یک اقدام انتخاباتی انجام دهیم. حال در این طریقت، رقیب پیروز شده است و 
چون رقیب در بیان شعارهای کلیدی ملی اش، دقیقا تابع همان شعارهای مطرح شده 
از سوی رقبای اصلاح طلبش بوده، طبیعی است ما هم نسبت به این شعارها که تاثیر 
روانی روی رقیب داشته و رقیب هم عملا حتی در مناظره ها نشان داد که در اهداف 
تعریف شده برنامه خودش، همان شعارهای اصلاح طلب را مطرح کرده، برای ما بسیار 
خوشایند است که دولت موفق باشد و دولت اصولگرا حتی می تواند روی ظرفیت های 

حمایتی و همراهی جریان اصلاح طلب حساب کند.
جریان اصلاحات منزوی نخواهد شد

جریان اصلاحات نه تنها منزوی نخواهد بود بلکه در گام اول اعلام آمادگی می کند که 
هر جا دولت اصولگرا برای تحقق برنامه هایش، نیاز به کمک اصلاح طلبان داشته باشد با 
تمام قدرت و تواضع، آمادگی همراهی دارند. دوم اینکه اصلاح طلبان می توانند در این 
فرصت تاریخی که پیش رویشان قرار گرفته شده بدون اینکه در مقام پاسخگویی باشند 
و دغدغه ای داشته باشند به بازسازی تشکیلات، گفتمان و ارتباطات اعتمادآمیزشان با 
جامعه، نگرشی داشته باشند و گردش درستی انجام دهند. جریان اصلاحات نگرانی 
ندارد خوشبختانه به لحاظ فضای امنیتی هم یک فضای آرامی داریم هیچ نگرانی، 

خوشبختانه نداریم و همه از آنچه که رخ داده، استقبال کرده اند.  

محمد عطریانفر: 

دلایل عدم شرکت 50درصد از واجدین شرایط درانتخابات واکاوی شود؛حجم زیاد آراء باطله پیام سیاسی نگران کننده دارد 

پسا انتخابات وضرورت همراهی 
برای آینده ایران

سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با پیروزی حجت الاسلام و المسلمین 
سید ابراهیم رییسی به پایان رسید. پیام های تبریک این پیروزی از فردای انتخابات و 
از سوی مسئولان و شخصیت های سیاسی، همراهی و همدلی همه احزاب و گروه ها 

برای فردای ایران نوید می دهد. 
برپایه این گزارش ، آخرین انتخابات نظام جمهوری اسلامی در قرن چهاردهم 
شمسی روز جمعه ۲8 خردادماه و با تمام کش و قوس ها با حضوربیش از ۲۹ میلیون 
نفر از واجدین شرایط برگزار و حجت الاسلام و المسلمین »سیدابراهیم رییسی با ۱۷ 
میلیون و ۹۲۶ هزار و ۳۴۵ رای به عنوان رییس جمهوری منتخب ایران انتخاب شد. 
همزمان با اعلام نتایج اولیه در ساعات ابتدایی روز شنبه، رییس جمهوری، هیات 
دولت و بسیاری از مسئولان نهادها و قوای دیگر، شخصیت های حزبی و لشکری 
و کشوری، پیروزی حجت الاسلام رییسی را در انتخابات تبریک گفتند و برای وی 

آرزوی موفقیت کردند.
واکنش های داخلی و خارجی به پیروزی حجت الاسلام رییسی

ساعاتی پس از اعلام نتایج اولیه سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، 
رییس جمهوری، پیروزی رییس جمهوری منتخب را تبریک گفت و با حضور در 
دفتر حجت الاسلام رییسی ضمن تبریک مجدد انتخاب وی تاکید کرد: از ۱۲ مرداد 
آقای رئیسی رییس جمهور همه ماست و همه به طور کامل از او و دولت قانونی او 
حمایت خواهند کرد. وزرای کابینه، معاونین رییس جمهوری و اعضای هیات دولت 
هم در پیام های جداگانه ای پیروزی حجت الاسلام رییسی را در انتخابات تبریک 
گفتند. »محمدباقر قالیباف« رییس مجلس، نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری، 
مسئولان قوا و نهادها دیگر، چهره ها و شخصیت های سیاسی و اجتماعی هم این 
پیروزی را به حجت الاسلام رییسی تبریک گفتند. حجت الاسلام و المسمین »علی 
اکبر ناطق نوری« انتخاب حجت الاسلام رییسی را تبریک گفت و تاکید کرد: »رفع 
مشکلات معیشتی و برداشتن موانع پیش رو، با به کارگرفتن تخصص تمامی نیروهای 
کارآمد و کاردان و به یمن همدلی و هم اندیشی، امری دست یافتنی خواهد بود.« 
»علی لاریجانی«، حجت الاسلام »سیدحسن خمینی«، »علی شمخانی«، مولوی 
عبدالحمید، »علی اکبر ولایتی« هم از شخصیت هایی بودند که در پیام ¬هایی 
انتخاب حجت الاسلام رییسی را تبریک گفته و برای وی آرزوی توفیق در اداره کشور 
کردند. مقامات کشورها و گروه های مختلف سیاسی هم پیروزی حجت الاسلام 
رییسی را تبریک گفتند. تاکنون »ولادیمیر پوتین« رییس جمهوری روسیه، »نارندرا 
مودی« نخست وزیر هند، روسای جمهوری ونزوئلا، کوبا و نیکاراگوئه،»الکساندر 
لوکاشنکو« رییس جمهوری بلاروس، »الهام علی اف« رییس جمهوری آذربایجان، 
»محمود عباس« رییس دولت خودگردان فلسطین، »عبدالله عبدالله« رییس شورای 
عالی مصالحه ملی افغانستان، »نیچروان بارزانی« رییس اقلیم کردستان عراق، »آرمن 
سرکیسیان« رییس جمهوری ارمنستان، »سیدحسن نصرالله« دبیرکل جنبش حزب 
الله لبنان، حجت الاسلام والمسلمین »اکرم الکعبی« دبیر کل مقاومت اسلامی نُجَباء 

در پیام های جداگانه ای به حجت الاسلام رییسی تبریک گفتند.
پیامِ پیام های تبریک

در  و حضور  رییس جمهوری منتخب  به  رییس جمهوری مستقر  تبریک  پیام 
دفتر وی نشان از انتقال قدرت مسالمت آمیز در جمهوری اسلامی علیرغم تمام 
اختلاف نظرها و انتقادات است. در اهمیت این انتقال مسالمت آمیز می توان حوادث 
چنین رویدادی را در کشورهایی که داعیه دار دموکراسی هستند مورد رصد قرار داد 
که از متاخرترین آن ها می توان به جنجال های انتقال قدرت در کاخ سفید آمریکا یا 
در کنست رژیم صهیونیستی اشاره کرد. رهبر انقلاب در مجموعه توصیه های پسا 
انتخاباتی با اشاره به این موضوع آن را چرخه قدرت توصیف کرده و خاطرنشان 
کردند: »وجه دیگر انتخابات، چرخش نخبگان و گردش قدرت از یک سازوکار کاملًا 
مردم سالارانه است. از این وجه، مجرای اصلی و مسالمت آمیز انتقال قدرت انتخابات 
است که نشاط و حیات سیاسی را هم به ارمغان می آورد.« پیام تبریک وزرا و دیگر 
مسئولان سیاسی و چهره های حزبی و نیز نامزدهای بازنده انتخابات؛ احترام به قانون 
اساسی و عبور از انتخابات و ورود به دوران پساانتخابات است. پیام های دیگری که 
یکی پس از دیگری منتشر می شود نشان می دهد با تمام انتقادات سیاستمداران 
ایرانی به بلوغ پذیرش شکست خود و پیروزی حریف رسیده اند و این می تواند نتیجه 
چهل سال برگزاری انتخابات در جمهوری اسلامی باشد. در این زمینه »علی ربیعی« 
سخنگوی دولت امروز در یادداشتی تصریح کرد: »در صدر اموری که با خاتمه روز 
انتخابات آغاز می شود، همدلی برادرانه برای انتقال آرام و مسئولانه دولت به دولت 
بعدی است. یکی از آسیب های ادوار گذشته فقدان تداوم میراث دولت هاست، 
هر دولتی قطعا نقاط مثبت و منفی در کارنامه خود دارد. بر همین اساس امروز در 
جلسه هیات دولت مقرره ای وضع خواهد شد که تمام دستگاه ها تجارب 8 ساله 
خود را جمع بندی و در اختیار منتخب ملت قرار دهند و موظف به قرار دادن هر گونه 

اطلاعات و تجارب تا شکل گیری دولت بعد خواهند شد.«
آینده ایران محور اصلی بحث های پساانتخاباتی

دوران پساانتخابات پایان رقابت های سیاسی و حزبی یک سال اخیر و بازگشت به 
مفهوم ایران و چالش هایی است که جمهوری اسلامی با آن دست به گریبان بوده و 
خواهد بود. به عقیده تحلیلگران، رییس جمهور منتخب سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری ماه ها و سال های دشواری را به دلیل وجود شرایط اقتصادی خاص 
کشور تجربه خواهد کرد. با فرض درستی چنین تحلیلی، مهم ترین اصل اداره کشور 
در این شرایط، همراهی تمامی نهادها و قوا و نیز آحاد مردم با دولت آینده است. 
یکدستی تمام قوا و نهادها و تعلق آن ها به جریان اصولگرا می تواند همراهی و حتی 
همدلی مورد نیاز دولت منتخب را، به منظور اجرای برنامه های خود به وجود آورد و 
این برگ برنده حجت الاسلام رییسی خواهد بود. اکثریت نمایندگان مجلس یازدهم 
از امضا کنندگان دعوت به حضور وی در عرصه انتخابات بودند بنابراین قوه مقننه 
همراه دولت در مسیر اداره کشور خواهد بود. دیگر نهادها و قوا هم به طریق اولی 
دولت منتخب را برای مبارزه با مشکلات اقتصادی در کشور یاری خواهند کرد و با 
کاهش اصطکاک ها و اختلاف سلیقه میان مسوولان تصمیم گیر، آرامش بیشتری 
بر عرصه سیاسی ایران حاکم خواهد شد. روی دیگر سکه این همراهی مردم  است. 
حجت الاسلام رییسی برای موفقیت در مهار مشکلات و چالش هایی که پیش رو 
دارد، باید همراهی تمام شهروندان ایرانی را به دست آورد کما اینکه در پیام های پس 
از پیروزی خود بارها بر رییس جمهور بودن همه مردم ایران تاکید می کند. رهبر معظم 
انقلاب هم در توصیه به روسای جمهور منتخب از هر جریان و گروهی این است که 
»رییس جمهور منتخب هر که باشد،  رئیس جمهور همه ملت ایران است و همه به 
همکاری با او در پیشرفت کشور موظف اند. اینجانب نیز مانند همیشه از هر اقدام و 
حرکت ایشان در اداره قانونی کشور و حرکت در جهت اهداف نظام اسلامی حمایت 

خواهم کرد.«
با فروکش کردن هیجان انتخابات در کشور باید به ارزیابی و تحلیل دلایل عدم 
مشارکت نیمی از واجدان شرایط در انتخابات پرداخت و از این رهگذر به رفع آن ها 
اقدام کرد. جامعه باید از سوی مسئولان درک شود و نخستین گام این درک با درک 
دلایل عدم حضور آغاز خواهد شد. حجت الاسلام رییسی که به عقیده بسیاری از 
تحلیل گران در کوران رقابت های انتخاباتی اخلاق را قربانی رقابت و سیاست نکرد، 
با تداوم این روند می تواند به چهره ای اجماع ساز میان تمام نهادها و ارگان ها تبدیل 
شده و پروسه درک نیازها و سلایق مردم و تغییر ارزش ها و نگرش های آنان را آغاز 
کند تا در پایان چهارسال مسئولیت خود ضمن برداشتن موانع، شرایط اقتصادی و 

معیشتی مردم را بهبود بخشد.
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دوست داشتن اولیای خداوند متعال، 
واجب است، و همین طور نفرت داشتن 
از دشمنان خدا و بیزاری جستن از آنان و 

از پیشوایانشان.

دوشنبه -سی ویکم خرداد 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5293
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جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 4۲ کیلو تریاک در کارتن های گل کاکتوس 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۴۲ کیلوگرم تریاک در پی همکاری پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان های قم و البرز خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی گیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
مشخص شد چند تن از قاچاقچیان جنوب کشور قصد دارند مقادیر قابل توجهی مواد مخدر را به وسیله 
اتوبوس های بین شهری به عنوان بار، داخل کارتن های گل کاکتوس از استان های جنوبی به استان 

البرز منتقل کنند، بنابراین موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه طی همکاری در تبادل اطلاعات صورت گرفته با پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
البرز یک دستگاه خودرو پیکان وانت حامل ۵ کارتن بارگیری شده در یکی از باربری های آن استان 

شناسایی شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: سپس طی بازرسی به عمل آمده، از داخل کارتن ها 
۴۲ کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاک در قالب ۲۲ بطری پلاستیکی کشف و ۲ نفر در این رابطه دستگیر 

و تحویل مرجع قضائی شدند.
کاسه های استیل حاوی تریاک

جانشین فرمانده انتظامی استان دربخش دیگری از سخنان خود از کشف ۱۰ کیلو ۶۰۰ گرم تریاک 
در نتیجه بازرسی از یک دستگاه خودرو سواری خبر داد. 

سرهنگ اسماعیلی اظهارداشت: در پی گیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز 
مشخص شد یک قاچاقچی قصد دارد محموله مواد مخدر را به وسیله یک دستگاه خودرو سواری از 
استان تهران با عبور از محور مواصلاتی قم به استان فارس منتقل کند، بنابراین موضوع در دستور کار 

مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم قرار گرفت.
در ادامه مأموران ضمن هماهنگی قضائی، به محور مواصلاتی استان اعزام و با کنترل تردد خودروهای 

عبوری خودرو مذکور را شناسایی، متوقف و متهم را دستگیر کردند.
سرهنگ اسماعیلی گفت: سپس نامبرده به همراه خودرو به یگان منتقل و در بازرسی به عمل آمده از 

خودرو ۱۰ کیلو و ۶۰۰ گرم تریاک جاسازی شده در داخل ۱۱ عدد کاسه استیل کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
کلاهبرداری پلیس قلابی از 20 مسافربر شخصی 

سرهنگ اسماعیلی دربخش دیگری از سخنان گفت : در پی شکایت چندتن از رانندگان خودروهای 
مسافربر شخصی مبنی بر اینکه فردی با جلب اعتماد و جعل عنوان پلیس به بهانه دریافت دارو برای 
پدرزن جانباز خود )فرضی و ساختگی( با دریافت کارت بانکی به همراه رمز کارت به چندین داروخانه 
و مراکز درمانی مراجعه و در فرصتی مناسب از حساب شان برداشت می کرده است، موضوع در دستور 
کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: در ادامه با انجام اقدامات پلیسی و تلاش 
های صورت گرفته توسط کارآگاهان، متهم شناسایی و دستگیر شد. جانشین فرمانده انتظامی استان 
قم گفت: متهم معتاد به مصرف مواد مخدر و دارای سوابق کیفری از جمله سرقت موتور سیکلت بوده 
که در تحقیقات پلیس به ۲۰ فقره کلاهبرداری اعتراف کرد. سرهنگ اسماعیلی، رقم کلاهبرداری وی 
را ۵۰۰ میلیون ریال دانست و گفت: در نهایت نامبرده به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری 1۲4 قاچاقچی و کشف 110 میلیارد ریال 
انواع کالای قاچاق

فرمانده انتظامی استان قم گفت: با دستگیری ۱۲۴ نفر قاچاقچی، ۱۱۰ میلیارد ریال انواع کالای 
قاچاق طی ۲۵ روز گذشته در قم کشف شد. 

سردارسید محمود میرفیضی  اظهارداشت: در راستای تشدید مبارزه با قاچاق کالا و ارز و لزوم 
شناسایی و دستگیری قاچاقچیان، مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان قم و مأموران 
یگان تکاوری استان با همکاری کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم، طی ۲۵ روز گذشته ۱۰۲ 

دستگاه خودرو حامل بار قاچاق را در محورهای مواصلاتی استان شناسایی و توقیف کردند.
وی افزود: طی توقیف و بازرسی از ۹۷ دستگاه خودرو سواری سبک، محموله های قاچاق شامل 

پارچه، لوازم خانگی، پوشاک، خشکبار و لوازم جانبی موبایل کشف شده است.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: همچنین طی بازرسی از ۵ دستگاه کامیون و اتوبوس، انواع کالای 

قاچاق شامل لوازم خانگی و سیگار کشف شد.

حفاظت  کل  اداره  عمومی  روابط  مدیر 
محیط زیست استان قم گفت: متأسفانه وضعیت 
هوای شهر قم درحال حاضر ناسالم است و این 
وضعیت حداقل تا روز سه شنبه نیز ادامه خواهد 

داشت. 
سید محمدرضا بهشتی پور افزود: با توجه به وزش 
باد شدید در روزهای گذشته، میزان ذرات معلق 
از ۱۰ میکرون در هوای شهر قم به شدت  کمتر 
افزایش یافته و هوای این شهر را در وضعیت ناسالم 
و در برخی ساعات خیلی ناسالم و خطرناک قرار 

داده است.
وی با بیان اینکه آلودگی هوای شهر قم بر اثر گرد و 
غبار حداقل تا روز سه شنبه نیز ادامه خواهد داشت، 
خاطرنشان کرد: در وضعیت آلودگی هوا، همه افراد 
به ویژه بیماران قلبی یا ریوی، سالمندان و کودکان 
باید از فعالیت های طولانی یا سنگین خارج از منزل 

خودداری کرده و توصیه های بهداشتی و غذایی را 
رعایت کنند.   مدیر روابط عمومی محیط زیست قم 
تصریح کرد: متأسفانه در سال های اخیر به دلیل 
فرسایش خاک و از میان رفتن پوشش گیاهی به 
ویژه در دشت مسیله و حسین آباد میش مست، 
کانون های گرد و غبار با کمترین وزش، ریزگردهای 

خود را به سمت شهر قم روانه می کنند.
زیست  های  حقابه  تخصیص  ضرورت  بر  وی 
محیطی تالاب ها و رودخانه های استان قم تأکید 
کرد و گفت: با قطع حقابه ها، کاهش بارندگی ها، 
خشکسالی مستمر و برداشت بی رویه از منابع آب 
زیرزمینی، بیش از ۱۰۵ هزار هکتار کانون های گرد 

و غبار در قم شکل گرفته است.
بهشتی پور با بیان اینکه کانون های گرد وغبار در 
قم، ۲۵ درصد از جمعیت کشور را به شدت تهدید 
کرده و از مهمترین معضلات زیست محیطی قم 

بشمار می رود، اظهار داشت: دشت های تشنه 
قم با عدم تخصیص حقابه های زیست محیطی، در 
حال زایش بیش از ۴۰۰ هزار هکتار کانون مستعد 

گرد و غبار است.
وی با بیان اینکه در سال گذشته با وجود نزولات 
جوی بهتر، باز هم یک چهارم سال هوای شهر قم 
متأسفانه  گفت:  داشت،  قرار  ناسالم  وضعیت  در 
از ابتدای سال جاری تا کنون در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته، تعداد روزهای ناسالم قم دو 

برابر شده و به ۱۳ روز رسیده است.
پایان  در  قم  زیست  روابط عمومی محیط  مدیر 
زیست  چالش های  و  معضلات  کرد:  خاطرنشان 
محیطی استان قم به شدت نیازمند توجه مسؤولان 
استانی و ملی است و در صورت غفلت و کم توجهی، 
با بحران های جدی از جمله خشک شدن دریاچه 

نمک و ریزگردهای نمکی مواجه خواهیم شد.

مدیر روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم :

کانون های گرد وغبار قم  ۲۵ درصد جمعیت کشوررا دربرمی گیرد

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن تبریک به حجت الاسلام و المسلمین 
انتخابات ریاست  ابراهیم رئیسی منتخب مردم در سیزدهمین دوره  سید 
جمهوری، از وی خواست  به کارگیری جوانان انقلابی و متعهد، بهره گیری 
از ظرفیت های داخلی و مهار گرانی های افسار گسیخته را در اولویت خود قرار 

دهد. 
در این نامه که روز یک شنبه نسخه ای از آن در اختیار ایمان  قرار گرفت، 
خطاب به حجت الاسلام و المسلمین آقای رئیسی آمده است:اعتماد ملت 
شریف ایران در سپردن سکان قوه مجریه به حضرتعالی که به حق در عرصه 
اجرا، کار آزموده و دارای کارنامه ای درخشان می باشید و از سالها خدمت در 
بارگاه سراسر نور امام رئوف علی ابن موسی الرضا )ع( خوشه های معنویت 
چیده اید؛ را تبریک می گوییم. در ادامه آمده است: ملت سرافراز و بصیر ایران، 
شما را فردی صادق، با وفا، فساد ستیز و شایسته سالار و به معنای واقعی کلمه، 
مردمی و تابع ولایت یافته و بر همین اساس با یک دنیا امید، اداره دستگاه 
اجرایی کشور را در اولین دولت منتخب در گام دوم انقلاب اسلامی به شما 

سپردند. این نامه افزوده است: اکنون که یک فرصت طلایی چهارساله که 
امکان افزایش آن نیز وجود دارد پیش روی شما قرار گرفته شایسته است 
جوانان انقلابی و متعهد و افراد با تجربه این کشور را در مصادر امور قرار داده و از 
ظرفیت های داخلی میهن اسلامیمان به بهترین نحوه استفاده کنید بخصوص 
نسبت به مهار گرانی های افسار گسیخته که مردم را در تنگنای معیشتی قرار 
داده است در اولویت کاری خود قرار دهید تا ملت همیشه در صحنه شاهد 

گشایش های مادی و فراهم آمدن مسیر نیل به سعادت اخروی باشند.
جامعه مدرسین در ادامه نامه خود تاکید کرد: همگان شاهد بودیم علیرغم 
وجود مشکلات اقتصادی، کرونا و فضای مسموم رسانه ای از سوی بیگانگان، 
امت اسلامی با حضور حماسی خود در صحنه انتخابات، دعوت رهبر معظم 
انقلاب اسلامی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای و توصیه مراجع بزرگوار 
تقلید را لبیک گفته و توطئه اجانب نسبت به نظام اسلامی را نقش بر آب کردند، 
امید آن که هر چه زودتر شاهد تحقق یکایک شعارها و اهداف حضرتعالی در 

عرصه اجرایی کشور باشیم.

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

رئیس جمهور منتخب مهار گرانی  را در اولویت قرار دهد

طرح:مهدی عزیزی

سقوط آزاد سکه و دلار بعد از انتخابات!
 کاهش 47 درصدی ورودی آب سدهای کشور 

 آخرین گزارش  وضعیت سدهای بزرگ کشور تا ۲8 خرداد ۱۴۰۰ نشان می دهد، ورودی آب از ابتدای سال آبی 
۱۴۰۰-۱۳۹۹ تاکنون برابر با ۲۶ میلیارد و ۴۲۰ میلیون مترمکعب بوده که حاکی از کاهش ۴۷ درصدی ورودی 
سدهای کشور نسبت به مدت مشابه سال گذشته است. برپایه این  گزارش ، سال آبی جاری )ابتدای مهر۱۳۹۹ تا آخر 
شهریور۱۴۰۰( با کاهش بیش از ۵۰ درصدی بارش ها یکی از کم سابقه ترین خشکسالی ها را برای کشورمان رقم زد 
و آن گونه که مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی پیش بینی کرده احتمال تداوم کاهش بارش ها در پنج سال 
آینده دور از انتظار نیست.کاهش بارش های سال آبی جاری مهمترین اثر خود را بر روی مخازن سدهای کشورمان 
برجای گذاشته است.براساس گزارش تازه ای که پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو منتشر کرده در سال آبی  ۱۴۰۰-
۱۳۹۹ از مجموع ظرفیت ۵۰.۵ میلیارد مترمکعبی مخازن سدها، نزدیک به ۲۷ میلیارد و ۵8۰ میلیون مترمکعب 

معادل ۵۵ درصد مخازن پر شده است.
 

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: در ۲۴ ساعت گذشته با بستری شدن ۵۲ نفر جدید شمار بیماران بستری در 
بخش های بیمارستانی قم به ۱۷۰ نفر افزایش یافت.دکترمحمد قدیر با اعلام این خبر گفت: در شبانه روز گذشته ۶۳ 
بیمار با علایم مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم پذیرش شدند که از این تعداد ۵۲ نفر در بخش های بیمارستانی 
بستری شدند.وی با اعلام خبر فوت یک بیمار کرونایی در شبانه روز گذشته افزود: ۳۵ نفر از بیمارانی که در روز های 
گذشته بستری بودند با تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شده اند.دکتر قدیر تصریح کرد: در حال حاضر 
۱۷۰ بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۲۷ نفر از آن ها وخیم است.وی تعداد تست های 

گرفته شده کرونا را ۵۰۵ مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه ۹۷ تست در استان، مثبت بوده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: تاکنون به ۵۱۲۰۳ نفر در استان قم واکسن کرونا تزریق شده است.

آیت الله اعرافی به مجلس خبرگان رفت
 رییس ستاد انتخابات استان تهران، نتایج اولیه انتخابات میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری را اعلام کرد که بر اساس 
آن علیرضا اعرافی، حسینعلی سعدی و احمد دانش زاده مومن بیشترین آرا را کسب کردند.  شکراله حسن بیگی رییس 
ستاد انتخابات استان تهران عصر یکشنبه در گفت وگویی نتایج اولیه انتخابات میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری را 
اعلام کرد و گفت: استان تهران ۱۶ کرسی در مجلس خبرگان رهبری دارد که سه کرسی از این ۱۶ کرسی فاقد نماینده 
است. بر اساس آخرین شمارش آرا تا این لحظه، علیرضا اعرافی با یک میلیون و ۶۳ هزار و ۵۷۲ رای، حسینعلی سعدی 

با ۶۵۴ هزار و ۶۳۷ رای و احمد دانش زاده مومن با ۵8۳ هزار و ۳۶۳ رای بیشترین آرا را کسب کردند.

تکذیب ترک تحصیل سه میلیون دانش آموز
محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش درباره ترک تحصیل ۳ میلیون دانش آموز در سال تحصیلی جاری ضمن 
تکذیب این موضوع بیان کرد: یکی از جفا ها در حق معلمان و مدیران مدارس اخبار نادرست درباره ترک تحصیل ۳ 
میلیون دانش آموز است، در ابتدای سال تحصیلی ۳ میلیون نفر دسترسی به تبلت و اینترنت نداشتند، اما این به معنای 
ترک تحصیل نیست، بخش زیادی از این دانش آموزان در مناطق کم جمعیت به صورت حضوری به مدارس آمدند، هیچ 
سالی به اندازه سال تحصیلی گذشته مراقبت از دانش آموزان به منظور استمرار یادگیری وجود نداشت یعنی معلمان 

اطمینان پیدا می کردند دانش آموزان کار آموزش را انجام می دهند.

چند میلیون آواره در سراسر جهان وجود دارد؟ 
شبکه فرانس ۲۴ در روز جهانی پناهجویان اعلام کرد بیش از 8۲ میلیون آواره در سراسر جهان وجود دارند.شبکه 
فرانس ۲۴ با اعلام این خبر روز، یکشنبه ۲۰ ژوئن، روز جهانی آوارگان و پناهجویان است، گزارش داد بیش از 8۲ 
میلیون آواره در سراسر جهان وجود دارند.به گزارش این شبکه تلویزیونی، کمیساریای عالی پناهندگان سازمان ملل 
متحد )HCR( با بیان آنکه این پدیده همچنان وجود دارد، اعلام کرد مجموع آوارگان و پناهجویان در سراسر جهان در 

سال ۲۰۲۰ بیش از 8۲ میلیون و ۴۰۰ هزار نفر برآورد شده است.

اعلام تزریق واکسن کرونا از طریق پیامک یا تماس تلفنی
رییس شبکه بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تزریق مرحله دوم واکسیناسیون علیه کرونا 
برای افراد بالای ۷۰ سال متوقف نشده و از طریق پیامک یا تماس تلفنی مراکز بهداشت مربوطه اعلام می شود. جعفر 
صادق تبریزی افزود: مراقب سلامت یا بهورز مراکز بهداشتی با افراد بالای ۷۰ سال که مرحله اول واکسن علیه کرونا را 
تزریق کرده اند و جاماندگان این گروه سنی برای تزریق واکسن تماس می گیرند،  از مردم می خواهیم بدون اطلاع به 

مراکز بهداشتی مراجعه حضوری نداشته باشند.

با محور قرار دادن ارتقاء نشاط اجتماعی صورت گرفت؛ 

سنگ تمام شهرداری قم در دهه کرامت
شهرداری قم به مناسبت دهه کرامت برنامه های متعددی را برگزار کرد و با 
محور قرار دادن ارتقاء نشاط اجتماعی شهروندان تلاش کرد این دهه و به ویژه 

میلاد باسعادت حضرت معصومه)س( را بیش ازپیش گرامی دارد.
 به گزارش شهرنیوز، ایام فرخنده دهه کرامت که از ابتدای ماه ذیقعده با 
میلاد سراسر نور و رحمت حضرت فاطمه معصومه)س( و روز دختر آغاز، 
با سعادت  اواسط آن در ششم ذیقعده روز بزرگداشت امامزادگان و میلاد 
حضرت احمد بن موسی- شاهچراغ)ع( همراه بوده و انتهایش در ۱۱ ذیقعده 
امام رضا)ع( ختم می شود، فرصتی  برکت حضرت  و  پرخیر  به میلاد  نیز 
ارزشمند و گران بهاست تا مردم بیش ازپیش با کرامت و سخاوت اهل بیت)ع( 

آشنا و مأنوس شوند.
شهر مقدس قم نیز همانند شهر مقدس مشهد و شیراز که توسط رهبر معظم 
انقلاب به عنوان حرم های اهل بیت)ع( در ایران اسلامی نام گذاری شده اند، 
در این ایام حال و هوایی دیگر دارد و شهرداری قم نیز برنامه هایی را تدارک 
می بیند تا این هفته را گرامی بدارد و شهروندان را نیز با بانوی کرامت آشنا کند.

برنامه های شهرداری قم در دهه کرامت امسال براساس سند  محوریت 
محتوایی دهه کرامت ۱۴۰۰ و با هماهنگی آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س( بوده و شهرداری قم بنا بر وظیفه خود در خصوص بزرگداشت 
این ایام مبارک،  برنامه های فرهنگی، تبلیغی و ترویجی ویژه ای را در دستور 
کار قرار داد، تا به سهم و توان خود در گرامیداشت این ایام مبارک انجام وظیفه 

کند.
نورافشانی آسمان شهر وبرپایی کاروان شادی سیار 

مراسم نورافشانی آسمان شهر قم همزمان با سالروز میلاد حضرت فاطمه 
معصومه)س( از برنامه های شهرداری در آغاز دهه کرامت بود که هم زمان با 
شب میلاد باسعادت کریمه اهل بیت)س( در روز جمعه ۲۱ خردادماه بعد از 
نماز مغرب و عشاء در میدان آستانه اجرا شد.همچنین تأمین گل موردنیاز 
تولیدات  کارگاه  برگزاری  حضرت،  میلاد  ایام  گل آرایی  جهت  مطهر  حرم 
رسانه ای فاطمی با همکاری آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( و 
آذین بندی و چراغانی شهر نیز از دیگر اقداماتی بود که قبل از آغاز دهه کرامت 

با همت شهرداری قم به مرحله اجرا درآمد.
از دیگر برنامه های اجراشده در این ایام نیز می توان به آذین بندی و چراغانی 
سطح شهر و به ویژه اطراف حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س(، اهدای 
گلدان های گل به زائرین دختر حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 
در روز میلاد، برگزاری جشنواره های فرهنگی در بوستان ها و فضاهای سبز 
شهری، مشارکت در برگزاری مسابقه مجازی سراسری حدیث کرامت، برپائی 
کاروان شادی سیار با اجرای مجموعه ای از برنامه های شاد مذهبی، مسابقه، 

نمایش، سرود، مداحی اشاره کرد.
 برگزاری نمایشگاهی با موضوع عفاف و حجاب در ناوگان اتوبوس رانی در 
راستای ترویج فرهنگ حجاب و عفاف از دیگر برنامه های شهرداری قم به 
مناسبت دهه کرامت بود. برنامه ای که با شعار و هشتک # حیات معصومانه # 
زیست عفیفانه در ناوگان اتوبوس رانی و برخی فضاهای عمومی شهر قم آغاز و 

تا پایان دهه کرامت ادامه دارد.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم  مطرح کرد:

تأثیر دفاتر تسهیل گری در افزایش 
مشارکت های مردمی

مدیر منطقه دو شهرداری قم ساماندهی سکونتگاههای غیررسمی که 
شامل ۲۵۰ هکتار و حدود ۲۱ درصد مساحت منطقه بوده را موردتوجه قرار 

داد و گفت: ساماندهی این سکونتگاه ها در دستور کار شهرداری قرار دارد.
رضا رحیمی ، برنامه محوری و هدفمندشدن پروژه ها در اقدامات شهرداری 
پنج ساله  برنامه های  برش های  در  داشت:  اظهار  و  داد  قرار  موردتوجه  را 
شهرداری قم، افزایش سرانه ها و رفع نیازهای مردم مطابق با توسعه خدمات 
در دستور کار قرار دارد و امروز اقدامات مؤثری در زمینه ایجاد رفاه عمومی در 

شهر قم و منطقه دو شهری انجام شده است.
وی با بیان اینکه بهبود حمل ونقل و ترافیک شهری از شاخصترین اقدامات 
در سال های گذشته بوده است ابراز کرد: در این زمینه اقدامات مؤثری در 
شهر و منطقه دو انجام شده است و هرچند اجرای پروژههای عمرانی در 
سالهای اخیر معضلات ترافیکی مقطعی داشته، اما پس از اتمام شاهد روانی 
ترافیک و تسهیل تردد مردم هستیم. مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به 
وجود حدود ۱۲۰ هکتار فرسوده در سطح منطقه تصریح کرد: اصلی ترین 
مشکل منطقه در این زمینه ریزدانگی و ایمنی منازل است که باید به روزرسانی 
شود. وی ساماندهی سکونتگاههای غیررسمی که شامل ۲۵۰ هکتار و حدود 
۲۱ درصد مساحت منطقه بوده را موردتوجه قرار داد و عنوان کرد: ساماندهی 
این سکونتگاه ها در دستور کار شهرداری قرار دارد؛ ۱۲۰ واحد مسکونی در 
منطقه زیر دکلهای برق قرار دارد که رفع مشکل ساکنین این محدوده نیازمند 
عزم استانی است که اخیراً با پیگیری های انجام گرفته، مقررشده قطعاتی 

زمین در پردیسان مهیا شده و انتقال واحدهای مسکونی صورت گیرد.
رحیمی با تأکید بر نقش دفاتر تسهیلگری در سطح منطقه یادآور شد: ایجاد 
این دفاتر یکی از اقدامات خوب در منطقه بوده که ارتباط با مردم را بهبود 
بخشیده است و طبق برنامهریزی این دفاتر، هم مشارکت مردم بالا رفته و 
اطلاع رسانی خوبی از فعالیتها و اقدامات منطقه صورت گرفته و هم نیازها 

به خوبی شناسایی و در دستور کار قرار گرفته است.
  

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:
تحقق 10۸ درصدی وصولی نقدی عوارض شهری 
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم از تحقق ۱۰8 درصدی 

وصولی نقدی عوارض در دو ماه نخست سال ۱۴۰۰ خبر داد.
محمد وحیدنیا ، با اشاره به پرداخت عوارض و نقش شهروندان در دو ماه 
نخست سال ۱۴۰۰ اظهار داشت: همکاری شهروندان در پرداخت عوارض 
در دو ماه نخست سال قابل تقدیر است. وی تحقق برنامه شهرداری قم در 
وصولی نقدی را در دو ماه نخست سال نتیجه همکاری همه همکاران، مدیران 
مناطق و رهنمودهای شهردار دانست و افزود: شاهد وصولی ۱۰8 درصدی 
عوارض در این دو ماه بوده و امیدواریم تا پایان سال شاهد روند صعودی و 

تحقق کل برنامه پیش بینی شده باشیم.
وصولی  تحقق  میزان  قم  شهرداری  درآمد  وصول  و  تشخیص  مدیرکل 
خردادماه را نیز توضیح داد و بیان کرد: تا امروز بیش از 8۰ درصد تحقق درآمد 

داشتیم و امیدواریم تا پایان خردادماه به تحقق ۱۰۰ درصدی برسیم.
وحیدنیا با بیان اینکه برای ارائه خدمات بهتر به مردم نیازمند همکاری 
همگان هستیم ابراز کرد: پرداخت عوارض گامی مهم در رونق شهرهاست، 
چراکه بهبود کیفیت اقدامات خدمات شهری، عمرانی، ترافیکی و … نیازمند 

همکاری مردم با پرداخت عوارض است.
 

مدیرعامل سازمان میادین شهری شهرداری قم  خبرداد:

آغاز به کار کیوسک های یخ بهداشتی 
در ۲۳ نقطه شهر

شهری  مشاغل  ساماندهی  و  تره بار  و  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم از آغاز بکار کیوسک های عرضه یخ بهداشتی در ۲۳ نقطه از 
سطح شهر خبر داد. علیرضا مظفری اظهار داشت: باتوجه به فرارسیدن 
فصل گرما و به منظور تأمین نیاز شهروندان، این سازمان اقدام به جانمایی 

و صدور مجوز  ۲۳ کیوسک عرضه یخ بهداشتی در سطح شهر نموده است.
شهری  مشاغل  ساماندهی  و  تره بار  و  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم با بیان اینکه فعالیت این مراکز فصلی و تا پایان شهریورماه ادامه 
دارد، ابراز کرد: این کیوسک ها بیشتر در مبادی ورودی و خروجی شهر و برای 

راحتی و دسترسی مسافران و زائران دایر شده است.

 براساس اعلام کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات ستاد انتخابات استان قم، 
منتخبین مردم قم در انتخابات شورای اسلامی شهر قم مشخص شدند. 

براساس این گزارش که عصر یکشنبه در اختیار رسانه ها قرار گرفت، اسامی 
منتخبین مردم قم در ششمین دوره انتخابات شورای اسلامی شهر بدین شهر 
است: حسن مالکی نژاد با ۹۳ هزار و 8۳۱ رای، مرتضی استقامت علی آبادی 
با 8۱ هزار و ۳۹ رای،  مصطفی ملائی با ۶۵ هزار و ۶۵۶ رای، سید مجتبی 
سبحانی ثابت با ۵۲ هزار و ۱۶۴ رای، معصومه آمره با ۵۰ هزار و ۲۶۹ رای، 
ماشاالله سعادتمندفر با ۴۹ هزار و ۱۲۲ رای، محمود مسگری با ۴۶ هزار و 
۴88 رای، سید محمد حسین دهناد با ۴۶ هزار و ۴۴ رای، حسین سلامی با 
۴۵ هزار و ۹۱۷ رای، محسن محرری با ۴۴ هزار و ۹۰۴ رای،  نرجس نیازمند 
با ۴۴ هزار و ۳۹۳ رای،  حسین صابری خورگو با ۴۴ هزار و ۱۵۹ رای و روح الله 
امرالهی با ۳۹ هزار و 8۷۶ رای؛ لازم به توضیح است که اسامی اعلام شده بر 

اساس رای مردم ۱۳ عضو اصلی شورای اسلامی شهر قم خواهند بود.
همچنین در این گزارش آمده است: مجید اخوان با ۳۹ هزار و ۷۲۳، حسن 
طلایی با ۳۹ هزار و ۵۶۰ رای، محسن موحدی با ۳8 هزار و ۱۷۶ رای، محمد 
آقازاده با ۳8 هزار و ۱۲۷ رای و سید حسین حسینی با ۳۶ هزار و ۱۰ رای به 

عنوان اعضای علی البدل شورای اسلامی شهر قم انتخاب شده اند.
اسامی منتخبان شوراهای اسلامی شهرهای تابعه استان قم 

همچنین اسامی منتخبان ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و 
روستای شهرهای تابع قم اعلام شد. 

به گزارش شنبه شب ستاد انتخابات استان قم، در حوزه انتخابیه شهر قنوات 
از مجموع پنج هزار و ۶۶ رای اخذ شده محمد تقی محمد کاشی فرزند اکبر با 
۲ هزار و ۹۷۹، حسن مجد فرزند غلامعلی با هزار و ۶۶۹ رای، سید حسین 
حسینی فرزند سید میرزا با هزار و ۵۷۶ رای، میثم سعادت کاظمی فرزند 
ماشاالله با هزار و ۵۷۶ رای، محمد رضا سعادتی فرزند عباس با هزار و ۳۰۳ 
رای به عنوان اعضای اصلی و همچنین عباس ده کار فرزند اکبر با هزار و ۱۵۲ 
رای، ابوالفضل طاهری نژاد فرزند مهدی با هزار و ۵۰ رای و هادی زینی وند 
فرزند غلامعلی نیز با ۷۲۰ رای به عنوان اعضای علی البدل به شورای اسلامی 

شهر قنوات راه پیدا کردند.
همچنین از حوزه انتخابیه سلفچگان از مجموع 8۰۷ رای اخذ شده حسن 
شریفی فرزند محمد با ۳۶۶ رای، علیرضا حاج مهدی فرزند نقی با ۳۵۴ رای، 
علی اصغر حاج مهدی فرزند شکرالله با ۳۰۴ رای، علی عبداللهی پارسا فرزند 
مرتضی با ۲۵۲ رای، ابوالفضل حاج مهدی فرزند علی با ۲۴۹ رای به عنوان 
اعضای اصلی و همچنین حسین درودگر فرزند حسن با ۲۳۹، سید داود 
سیدان جاسبی فرزند سید خلیل با ۲۳۰ رای و رضا معصومی فرزند علی 
اکبر نیز با ۱۹۱ رای به عنوان اعضای علی البدل به شورای شهر سلفچگان راه 

یافتند.
در حوزه انتخابیه شهر جعفریه از مجموع سه هزار و 8۶۲ رای اخد شده مهر 
علی صفری فرزند عبدالله با هزار و ۲۱۵ رای، مریم محمدی فرزند اصغر با هزار 

و ۱۴ رای، سید علی حسینی پور فرزند رسول با ۹۴۹ رای، مهدی چراغی فررند 
اکبر با 8۹۷ رای، اکبر صفری نام پدر علی محمد با 8۷۳ رای به عنوان اعضای 
اصلی و داود مراد بکلو فرزند قنبر با 8۵۷ رای، رضا صالح نام پدر حسین با 8۰۵ 
رای و ابوالفضل مراد بیک لو نام پدر محمد علی نیز با ۷۰۵ رای به عنوان عضو 

علی البدل انتخاب شدند.
در حوزه انتخابیه شهر کهک علی رسولی کهکی فرزند عین الله با ۶۰۱ رای، 
عباس ابراهیمی فرزند حسینعلی با ۵۵۳ رای، مریم عرب نژاد فرزند ابوالفضل 
با ۴8۹ رای، محمدرضا حاج اسماعیلی کهکی فرزند عبدالله با ۴۳۵ رای، سید 
حامد بنی هاشمی فرزند سید ابوالفضل با ۳8۷ رای به عنوان اعضای اصلی و 
ابوالقاسم حاج اسماعیلی فرزند عبدالله با ۲۷۴ رای، جمیله بختیاری کهکی 
فرزند ابوالفضل با ۲۵۱ رای، سید محمد موسوی تیله بنی فرزند سید عزیز نیز 

با ۲۴۹ رای به عنوان اعضای علی البدل به شورای شهر کهک راه پیدا کردند.
در حوزه انتخابیه دستجرد از هزار و ۷۰۱ رای ماخوذه، حجت الله ابوالحسنی 
فرزند رضا با ۴۱۳ رای، عباس زینلی فرزند علی با ۳۰8 رای، محمد حسین 
محمد میرزایی فرزند محمد با ۲۵۲ رای، لیلایل علی بیگی فرزند علی با ۲۳۳ 
رای، مهدی اسکندری فرزند ابراهیم با ۲۲۴ رای به عنوان اعضای اصلی و علی 
راستین فرزند غلامحسین با ۲۰۰ رای، حسن رحمانی فرزند شعبان با ۱۹۲ 
رای و زهرا باقری وشاره فرزند یحیی نیز با ۱۷۴ رای به عنوان اعضای علی البدل 

راهی شورای شهر ششم شدند.
8۴۶ هزار تَن در قم واجد شرایط رای دادن هستند که ۲۱ هزار تَن از آنها رای 

اولی به شمار می آیند.
 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری همزمان با ششمین انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا و دومین میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری 
همزمان با سراسر کشور جمعه بیست و هشتم خردادماه جاری در قم برگزار 

شد.

با اعلام کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات ستاد انتخابات استان قم:

منتخبان شورای شهر قم معرفی شدند


